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Oświadczenia 
majątkowe
urzędników gminy Bedlno. str. 7

O wynikach
wyborów
na naszym terenie. str. 3

Oporów kasuje
sąsiednie gminy
pod względem inwestycji str. 26

Wybory 2020 | prezydent Andrzej duda miał swój wieczór wyborczy w Łowiczu.

Tu jest serce Polski,
tu jest serce Europy!

W amfiteatrze na Błoniach  
w Łowiczu, wypełnionym 
swymi sympatykami, 
ubiegający się  o reelekcję 
prezydent Polski  
Andrzej Duda świętował 
wyraźne zwycięstwo  
w I turze wyborów 
prezydenckich.  
Mógł się tu czuć jak u siebie, 
bowiem zdecydowanie  
u nas wygrał. O przebiegu 
wyborów i wynikach  
– czytajcie na str. 3,  
a reportaż z wieczoru 
wyborczego – na str. 16-17.

Po ulewach

Znów  
zalane ulice  
i piwnice
W ciągu dwóch tygodni  
po raz trzeci żychlińskie ulice 
zamieniły się w rzeki i jeziora 
wody. Po raz kolejny wodę 
wypompowywano z piwnic  
w bibliotece, z piwnic bloków 
na osiedlu Łąkowa, po raz 
kolejny była podtopiona hala 
produkcyjna w Emicie.

W piątek 26 czerwca po połu-
dniu nad Żychlinem przeszła ko-
lejna ulewa, w wielu miejscach  
z gradem wielkości grochu.  
W poniedziałek 29 czerwca 
była powtórka obfitych opadów  
i znów ulicami miasta płynęły rze-
ki wody. 

Mieszkańcy bloków przy Łą-
kowej 3,5,7 i 9 znów mieli wodę 
w piwnicy. Znów z pomocą po-
śpieszyli strażacy, którzy wypom-
powywali wodę. Od wielu lat po 
każdym większym deszczu blo-
ki przy ul. Łąkowej są podtapia-
ne. Są nisko położone, co sprawia, 
że przy dużych deszczach woda 
nie nadąży odpływać i kanalizacją 
cofa się, wybijając w piwnicach.

– We wtorek 30 czerwca zwró-
ciłem się do włodarzy Żychlina 
z pismem, by samorząd przej-
rzał swoje kanalizacje ścieko-
we, które w kilku miejscach są 
częściowo zablokowane – mówi 
Piotr Jarosz, prezes Spółdzielni 
Mieszkaniowej przy ul. Łąkowej. 
Przejrzeliśmy nasze kanalizacje  
i u nas jest wszystko drożne. Pro-
blem jest w drożności kanalizacji 
gminnej. Po raz kolejny dziękuję 
strażakom, bez ich pomocy byłby 
problem.

Prezes informuje, że spółdziel-
nia zakupiła nową, bardziej wy-
dajną pompę, aby w razie pod-
topienia szybciej usuwać wodę  
z piwnic.   str. 2

Bedlno | Jak poprawić jakość wody?

Wkrótce odwiert w Kamilewie 
i czyszczenie sieci
Podczas sesji Rady Gminy 
w Bedlnie 29 czerwca  
temat jakości wody  
w gminie Bedlno powracał 
kilkukrotnie. Obrady sesji 
odbywały się bez udziału 
publiczności.

– Mamy już decyzję Starostwa 
Powiatowego w Kutnie na wyko-
nanie odwiertu w Kamilewie – 
wyjaśniał Józef Ignaczewski, wójt 
gminy Bedlno. – Teraz przygoto-
wujemy przetarg, który wkrótce 
zostanie ogłoszony. Wykonanie 
odwiertu pozwoli nam się przeko-
nać czy wskazania hydrologów co 
do zasobności i jakości wody były 
dobre.

Wójt informował, że na posie-
dzenie komisji poproszono firmę, 
która wyjaśniała radnym, jak po-
prawić jakość wody w kranach. 
Sama modernizacja Stacji Uzdat-

niania Wody nie poprawi sytuacji, 
gdyż sieć wodociągowa na terenie 
gminy ma 40 a nawet więcej lat. 
Duża część wodociągów wciąż 
jest azbestowa. Każda awaria albo 
zmiana ilości pobieranej wody 
sprawia, że osady zgromadzone w 
sieci zrywają się, a do mieszkań-
ców trafia żółta woda.

Radni na komisji przychylili się 
do propozycji firmy, która wykona 
nam czyszczenie całej sieci. Mam 
nadzieję, że to wpłynie na popra-
wę jakości wody – mówił Józef 
Ignaczewski.

Do modernizacji SUW jesz-
cze daleka droga. Zakładając, 
że odwiert potwierdzi, iż woda  
w Kamilewie jest dobrej jakości, 
to trzeba zrobić dokumentację 
modernizacji lub budowy nowej 
stacji. Wreszcie uzyskać stosowne 
pozwolenia i inwestycję zrealizo-
wać. W optymistycznym założe-
niu to 2 lata.  dag

Strzelce | Andrzej duda odwiedził powiat kutnowski

Prezydent był też w Strzelcach
Około godziny 22.30 
w wyborczą niedzielę, 
28 czerwca, do Strzelec 
zawitał prezydent 
Andrzej Duda, który z 
Łowicza wyjechał zaraz 
po ogłoszeniu wstępnych 
wyników wyborów I tury. 
Tym samym prezydent 
rozpoczął kolejną turę 
walki o fotel prezydencki. 
Dla mieszkańców powiatu 
kutnowskiego to duże 
wyróżnienie, że mogli 
gościć prezydenta w małej 
gminie w Polsce.

W powiecie kutnowskim pre-
zydent Andrzej Duda uzyskał 
54,13 proc. głosów i wygrałby  
w I turze wyborów.

Na spotkanie z prezydentem, 
pomimo późnej pory, przyjechało 

kilkaset osób, zwolenników pre-
zydentury Andrzeja Dudy, zarów-
no z powiatu kutnowskiego jak 
i pobliskiego powiatu gostyniń-
skiego. Witały go zespoły śpiewa-
cze w ludowych strojach, witały 
dzieci z kwiatami oraz samorzą-
dowcy: starosta Daniel Kowalik  
i wójt gminy Strzelce Tomasz 
Grabowski.

W poprzednich wyborach w I 
turze Andrzej Duda uzyskał 34,76 
proc. poparcia, a urzędujący pre-
zydent Bronisław Komorowski 
33,77 proc. W II turze Andrzej 
Duda wygrał wybory uzyskując 
51,55 proc., zaś Bronisław Komo-
rowski 48,45 proc.

– Cieszy mnie wynik w powie-
cie kutnowskim, ponad 54 proc. 
poparcia dla Andrzeja Dudy i fakt, 
że prezydent zechciał odwiedzić 
nasz rolniczy powiat – mówi Da-
niel Kowalik, starosta kutnowski 
z PiS. – To pokazuje, że ludzie  
w powiecie kutnowskim docenia-

ją to, co rząd PiS robi dla zwy-
kłych ludzi. Pracuję w urzędzie od 
10 lat i też widzę, że do samorzą-
du płyną duże rządowe środki na 
różne zadania jakich wcześniej nie 
było m.in. Fundusz Dróg Samo-
rządowych, tarcza antykryzyso-
wa – 50 mln dla powiatu kutnow-
skiego, teraz Fundusz Inwestycji 
Samorządowych prawie 15 mln 
zł. Myślę, że mieszkańcy miast 
nie mają pojęcia, jak naprawdę 
funkcjonują samorządy, jak funk-
cjonuje państwo. Są raczej obser-
watorami zza szklanego ekranu.  
W małych miasteczkach i wsiach 
obywatel jest bliżej władzy i widzi 
realizowane inwestycje.

Teraz prezydent Andrzej Duda 
będzie zabiegać o głosy wybor-
ców z pozostałych ugrupowań. 
Przed nim dwa tygodnie ciężkiej 
pracy i przekonanie Polaków, by 
sami ocenili czy teraz za rządów 
PiS żyje się im lepiej, czy lepiej 
im było za rządów PO.  str. 26
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Region | Kolejne ulewy obnażają słabe strony

Znów zalane ulice i piwnice
dokończenie ze str. 1
Dachy też do naprawy
Z kolei prezes Spółdzielni 

Mieszkaniowej Wspólny Dom 
podkreśla, że ostatnie ulewne 
deszcze zweryfi kowały stan da-
chów na blokach spółdzielni.

Sądziłem, że z naszymi dacha-
mi jest dużo lepiej, niż się oka-
zało. W wielu miejscach dachy 
przeciekały. Stan rynien w wielu 
miejscach też wymaga ingerencji, 
gdyż są niedrożne, nie ma też do-
brego odpływu dla wód z rynien 
– mówi Jarosław Kamiński prezes 
Wspólnego Domu. –  Mieliśmy 
kilkanaście interwencji od lokato-
rów. Sukcesywnie zgłaszane awa-
rie usuwamy. Przerwaliśmy ukła-
danie papy na dachu bloku przy 
ul. Konopnickiej 1, a dwóch na-

szych pracowników doraźnie usu-
wa przecieki.

Do bloku przy Okoniewskiego 
1 nie można było dojść, bowiem 
wokół klatki zrobiło się jezioro 
wody. Problem był w niedrożnych 
rynnach i braku odpowiedniego 
odpływu wody dalej od bloku. 
Przy bloku znajdują się studnie na 
cztery kręgi, do których odprowa-
dzana jest woda.

Udrożniliśmy rynny i prze-
kopaliśmy rów, by odprowadzić 
wodę z dachu dalej – dodaje pre-
zes. – Chcemy pogłębić też drugą 
studnię.

Zalana była też piwnica bloku 
Narutowicza 85a, choć tam spół-
dzielnia naprawiała rynny i robi-
ła opaskę wokół bloku. Teraz pra-
cownicy szukają, którędy woda 

dostała się do piwnicy. Przypusz-
cza się, że może ona dostawać się 
przez studzienkę telekomunika-
cyjną.

Upomnieć władze 
miasta
Bez reakcji gminy pozosta-

ła interwencja w sprawie oczysz-
czenia studni chłonnej koło daw-
nej porodówki (Narutowicza 81). 
W efekcie cały wjazd na osiedle 
po każdym większym deszczu 
jest zalany.  – Skoro ustna inter-
wencja nie skutkuje, to teraz wy-
stosuję pismo do gminy – dodaje 
prezes Wspólnego Domu.

niepokój u rolników
Ostatnia ulewa 26 czerwca 

nie wyrządziła większych strat 

w gminie Pacyna. Strażacy z OSP 
Pacyna tylko raz byli wzywani do 
usunięcia konaru wiszącego nad 
drogą w Sejkowicach. 30 czerwca 
OSP Wola Kałkowa usuwała ko-
nar drzewa w Jaroszówce.

Z coraz większym niepokojem 
w niebo spoglądają rolnicy. O ile 
na początku cieszyli się z obfi tych 
opadów deszczu, tak teraz mó-
wią, że wody jest już zbyt dużo. 
W regionie tylko w czerwcu spa-
dło ponad 100 litrów na metr kwa-
dratowy. Część zbóż zostało po-
walonych, a kolejne opady będą 
tylko pogarszać sytuację. Wilgoć 
i ciepło będą sprzyjać rozwojowi 
chorób grzybowych. Część upraw 
jest notorycznie podtapiana, co 
skutkuje ich gniciem i wypada-
niem z plantacji.  dag

ulica Narutowicza od zegara do mostu z potężną wodą. Kanalizacja nie 
nadąży odbierać wody.
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Aktualności

Wjazd na osiedle Wyzwolenia koło dawnej porodówki zalany po każdej 
ulewie. Studnia chłonna czeka na czyszczenie.

fo
T.

 d
o

r
o

TA
 G

r
ą

b
c

Ze
w

S
K

A

Żychlin | Ulica 3 Maja zablokowana

Posypały się mandaty
i upomnienia
Dni targowe w Żychlinie 
to koszmar 
dla kierowców zarówno tych 
przejeżdżających 
przez miasto jak i tych, 
którzy muszą samochód 
zaparkować w pobliżu 
targowiska.

Wzdłuż ul. 3 Maja, jadąc od 
miasta po prawej stronie ustawio-
no znak zakaz zatrzymywania się 
i postoju w dni targowe, ale wielu 
kierowców ignoruje zakaz i parku-
je pojazdy. Tym samym kierowcy 
narażają się na mandat, bo łamane 
są przepisy ruchu drogowego. Jak 
do Żychlina przyjeżdża kutnow-
ska drogówka, to sypią się man-
daty. Tak też było tydzień temu, 
w czwartek 25 czerwca. 

W tym sporze wszyscy mają 
swoje racje. Policja, że łamany jest 
zakaz zatrzymywania się i posto-
ju, a ulice są blokowane przez po-
jazdy, ale też kierowcy, którzy nie 
mają gdzie zaparkować auta, by 
iść na targowisko.

– Pieniądze to miasto bierze 
chętnie, nie małe pieniądze, ale 
poza obietnicami od wielu lat 
włodarze gminy w tym temacie 
nie zrobili nic, by poprawić sytu-
ację parkingową. Brakuje parkin-
gów, a przecież większość osób to 
przyjezdni z terenu gminy i gmin 
ościennych – mówi pan Karol 
z gminy Bedlno. – Nic dziwnego, 
że kierowcy parkują w każdym 
wolnym miejscu narażając się na 
mandat. Albo się uda, albo jest 
mandacik.  dag

Znów posypały się mandaty. Karani byli kierowcy, którzy w dzień 
targowy zaparkowali po prawej stronie ul. 3 Maja, od strony miasta.
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RZut OKIEM | prZeJŚciA dlA pieSZych wyMAlowAne

Na zlecenie Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg w Łodzi 
drogowcy 23 czerwca 
wymalowali przejścia 
dla pieszych na drogach 
wojewódzkich przebiegających 
przez gminę żychlin. po zimie 
biała farba została w wielu 
miejscach mocno starta i pasy 
były słabo widoczne. przez 
koronawirusa, malowanie pasów 
było opóźnione. prace były 
wykonywane bardzo sprawnie, 
choć kierowcy przez cały dzień 
napotykali na przeszkody. 
drogowcy malowali pasy 
połówkowo, a kierowcy jeździli 
slalomem. Utrudnienia trwały tylko 
jeden dzień. dag

Żychlin | Kamienica przy Jana pawła ii

Po deszczach przeciekają dachy
Od kilku dni pracownicy Sa-

morządowego Zakładu Budże-
towego w Żychlinie kryją nową 
papą dach na kamienicy komu-
nalnej przy ul. Jana Pawła II. Roz-
poczęcie prac to efekt ulewnych 
deszczów i przeciekania oraz za-
lewania mieszkań.

– Po ostatnich deszczach mamy 
kilka zgłoszeń dotyczących prze-
ciekających dachów na budyn-
kach mieszkalnych i na komór-
kach – mówi Marek Jabłoński, 

dyrektor SZB w Żychlinie. – Suk-
cesywnie je usuwamy.

Tymczasem lokatorzy nie kry-
ją zdenerwowania. – Ponieważ nie 
można było się doprosić, by SZB 
naprawił przeciekające dachy, 
znalazłam sposób. Ubezpieczam 
mieszkanie. Jak jest zalane, to do-
staję odszkodowanie, a fi rma ob-
ciąża zakład. Nie jest to mile wi-
dziane przez zarządcę. Ale trzeba 
się jakoś bronić, bo stale nie będę 
malować mieszkań.  dag 
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Od kilku dni pracownicy SZB kryją papą dach na kamienicy przy Jpii.
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Kutno | Starostwo wyłoniło wykonawcę

Kiedy pozimowe 
łatanie dziur w drogach 
powiatowych?

Podczas sesji Rady Gminy 
Oporów 30 czerwca radni pyta-
li kiedy rozpocznie się pozimo-
we łatanie dziur w drogach po-
wiatowych. Wczoraj starostwa 
kutnowski Daniel Kowalik od-
powiedział nam, że wyłoniono 
już wykonawcę, a fi zyczne ła-
tanie dziur na drogach powia-

towych przebiegających przez 
gminy Żychlin, Oporów i Bedl-
no powinno się rozpocząć po nie-
dzieli 5 lipca. 

W tym roku zima była łagodna, 
a więc i drogi nie uległy dużemu 
zniszczeniu. Dziur i wyrw do na-
prawy jest dużo mniej, w porów-
naniu do poprzednich lat.  dag

Zdrowie | Mija fala zakażeń koronawirusa

Od kilku dni nie ma nowego 
zakażenia, ubywa chorych
Sytuacja 
epidemiologiczna 
w powiecie kutnowskim 
powoli się stabilizuje. 

Po fali wzrostu zachoro-
wań, od kilku dni nie ma no-
wych przypadków zakażenia, 
a liczba chorych ubywa, za 
to przybywa ozdrowieńców. 
W powiecie gostynińskim 
liczba chorych to 11 osób, po-
dobnie jak tydzień temu. O ile 
jeszcze tydzień temu chorych 

na koronawirusa w powiecie 
kutnowskim było 45 osób, o 
tyle na dzień 1 lipca było ich 
już tylko 16 (gmina Strzelce 2,  
gm. Krośniewice2,  gm. Kut-
no 2, , gm. Nowe Ostrowy 2, 
miasto Kutno 9). Ozdrowia-
ły 84 osoby. Hospitalizowane 
są dwie osoby z podejrzeniem 
koronawirusa, kwarantanną 
objęto 34 osoby (9 czerwca 
było to 301 osób). Widać, że 
powoli wygasza się fala zaka-
żeń w woj. łódzkim. 30 czerw-

ca było to 17 nowych przypad-
ków w województwie. 

W powiecie gostynińskim 
na dzień 1 lipca, godz. 13.00 
w kwarantannie przebywa  
169 osób (dwa tygodnie temu 
było to 539 osób),  w izolacji 
domowej przebywa 10 osób, 
pod nadzorem epidemiolo-
gicznym 3 osoby. Jedna oso-
ba jest hospitalizowana z po-
dejrzeniem koronawirusa. 
Ozdrowiało 8 osób. Chorych 
jest 11 osób.  dag
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Wybory
Wybory 2020 | Jak głosowaliśmy mieszkańcy w i turze wyborów? 

W gminie Żychlin i powiecie kutnowskim 
drugiej tury by nie było
Gdyby wynik wyborów zależał wyłącznie  
od wyborców głosujących w gminach Żychlin, 
Oporów czy Bedlno, Andrzej Duda  
już mógłby cieszyć się z reelekcji. 

W skali powiatu kutnowskie-
go dotychczasowy prezydent An-
drzej Duda zdobył 54,13% gło-
sów, Rafał Trzaskowski – 25,39%, 
Szymon Hołownia – 9,98%, 
Krzysztof Bosak – 5,43%, Włady-
sław Kosiniak-Kamysz – 2,45%, 
Robert Biedroń – 2,02%. Pozosta-
li znacząco poniżej 1%. 

W gminach, w których ukazu-
je się Nowy Łowiczanin, wszyst-
kie głosy były już policzone w 
godzinach porannych. Nieco dłu-
żej trzeba było poczekać na wpro-
wadzenie do systemu Państwowej 
Komisji Wyborczej wyników z sa-
mego Kutna. Bez ich uwzględnia-
nia prezydent Duda i tak zdecy-
dowanie prowadził, ale przewaga 
ta była „ciut” większa i wynosi-
ła 55,76% (ostatecznie wyniosła  
w skali powiatu 54,13%). 

W gminie Żychlin Andrzej 
Duda zdobył poparcie 53,02% 
(2.785 głosów) wyborców, zaś 
Rafał Trzaskowski: 26,06% (1.369 
głosów). Trzeci pod względem 
ilości zdobytych głosów jest na-
tomiast Szymon Hołownia, który 
zdobył poparcie 10,01% wybor-
ców. Krzysztofa Bosaka popar-
ło 5,69% wyborców, Władysła-
wa Kosiniaka-Kamysza 2,36%, 
Roberta Biedronia 2,34% wybor-
ców. Pozostali kandydaci zdobyli 
0,21% (tyle zdobył Stanisław Żół-
tek) lub mniej. 

Ciekawie kształtowały się wy-
niki w poszczególnych spośród 9 
obwodowych komisjach wybor-
czych. Co ciekawe, Andrzej Duda, 
jako jedyny spośród 11 kandyda-
tów uzyskał w każdej spośród tych 
komisji wyniki trzycyfrowe jeśli 
chodzi o ilość osób, które na nie-
go głosowały. Rafałowi Trzaskow-

skiemu udało się to w 6 spośród 9 
komisji obwodowych. W żadnym 
z tych miejsc nie wygrał z Dudą. 
Trzeci z kandydatów – Szymon 
Hołownia i kolejni, też nie zdoby-
li trzycyfrowych wyników (ilość 
głosów) w żadnej spośród żychliń-
skich komisji obwodowych. 

Procentowo prezydent Duda 
zdobył największe poparcie wśród 
osób, które w tej gminie głosowa-
ły w komisji nr 3, która mieści-
ła się w Społecznej Szkole Pod-
stawowej w Orątkach – 72,94%. 
Najmniejszym poparciem cieszył 
się natomiast w komisji w Ze-
spole Szkół Nr 1 przy ul. Łuka-
sińskiego w Żychlinie, gdzie uzy-
skał poparcie 45,63% wyborców. 
W tym obwodzie dużo głosów 
zyskał natomiast Rafał Trzaskow-
ski – 36,75%. Analogicznie: naj-
mniejsze poparcie spośród komisji 
obwodowych w Żychlinie Rafał 
Trzaskowski uzyskał we wspo-
mnianej powyżej szkole w Orąt-
kach – 10,55%. 

W gminie Oporów Andrzej 
Duda wygrał zdecydowanie, zdo-
bywając 71,86% (894 głosy), Ra-
fał Trzaskowski zdobył 11,25% 
głosów (140 głosów), Szymon 
Hołownia – 5,63%, Krzysztof 
Bosak – 5,47%, Władysław Ko-
siniak-Kamysz – 3,70%, Robert 
Biedroń – 1,45%.

Pozostali kandydaci poniżej 
0,5%. W tej gminie były tylko 
dwie komisje obwodowe i w oby-
dwóch wynik urzędującego prezy-
denta był bardzo dobry. W komisji 
nr 1, która mieściła się w Szkole 
Podstawowej w Oporowie zdobył 
on 468 głosów, co dało procento-
we poparcie 70,59%, zaś w ko-
misji nr 2 w Szkole Podstawowej 
w Szczycie – 426 głosów, co dało 

wynik procentowy 73,32%. Ra-
fał Trzaskowski zdobył analogicz-
nie: w SP w Oporowie: 83 głosy 
(12,52%), a w SP w Szczycie: 57 
głosów (9,81%). 

W gminie Bedlno urzędu-
jący prezydent uzyskał poparcie 
64,04% wyborców (1.729 gło-
sów), Rafał Trzaskowski – 13,96% 
(377 głosów), Szymon Hołow-
nia – 8,44%, Krzysztof Bosak – 
6,59%, Władysław Kosiniak-Ka-
mysz – 4,52%, Robert Biedroń 
– 1,33%. Pozostali poniżej 0,5%. 

W gminie Bedlno działało 7 ob-
wodowych komisji wyborczych. 
Zdecydowanie największym po-
parciem Andrzej Duda cieszył się 
w komisji w Domu Pomocy Spo-
łecznej w Pniewie, gdzie zdobył 
23 spośród 26 głosów – 88,46%, 
ale już np. w Domu Pomocy Spo-
łecznej w Wojszycach zdobył 41 
spośród 68 głosów (60,29%). 
Spośród „zwykłych” komisji ob-
wodowych najwięcej głosów An-
drzej Duda zebrał w Szkole Pod-
stawowej w Żeronicach 68,84% 
(349 głosów). Najsłabszy wynik 
(co wcale nie znaczy, że słaby) 
jeśli chodzi o komisje obwodowe  
w gminie Oporów prezydent 
Duda miał w komisji nr 5, miesz-
czącej się w Szkole Podstawowej 
w Pniewie, gdzie zdobył poparcie 
177 wyborców, a co przełożyło się 
na procentowy wynik 56,37%. 

Kolejną gminą, na której te-
renie ukazuje się Nowy Łowi-
czanin, jest gmina Pacyna  
w powiecie gostynińskim w wo-
jewództwie mazowieckim. Tutaj 
poparcie dla urzędującego pre-
zydenta było bardzo wysokie. 
W tej gminie głosowało na pre-
zydenta Dudę 73,31% wybor-
ców (uzyskał 1.233 głosów). Na 
Rafała Trzaskowskiego głosowa-
ło 10,23% wyborców (uzyskał 
172 głosy), Szymona Hołownię 
– 6,66%, Władysława Kosinia-

ka-Kamysza – 4,76%, Krzyszto-
fa Bosaka – 4,10%, Roberta Bie-
dronia – 0,59%. W tej gminie 
działało 5 obwodowych komisji 
wyborczych. Co ciekawe 100% 
poparcie ( 39 głosów) prezydent 
Duda uzyskał w Zakładzie Opie-
kuńczo-Leczniczym dla Doro-
słych w Skrzeszewach. W pozo-
stałych czterech obwodach też 
jednak cieszył się olbrzymim po-
parciem zdobywając w każdym  
z nich powyżej 70% głosów.

Największe (oprócz ZOL w 
Skrzeszewach) poparcie prezy-
dent Duda uzyskał w obwodzie 
nr 4, który mieścił się w przed-
szkolu samorządowym w Skrze-
szewach – 76,14% (zdobył 268 
spośród 352 głosów ważnych od-
danych w tym obwodzie). Naj-
mniejszym poparciem zaś cieszył 
się w komisji nr 1, która mieściła 
się w Urzędzie Gminy w Pacynie, 
gdzie głosowało na niego „tylko” 
70,40% wyborców. 

W skali powiatu gostyniń-
skiego na Andrzeja Dudę gło-
sowało 57,91% wyborców, a na 
Rafała Trzaskowskiego – 21,59%. 

Szymon Hołownia zdobył 10,05% 
głosów, Krzysztof Bosak – 5,21%, 
Kosiniak-Kamysz – 3,03%, Ro-
bert Biedroń – 1,59%.  
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Kutno | Starostwo powiatowe

Informatyk XXI wieku
15 czerwca starosta 
kutnowski Daniel 
Kowalik, członek zarządu 
Województwa Łódzkiego 
Robert Baryła oraz Jolanta 
Pietrusiak, członek zarządu 
Powiatu Kutnowskiego 
podpisywali umowę 
dofinansowanie projektu  
pt. „Informatyk XXI wieku” 
współfinansowanego  
ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego 
w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego 
Województwa Łódzkiego  
na lata 2014-2020. 

Całkowita wartość projektu 
wynosi blisko 1,8 miliona złotych, 
z czego wartość dofinansowania  
z Europejskiego Funduszu Spo-
łecznego to kwota w wysokości 
1 587 826 zł. Projekt będzie reali-
zowany w Zespole Szkół nr 1 im. 
Stanisława Staszica w Kutnie w la-

tach 2020-2022. Celem głównym 
projektu jest podniesienie zdolno-
ści do zatrudnienia 100 uczniów 
Technikum nr 1 w Zespole Szkół 
Nr 1 w Kutnie poprzez organi-
zację zajęć dodatkowych podno-
szących kwalifikacje zawodowe.  
W ramach projektu zostanie zaku-
piony sprzęt do pracowni zawodo-
wej oraz organizacja studiów po-
dyplomowych dla 1 nauczycielki  
i przeszkolenie 4 nauczycieli z ob-
sługi zakupionego sprzętu.

– Epidemia koronawirusa, któ-
ra wybuchła w Polsce, pokazuje 
jak ważni są informatycy w na-
szym kraju. Wiele pracy, która w 
tym czasie się odbywała była re-
alizowana zdalnie, poprzez vide-
okonferencje, itp. zawód informa-
tyka, zawód grafika jest właśnie 
jednym z tych zawodów, który jest 
ciągle w naszym kraju zawodem 
deficytowym i warto się kształ-
cić właśnie w tych kierunkach,  
a my to umożliwiamy – podkreślał 
Robert Baryła, Członek Zarządu 
Województwa Łódzkiego.  dag

Łódź | Urząd Marszałkowski podzielił pieniądze na drogi

Bedlno i Oporów z dotacją, Żychlin nie składał wniosku
Zarząd Województwa 
Łódzkiego 23 czerwca 
poinformował o podziale 
środków na budowę 
i modernizację dróg 
dojazdowych do pól. 
Do samorządów w woj. 
łódzkim trafi 21.720.546 
zł. Wśród beneficjentów 
jest gmina Bedlno  
i gmina Oporów.

– Nowoczesny sprzęt maszy-
nowy wymaga drogi szerokiej 
i utwardzonej – mówił podczas 
konferencji prasowej marszałek 
Andrzej Górczyński. – Zmoder-
nizowanych zostanie 119 kilome-
trów dróg. Jest to działanie, które 
poprawi jakość życia i pracy za-
równo rolnikom, jak i wszystkim 

tym osobom, które będą chciały, 
np. dojechać i zakupić produkty 
bezpośrednio u rolnika.

Przyznana przez zarząd woje-
wództwa łódzkiego kwota pokry-
je oczekiwane dofinansowanie 
wszystkich 143 złożonych wnio-
sków. Pieniądze przyznane przez 
zarząd województwa na drogi do-
jazdowe do pól pochodzą z tytu-
łu wyłączania z produkcji gruntów 
rolnych.

Wszystkie samorządy powia-
tu kutnowskiego, które złożyły 
wnioski otrzymały dotacje. Dota-
cji nie dostała tylko gmina Żychlin 
i gmina Łanięta.

Gmina Bedlno otrzyma 218.020 
zł, gmina Oporów 100.630 zł oraz 
gminy: Dąbrowice 439.350 zł, 
Krośniewice 140.400 zł, Krzy-
żanów 68.240 zł, gmina Kutno 
234.430 zł, gmina Nowe Ostro-
wy 109.830 zł oraz gmina Strzel-

ce 249.980 zł. Do gmin powiatu 
kutnowskiego trafi 1.559.880 zło-
tych.

Gmina Oporów chce w tym 
roku zmodernizować 5,5 km 
dróg. – W ramach Wojewódzkie-
go Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych zaplanowaliśmy moder-
nizację drogi gminnej od Samo-
goszczy do Skórzewy – mówi 
Robert Pawlikowski, wójt gminy 
Oporów. – To ok. 30 proc. kosz-
tów, przeliczając na metry starczy 
na modernizację 500 m.

Rok temu gmina Oporów otrzy-
mała 115.720 zł dofinansowania  
i kolejnych 30.000 zł z oszczędno-
ści urzędu Marszałkowskiego. Ra-
zem 145.720 zł. Zmodernizowa-
no odcinek drogi Kolonia-Pobórz  
o długości 1500 m i 711 m.

Gmina Oporów z WFOGR 
korzysta systematycznie co roku. 
Otrzymuje po kilkadziesiąt tysię-

cy złotych co roku. Gmina Bedl-
no rok temu otrzymała dofinan-
sowanie z WFOGR 171.239 zł na 
modernizację 863 m drogi w Be-
dlnie, gdzie teraz gmina wydzie-
liła działki pod zabudowę indy-
widualną. W poprzednich latach 
gmina Bedlno korzystała z dotacji 
WFOGR nieregularnie.

Podobnie jest w gminie Ży-
chlin. – Krew mnie zalewa, gdy 
czytam, że inne gminy otrzymu-
ją dotacje na drogi, a gmina Ży-
chlin nie – mówił radny Stanisław 
Szymański podczas ostatniej sesji 
rady Miejskiej w Żychlinie, która 
odbyła się 28 czerwca.

– W naszej gminie mamy wię-
cej dróg wojewódzkich i powia-
towych – wyjaśniał Grzegorz 
Ambroziak, burmistrz Żychlina. – 
Większość naszych dróg nie speł-
nia kryteriów, by zabiegać o dota-
cję.  dag

Orłów Kolonia| Tradycji stało się zadość

Sołeckie świętojanki
W wigilię świętego Jana, 
wieczorem 23 czerwca  
w sołectwie Orłów Kolonia 
odbyły się tradycyjne 
świętojanki, plecenie 
wianków i puszczanie  
ich na rzekę Bzurę.

– Tradycją naszego sołectwa 
jest organizacja zabawy świętojań-
skiej – mówi Marek Pawłowski, 
sołtys Orłowa Kolonii. – Gmin-
nej imprezy przez pandemię koro-
nawirusa w tym roku nie było, ale 
my zrobiliśmy sobie lokalną im-
prezę. Przyszło ok. 40 osób. Przy-
wieźliśmy na łąkę nad Bzurę stoły 

i ławy. Zrobiliśmy ognisko i każdy 
piekł nad ogniskiem przyniesione 
przez siebie kiełbaski.

Dziewczęta wyplatały z kwia-
tów kolorowe wianki, które póź-
niej zgodnie z tradycją puszczały 
na wodę. Spotkanie umilała od-
twarzana muzyka, o którą zatrosz-
czył się Edwin Tarka.

– To był czas na integra-
cję mieszkańców i na rozmowy. 
Chwila wytchnienia od codzien-
nych obowiązków, od wielotygo-
dniowej izolacji – dodaje sołtys.

Zgodnie ze słowiańską tradycją 
od 24 czerwca, zaczyna się sezon 
letni i kąpiel w wodzie jest dozwo-
lona.  dag

Zgodnie z tradycją w sołectwie Orłów Klonia odbyły się lokalne 
świętojanki. dziewczęta uplotły wianki z kwiatów, było ognisko i pieczenie 
kiełbasek, a na koniec puszczenie wianków na bzurę.
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RZut OKIEM | odpUST w pArAfii 

tegoroczny odpust w żychlińskiej parafii pw. św. Piotra i Pawła  
był bardzo skromny. Zawinił koronawirus i ograniczenia sanitarne.  
była msza św. i procesja – ale przy kościele stały tylko dwa kramy, 
 na jednym z nich sprzedawano tradycyjne obwarzanki. dag 
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Żychlin | Urząd Gminy

Cena śmieci wkrótce  
pójdzie w górę
Wysokość opłaty  
za odbiór i utylizację 
odpadów komunalnych 
wkrótce wzrośnie, to jest 
pewne. Teraz urzędnicy  
i burmistrzowie przeliczają 
o ile tę opłatę trzeba 
podnieść, by pokryć koszty 
gospodarki śmieciowej. 
Wiadomo, że gmina 
musiała dołożyć  
ok. 600 tysięcy złotych, 
by przetarg rozstrzygnąć 
i zachować płynność w 
odbiorze odpadów z terenu 
gminy od 1 lipca.

Umowa z lokalnym monopoli-
stą, firmą PreZero z Kutna zosta-
ła podpisana, a firma już w mi-
nionym tygodniu porozkładała  
w okolicznych sklepach harmo-
nogram odbioru odpadów komu-
nalnych z poszczególnych miej-
scowości. 

– Chcemy państwu przedsta-
wić na piśmie jakie są koszty w 
rozbiciu na poszczególne katego-

rie – mówił do radnych na komi-
sji 23 czerwca burmistrz Żychlina 
Grzegorz Ambroziak. – Na wzrost 
cen składa się wiele elementów. 
Niestety, gospodarka śmieciowa 
jest opanowana przez monopoli-
stę i niewiele możemy zrobić. Te-
raz przeliczamy, by zaproponować 
możliwie najniższą odpłatność. 
Wkrótce przedstawimy państwu 
nowe stawki.

Przetarg rozpisany przez gmi-
nę dotyczy okresu od 1 lipca 2020 
do 31 grudnia 2021. Teraz firma 
za pół roku obsługi śmieciowej 
żąda 1.699.380 zł, w poprzednim 
przetargu było to 980.100 zł za pół 
roku. Za półtora roku świadczenia 
usług firma żąda teraz 3.398.760 
zł. W 2019 roku gmina Żychlin do 
gospodarki śmieciowej dopłaciła 
562.000 zł.

Cena za odbiór i utylizację 
śmieci w czerwcu 2018 roku wy-
nosiła 10 zł od osoby, później 
wzrosła do 12 zł od osoby, a od 
stycznia 2020 roku wynosi już 18 
zł od osoby za odpady segregowa-
ne. Burmistrz już miesiąc temu, 
gdy otwarto ofertę informował, że 
opłata śmieciowa może wzrosnąć 

do 32-33 zł od osoby miesięcznie. 
Jaką ostatecznie cenę za odbiór 
i utylizację śmieci zaproponują 
włodarze gminy Żychlin radnym 
oraz od kiedy będą obowiązywać 
nowe stawki, wkrótce się okaże.

Trzeba się jednak liczyć, 
że wzrost opłat będzie wyso-
ki, co mocno uderzy po kiesze-
niach mieszkańców. Pocieszają-
ce jest jedynie to, że stawki będą 
już uwzględniać skokowy wzrost 
stopnia wymaganej segregacji od-
padów rosnący od 2013 roku, do 
50 proc. w 2020 roku. Z takiego 
poziomu segregacji musi wyka-
zać się gmina. Jeśli mieszkańcy 
będą lepiej segregować odpady, to 
firma nie będzie musiała ich dose-
gregowywać i obciążać za to gmi-
nę. 

O ile w domkach jednorodzin-
nych mieszkańcy skrupulatniej se-
gregują odpady, o tyle w zabudo-
wie wielorodzinnej jest już słabo 
z segregacją. Wystarczy zajrzeć 
do kontenerów, by przekonać się, 
że ludzie wrzucają tam wszystko 
razem, choć duża część odpadów 
powinna znaleźć się jako odpady 
posegregowane.  dag

Żychlin | Ulica Głowackiego

Będą działki budowlane 
na sprzedaż
Rada Miejska w Żychlinie 
podczas sesji  
w piątek 26 czerwca 
wyraziła zgodę  
na sprzedaż sześciu działek 
niezabudowanych  
przy ulicy Głowackiego  
w Żychlinie. Gmina 
zamierza jeszcze  
w tym roku doprowadzić 
do tych nieruchomości 
wodociąg.

W budżecie gminy zabezpie-
czono też 60.000 zł na zrobienie 
projektu i wykonanie 240 m wo-
dociągu.

– Przy ulicy Głowackiego in-
tensywnie powstaje nowe osiedle 

domków jednorodzinnych – wyja-
śnia burmistrz Grzegorz Ambro-
ziak. – Po jednej stronie są tereny 
prywatne sprzedawane pod zabu-
dowę jednorodzinną, po drugiej 
stronie jest teren gminy. Tam wy-
dzielimy 6 działek budowlanych, 
które zostaną sprzedane.

Nieruchomość gruntowa zosta-
ła decyzją wojewody płockiego  
z 16 maja 1995 r. przekazana gmi-
nie. 

Do sprzedania będą działki  
o powierzchniach: 870 m, 842 m, 
842 m, 842 m, 842 m i 843 m. 
Działki zostaną wycenione przez 
rzeczoznawców i po wykonaniu 
odcinka wodociągu zostaną sprze-
dane. Pieniądze zasilą budżet gmi-
ny.  dag

Gminy | Zarośnięte pobocza wzdłuż dróg

Drogowcy cięli trawy na drogach powiatowych
W tym roku drogi gminne, po-

wiatowe, a nawet wojewódzkie 
na terenie wszystkich czterech 
naszych gmin: Żychlin, Bedlno  
i Oporów oraz Pacyna są straszli-
wie zarośnięte, co sprawia, że wi-
doczność dla kierujących samo-
chodami jest bardzo ograniczona. 
Trawy sięgają w wielu miejscach 
1,5 m.

Przy wielu drogach nie były 
przycinane w tym roku w ogóle. 
Najpierw przeszkodził koronawi-
rus, później zalecano, by traw nie 
kosić, aby zminimalizować skutki 
suszy, by po odcięciu traw woda 
nie parowała. Teraz, gdy w maju 
i czerwcu spadły ogromne ilości 
wody i jest ciepło, roślinność ro-
śnie w błyskawicznym tempie. 
Nawet tam, gdzie trawy były już 
raz skoszone na początku czerw-
ca, już porosła wysoka trawa.

Najlepiej radzą sobie spółdziel-
nie mieszkaniowe. Przynajmniej 

tam trawniki wyglądają jak traw-
niki, a nie jak dzika łąka. 

W czwartek 24 czerwca ko-
siarka na zlecenie Zarządu Dróg 
Powiatowych w Gostyninie ob-
kaszała pobocza od granicy z wo-
jewództwem łódzkim, od strony 
Żychlina, przez Luszyn, w stro-
nę Podczach. To bardzo ważne, 
gdyż ta powiatowa droga jest bar-
dzo wąska, a do tego wysoka ro-
ślinność jeszcze bardziej ogra-
niczała widoczność kierowcom. 
Poruszanie się samochodem  
w roślinnych tunelach było nie-
bezpieczne.

Niestety, wciąż nie obcięto tra-
wy wzdłuż dróg wojewódzkich 
zarówno na terenie gminy Żychlin 
jak i gminy Pacyna. Zupełnie ina-
czej wyglądają drogi wojewódzkie 
w gminie Gostynin, gdzie trawa 
była przycięta nie tylko na po-
boczach, ale też w rowach, czyli  
w całym pasie drogowym.  dag

Żychlin | parking przy ulicy orłowskiego

Asfalt zamiast kostki
We wtorek 23 czerwca  
na zlecenie Wojewódzkiego 
Zarządu Dróg w Łodzi 
układano masę bitumiczną 
na wjeździe na parking przy 
ul. Orłowskiego. To efekt 
naszej interwencji.

W maju do rzecznika WZD  
w Łodzi przesłaliśmy zdjęcie 
zniszczonego wjazdu na parking 
przy ulicy Orłowskiego. Ułożo-
na kostka brukowa została wy-

pchnięta daleko na pobliski traw-
nik. Wtedy też otrzymaliśmy 
deklarację, że parking zostanie na-
prawiony do końca maja. Wpraw-
dzie prace nieco się przeciągnęły, 
ale najważniejsze, że parking zo-
stał wreszcie naprawiony.

Drogowcy zdecydowali, że tym 
razem zamiast kostki zostanie uło-
żona masa bitumiczna. Wcześniej 
kostkę zdemontowano, betono-
we podłoże oczyszczono z pia-
sku i cementu. Ułożono i utwar-
dzono warstwę destruktu, który 

we wtorek 23 czerwca został za-
lany nowym asfaltem. Sfrezowa-
no również część jezdni będącej 
wjazdem na parking, gdzie rów-
nież ułożono nową masę bitu-
miczną.

Pozostaje mieć nadzieję, że taki 
sposób naprawy wjazdu na par-
king będzie trwalszy, nawet, gdy 
będą wjeżdżać TIRY. WZD pod-
jął też działania, aby zmienić orga-
nizację ruchu, a wjazd na parking 
ograniczyć do pojazdów o masie 
całkowitej do 8 ton.  dag

Drogowcy w ubiegły wtorek zarówno przed wjazdem jak i na wjeździe na parking przy ul. orłowskiego  
w żychlinie ułożyli masę bitumiczną
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Po wycięciu trawy widoczność zdecydowanie się poprawiła.
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Łódź | Urząd Marszałkowski przekazał 2 mln zł dla spółek wodnych

Ponad 400.000 zł dla spółek powiatu kutnowskiego
Siedem spółek wodnych  
z powiatu kutnowskiego,  
w tym z Bedlna, Żychlina  
i Oporowa, otrzymało łącznie 
409.564 zł dotacji z Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi. 
Decyzja o przekazaniu  
2 mln zł dla 61 spółek 
wodnych działających na 
terenie zapadła 19 czerwca.

Jedną z najwyższych dotacji 
w województwie, po spółce wod-
nej z Piotrkowa Trybunalskie-
go dostała Spółka Wodna z Be-
dlna – 117.404 zł. Spółka Wodna 
Oporowianka dostanie 30.000 zł, 
Spółka Wodna Ziemi Żychliń-

skiej – 54.430 zł. Ponadto Gmin-
na Spółka Wodna Kutnowianka 
dostanie 78.000 zł, Spółka Wodna 
Krośniewice – 52.100 zł, Spółka 
Wodna Krzyżanów – 60.000 zł,  
a Gminna Spółka Wodna  
w Strzelcach – 26.630 zł.

Pomoc finansowa w formie 
dotacji przeznaczona będzie na 
wykonanie konserwacji rowów 
wraz z budowlami związanymi 
z nimi funkcjonalnie, która obej-
muje m.in. wykaszanie roślinno-
ści ze skarp i dna rowów, wycinkę 
drzew i krzewów ze skarp i dna ro-
wów, odmulanie rowów, naprawę 
uszkodzonych skarp i dna rowów 
oraz naprawę budowli związanych 
funkcjonalnie z rowami tj. most-

ków, przepustów i wylotów dre-
narskich. Udział dotacji z budżetu 
województwa łódzkiego wyno-
si 50% wartości wnioskowanego 
zadania. Dla spółek wodnych do-
tacja z Urzędu Marszałkowskiego 
jest dużą pomocą, bowiem spółki 
utrzymują się głównie ze składek 
rolniczych. 

– Dotację z Urzędu Marszał-
kowskiego wykorzystamy na 
konserwacje urządzeń meliora-
cyjnych w sołectwach: Głuchów, 
Bedlno, Gosławice, Florianów, 
Annetów, Plecka Dabrowa, Zosi-
nów, Antoniew, Kazimierek, Er-
nestynów, Mateuszew i Groszki 
– mówi Czesław Bończak, prezes 
Spółki Wodnej w Bedlnie.

Spółka Wodna Ziemi Ży-
chlińskiej zaplanowała, że dota-
cję przeznaczy w tym roku na 
oczyszczenie 5.250 m rowów me-
lioracyjnych w Krukach i Grzybo-
wie.

2 mln zł z budżetu Urzędu Mar-
szałkowskiego w Łodzi to środ-
ki przeznaczone na konserwację 
urządzeń wodnych oraz na prace 
związane z gospodarką wodną – 
mówi Andrzej Górczyński, wice-
marszałek województwa łódzkie-
go. – Zapewnienie odpowiedniej 
ilości wody gruntom ornym to je-
den z naszych priorytetów. Tylko 
w ramach Programu Rozwoju Ob-
szarów Wiejskich samorząd woje-
wódzki przekazał już ponad 50 

milionów złotych na gospodarkę 
wodną w regionie. 

Marszałek Grzegorz Schre-
iber zawarł również porozumie-
nie z Państwowym Gospodar-
stwem Wodnym Wody Polskie, 
aby wspólnie realizować zadania 
gospodarki wodnej zwłaszcza do-
tyczące zwiększania retencji wód. 
Umowa opiewa na 16 milionów 

złotych. Dodatkowo, dzięki za-
biegom marszałka, Wody Pol-
skie dofinansują kwotą 2 mln zł 
przebudowę lub remonty 103 ja-
zów piętrzących wodę na rzekach 
w naszym regionie. Poprawi to 
zdolności retencyjne zlewni rzek 
i cieków, a w konsekwencji bi-
lans wodny na terenach rolniczych  
i wydajność gruntów.  dag

Oporów | wybory uzupełniające

Wylosowano kolejność list
16 czerwca dokonano 
losowania list komitetów 
wyborczych, z których 
startują trzej kandydaci  
w wyborach uzupełniających 
do Rady Gminy Bedlno. 
Komisarz wyborczy z Łodzi 
ustalił też skład komisji 
obwodowej.

Wybory wyznaczone na 12 lip-
ca wchodzą w decydującą fazę 
przygotowań. Na kartach do gło-
sowania na 1. miejscu będzie kan-
dydat KWW „Pokolenia Razem”, 

na 2. miejscu KWW „Działaj-
my Razem”, na trzecim miejscu 
KWW „Strażak”. Oficjalne ogło-
szenie kandydatów 27 czerwca. 
Wiadomo, że o jeden mandat rad-
nego zabiega trzech kandydatów: 
Jarosław Sobczyk, Dorota Ka-
mińska i Krzysztof Sęda.

22 czerwca komisarz wyborczy 
ogłosił skład obwodowej komisji 
wyborczej. W jej skład wchodzą: 
Aleksandra Dąbrowska zgłoszona 
przez KWW Pokolenia Razem, 
zamieszkała Szymanówka, Patry-
cja Gałek zgłoszona przez KWW 

Działajmy Razem, zamieszkała 
Szymanówka, Jerzy Kaczmarek 
zgłoszony przez KWW Działaj-
my Razem, zamieszkały Szyma-
nówka, Monika Kaczmarek zgło-
szona przez KWW Działajmy 
Razem, zamieszkała Szymanów-
ka, Wiktoria Król zgłoszona przez 
KWW Strażak, zamieszkała Pod-
gajew, Joanna Lewandowska 
zgłoszona przez KWW Strażak, 
zamieszkała Podgajew oraz Zo-
fia Włodarczyk zgłoszona przez 
KWW Pokolenia Razem, za-
mieszkała Podgajew.

Komisarz wyborczy dla Łodzi 
II Katarzyna Marat wyznaczyła 
termin posiedzenia komisji obwo-
dowej na 2 lipca.  dag

Bedlno | nowe stawki za zajęcie pasa drogowego

Po 16 latach skorygowano opłaty
W życie weszła uchwała 
Rady Gminy Bedlno  
z 27 kwietnia 2020 r.  
w sprawie naliczania 
wyższych opłat za zajęcie 
pasa drogowego. Stawki  
nie były zmieniane od 16 lat, 
a są to opłaty zwiększające 
wpływy do budżetu gminy. 
Moc straciła uchwała 
z 2004 roku.

Za zajęcie 1 mkw. powierzch-
ni pasa drogowego w celu prowa-

dzenia robót w pasie drogowym, 
umieszczenia urządzeń infra-
struktury technicznej lub obiek-
tów budowlanych niezwiązanej 
z potrzebami drogowymi trzeba 
teraz płacić po 8 zł/mkw. za każ-
dy dzień, gdy zajęte jest do 50% 
jezdni i 10 zł/mkw., gdy zajęte jest 
ponad 50% jezdni. Zajęcie 1 mkw. 
powierzchni pasa w celu montażu 
obiektów infrastruktury telekomu-
nikacyjnej 0,20 zł za każdy dzień.

Za zajęcie 1 mkw. powierzchni 
pasa drogowego przez rzut pozio-
my urządzeń 150 zł, w przypadku 

urządzeń telekomunikacyjnych 20 
zł. Za zajęcie 1 mkw. powierzch-
ni przez reklamy i obiekty budow-
lane, w tym handlowych i usługo-
wych 5 zł za każdy dzień zajęcia. 
Za umieszczenie reklam w pasie 
drogowym 7 zł/mkw. powierzch-
ni reklamy za każdy dzień zajęcia 
pasa drogowego.

Za zajęcie 1 mkw. pasa drogo-
wego przez obiekty budowlane  
i reklamy związane z infrastruk-
turą telekomunikacyjną 0,20 zł/
mkw. za każdy dzień zajęcia rzutu 
poziomego pasa drogowego.  dag

Pieniądze z budżetu województwa trafią do 61 spółek wodnych.

fo
T.

 U
r

Zą
d

 M
A

r
S

ZA
ŁK

o
w

S
K

i w
 Ł

o
d

Zi



7www.lowiczanin.info nr 27      2 lipca 2020         

reKlAMA

Gmina Bedlno | oświadczenia majątkowe włodarzy gminy za 2019 rok

Ile zarobili wójt, skarbnik, sekretarz
Zajrzeliśmy 
do oświadczeń 
majątkowych  
za 2019 rok włodarzy 
gminy Bedlno  
i pracowników urzędu. 

Józef Ignaczewski, 
wójt gminy Bedlno
Na koniec 2019 roku wójt 

miał zgromadzone wraz z żoną 
140.000 zł (rok wcześniej 130.000 
zł). Nie miał kredytów. Posiada 
własnościowy dom o powierzchni 
142 m2, o wartości 280.000 zł oraz 
gospodarstwo rolne o powierzchni 
8,9636 ha o wartości 270.000 zł.

Posiada samochód osobowy 
Ford Focus z 2016 roku o wartości 
30.000 zł To małżeńska wspólnota 
majątkowa. Rok wcześniej, zanim 
objął urząd wójta, wraz z żoną po-
siadał Seata Ibizę z 2009 r. o war-
tości 12.000 zł.

Dochód z tytułu zatrudnie-
nia w Urzędzie Gminy Bedlno 
w 2019 r. wyniósł 110.0634 zł, 
zwrot podatku 2.319 zł, dopłaty 
obszarowe 8.844 zł, premia zale-
sieniowa 1.106 zł, pomoc suszo-
wa 1.715 zł. Przychód z gospo-
darstwa 18.500 zł, dochód 6.200 
zł. W 2018 przychód 31.400 zł, 
dochód 12.000 zł. Rok wcześniej, 
gdy w UG Bedlno pracował tyl-
ko półtora miesiąca, a wcześniej  
w innej firmie, zarobił 74.115 zł. 
Dochód z tytułu zatrudnienia żony 

w 2018 r. 33.309 zł. W obecnym 
oświadczeniu nie podaje dochodu 
żony. Pozostałe dochody: dopła-
ty obszarowe, zwrot podatku ak-
cyzowego i premia na zalesienie 
jak teraz.

elżbieta Czajka, 
skarbnik gminy Bedlno
Na koniec 2019 r. miała zaosz-

czędzone 48.000 zł. Rok wcze-
śniej, gdy jeszcze nie pracowała 
w UG Bedlno miała zaoszczędzo-
ne 28.772 zł. Spłaca kredyt za-
ciągnięty w wysokości 84.084 zł  
w Banku Paribas na sfinansowa-
nie potrzeb własnych. Na koniec 
2019 r. do spłaty zostało 73.580 zł. 
Wysokość oprocentowania 6,49 
proc. Rok wcześniej nie miała kre-
dytu.

Nie ma żadnej nieruchomości. 
Posiada tylko samochód Citroen  
z 2014 roku.

Z tytułu zatrudnienia w 2019 
r. w Urzędzie Gminy Bedlno za-
robiła 81.900 zł, w Specjalnym 
Ośrodku Szkolno-Wychowaw-
czym w Kutnie zarobiła 35.823 
zł, za pracę w LO Dąbrowskie-
go 5.901 zł, umowa zlecenie Avi-
va TunŻ 169,60 i PZU S.A. – 122 
zł. Ro0k wczesniej była zatrudnio-
na w LO Dąbrowskiego w Kutnie, 
gdzie zarobiła 52.333 zł, w SOSW 
nr 2 w Kutnie 36.271 zł, umowa 
zlecenie 5.000 zł.

zenon Dąbrowski, 
sekretarz gminy
Pracę w Urzędzie Gminy Bedl-

no zaczął z końcem stycznia 2020 

rok. Oświadczenie majątkowe 
obejmuje rok 2019, gdy pracował 
w Zarządzie Dróg w Łowiczu.

Na koniec 2019 r. miał zaosz-
czędzone 89.631 zł – małżeńska 
wspólnota majątkowa. Żona Ewa 
ma kredyt konsumencki w Alior 
Bank w wysokości 38.958 zł.

Wraz z żoną mieszka w miesz-
kaniu własnościowym o po-
wierzchni 53,1 m2, o wartości 
106.200 zł. Posiadają samochód 
osobowy KIA z 2009 r. o warto-
ści 13.000 zł

Z tytułu zatrudnienia w po-
przednim zakładzie pracy zarobił 
w 2019 r. 92.102 zł. Z tytułu obo-
wiązków społecznych (członek 
zarządu Starostwa Powiatowego 
w Łęczycy) 20.207 zł. Żona z ty-
tułu zatrudnienia w 2019 r. zarobi-
ła 57.348 zł.

Mirosława  
Gal-Grabowska,  
była sekretarz  
gminy
Jako sekretarz pracowała do 

końca 2019 r. na koniec pracy  
w urzędzie złożyła oświadcze-
nie majątkowe. Na koniec 2019 r. 
miała zaoszczędzone 3.328 USD. 
Po roku bez zmian. Nie miała kre-
dytu. Miała papiery wartościowe 
Agroton 2390, Asbis 200, Budi-
mex 10, KGHM 170, PZU S.A. 
140, Radpol 117 o wartości łącznej 
25.400 zł.

Miała dom (współwłasność 
½) o powierzchni 248 m2, o war-

tości 650.000 zł. Posiadała wła-
snościową działkę letniskową  
o powierzchni 1.500 metrów kwa-
dratowych o wartości 100.000 zł 
wraz z domkiem letniskowym o 
powierzchni 24 metrów kwadra-
towych, o wartości 20.000 zł. Wy-
nagrodzenie za pracę w Urzędzie 
Gminy Bedlno 66.898 zł. Rok 
wcześniej nie miała dochodu, nie 
pracowała. 

Łucja Myszkowska, 
inspektor  
ds. księgowości 
podatkowej
Na koniec 2019 r. miała zaosz-

czędzone 14.000 zł (rok wcześniej 
nie miała oszczędności). Wraz  
z mężem spłaca kredyt hipotecz-
ny zaciągnięty na budowę domu 
w wysokości 108.476 zł CHF do 
28.09.2040 r. Na koniec 2019 r. do 
spłaty zostało 78.221 CHF. Na ko-
niec 2018 r. do spłaty było 81.881 
CHF.

Wraz z mężem posiada dom 
o powierzchni 155 m2, o warto-
ści 400.000 zł. Posiada też 1/10 
udziałów w nieruchomości 2.106 
m2 o wartości 1000 zł oraz nie-
ruchomość o powierzchni 1.160 
m2 o wartości 11.000 zł (małżeń-
ska wspólnota majątkowa). Wraz  
z mężem posiada samochód oso-
bowy Volvo v60 z 2014 r.

Dochód z tytułu zatrudnienia  
w Urzędzie Gminy Bedlno w 2019 
to kwota 48.150 zł. Rok wcześniej 
zarobiła 46.280 zł.

anna Florczak,  
ins. ds. windykacji
Na koniec 2019 r. miała zaosz-

czędzone 79.650 zł (rok wcze-
śniej 65.000 zł). Nie ma kredytu, 
podobnie jak rok wcześniej. Wraz 
z mężem posiada dom o pow. 80 
m2, o wartości 80.000 zł oraz 
mieszkanie o pow. 46,5 m2. Mał-
żonkowie posiadają niewielkie 
gospodarstwo 1.4886 ha o warto-
ści 60.000 zł wraz z budynkami 
inwentarsko-składowymi. Mają 
samochód osobowy Volkswagen 
Tauron 1,6 TDI z 2014 roku wła-
sność oraz BMW E90 z 2008 r. 
współwłasność męża. W 2019 r. 
kupili BMW.

W 2019 r. z tytułu zatrudnienia 
w Urzędzie Gminy Bedlno zaro-
biła 48.522 zł (rok wcześniej zaro-
biła 46.107 zł), dopłaty obszarowe 
1001 zł, podatek akcyzowy 149 zł. 
Dochód z gospodarstwa w 2018 r. 
to 5.000 zł, w 2019 r. to – 2.000 zł.

kinga Ganclerz, 
referat ds. gospodarki 
komunalnej  
i przestrzennej
Na koniec 2019 r. miała zaosz-

czędzone 320 zł. Spłaca kredyt 
zaciągnięty w Credit Agricole. Na 
koniec 2019 r. do spłaty pozosta-
ło 20.398 zł. W połowie jest wła-
ścicielem domu o pow. 130 m2  
o wartości 70.000 zł oraz w po-
łowie współwłaścicielką gospo-
darstwa rolnego o powierzchni 
12,1507 ha o wartości 180.000 zł  
z budynkami gospodarczymi.

W 2019 r. z tytułu zatrudnienia 
zarobiła 27.444 zł (rok wcześniej 
31.924 zł). Dochody z dzierżawy 
500 zł, podobnie jak rok wcze-
śniej.  dag

ARiMR | rusza 3. edycja pomocy dla KGw

Możliwa dotacja: od 3 do 5 tysięcy
40 mln złotych w tym roku 
zabezpieczono w budżecie 
państwa dla Kół Gospodyń 
Wiejskich. To trzecia edycja 
programu, który poprzez 
dofinansowanie pobudza 
aktywność kobiet w całym 
kraju.

Nabór wniosków przez Powia-
towe Agencje Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa trwa 
od 5 czerwca do 30 września lub 
do wyczerpania środków. KGW 
mogą otrzymać 3.000 zł dla koła 
do 30 członków, 4.000 zł jeśli koło 

liczy od 31 do 75 członków i 5.000 
zł jeśli koło liczy ponad 75 osób. 
W gminie Bedlno jest 6 KGW,  
w gminie Żychlin 4 KGW, w gmi-
nie Pacyna 5 KGW. Tylko w gmi-
nie Oporów nie ma koła.

Aby sięgnąć po środki z bu-
dżetu państwa koło musi być za-
rejestrowane w Krajowym Reje-
strze Kół Gospodyń Wiejskich. 
KGW mogą powstawać nie tylko 
na wsiach, ale też w miastach do 
5.000 osób. Teraz figuruje w nim 
9.124 organizacji.

Z roku na rok program wspar-
cia KGW cieszy się coraz więk-
szym zainteresowaniem, co po-

twierdza wzrost liczby kół, które 
wnioskują o pomoc. W 2018 r. ze 
wsparcia skorzystało ponad 4.800 
kół, które otrzymały ok. 16,3 mln 
zł. W 2019 r. było ich już bli-
sko 8.600. Trafiła do nich pomoc  
w wysokości 29,7 mln zł.

Stan kGw 
na 13 czerwca
W gminie Bedlno zarejestro-

wanych jest 6 kół: KGW Stanisła-
wiczanki w Stanisławicach. Data 
rejestracji 21 grudnia 2018 r. z 18 
członków zmalało do 15 człon-
ków na dzień 13 czerwca 2020 r.).

str. 8

Ile zarobili włodarze gminy Bedlno: wójt Józef ignaczewski, skarbnik 
elżbieta czajka i sekretarz gminy Zenon dąbrowski.
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Panie z KGW w Skrzeszewach aktywnie włączyły się w organizację dożynek jeszcze przed oficjalną rejestracją.
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ARiMR | 3. edycja pomocy dla KGw

Możliwa dotacja:  
od 3 do 5 tysięcy złotych

dokończenie 
ze str. 7

KGW we Florianowie – data 
rejestracji 27. grudnia 2018 r.  
z 11 członków na początku uro-
sło do 15 osób, KGW w Pnie-
wie (cały czas 11 osób – data 
rejestracji 27.12.2018 r.), KGW  
w Załusinie (obecnie 31 osób 
– rejestracja 30 maja 2019 r., 
przybyła 1 osoba). KGW „Mło-
dzi Duchem” w Szewcach Na-
dolnych (41 osób – rejestracja 
18 października 2019 r.)i KGW  
w Mirosławicach (10 osób – re-
jestracja 4 lutego 2020 r.).  

W gminie Żychlin powsta-
ły cztery koła gospodyń: KGW 
w Czesławowie (41 osób – data 
rejestracji 19 grudnia 2018 r.). 
Koło z 19 osób urosło do 41 
osób. Stowarzyszenie Gospodyń 
w Chochołowie, które powsta-

ło 19 grudnia 2018 r. Koło od 
początku liczy 10 osób. KGW 
w Śleszynie zarejestrowane 20 
grudnia 2018 r. z 17 osób na po-
czątku urosło do 31 osób obec-
nie. KGW w Grzybowie Dol-
nym powstało 3 września 2019 r. 
Liczy cały czas 16 osób.

W gminie Pacyna powstało 
5 KGW: KGW „Nowoczesność 
Rozwój i Tradycja” w Remkach. 
Zarejestrowało się 28.12.2018 r. 
Z 12 osób urosło do 38. KGW  
w Woli Pacyńskiej założone 6 
marca 2019 r. cały czas liczy 23 
osoby. KGW z Pasją w Skrze-
szewach powstało 11 lipca 2019 
r. Liczy 25 osób. KGW Inte-
gracja Pokoleń w Janówku za-
rejestrowane 29 sierpnia 2019 r. 
Liczy 42 osoby oraz KGW Ry-
bianki w Rybiu. Zarejestrowane 
2 października 2019 r. Liczy 35 
osób.  dag

reKlAMA

Żychlin | dom Kultury

Eco-Moda bez pokazu
Żychliński Dom Kultury 
18 czerwca rozstrzygnął 
rodzinny konkurs 
ekologiczny „Eco-Moda 
2020: realizowany  
w ramach projektu 
„Obudź w sobie ekologa” 
sfinansowanego ze środków 
Fundacji Orlen. Ze względu 
na pandemię konkurs 
odbył się on-line. Nagrody 
do odebrania w ŻDK po 
telefonicznym uzgodnieniu.

Uczestnicy konkursu mie-
li zrobić strój ekologiczny i wy-
słać zdjęcia zrobione zarówno w 
trakcie jego przygotowywania jak  
i efekt końcowy. Taki rodzaj kon-
kursu wymuszony sytuacją epide-
miologiczną w kraju był tylko na-
miastką poprzednich konkursów, 
które odbywały się z oryginalną 

oprawą. Efekt oglądania strojów 
prezentowanych przez małe mo-
delki, był zupełnie inny. To było 
lokalne wydarzenie kulturalne, 
które z każdym rokiem nabierało 
rozmachu. Pozostaje mieć nadzie-
je, że za rok wróci normalność. 

W kategorii przedszkola I miej-
sce zajęła ekologiczna kreacja 
Kai Sitkiewicz lat 6 i Michaliny 
Śmigielskiej lat 6. II miejsce jury 
przyznało Ali Bednarek lat 6, III 
miejsce Anastazji Maciak lat 6. 
Wyróżniono kreacje Natalii Stu-
dzińskiej lat 6 i Natalii Owcza-
rek lat 6. W kategorii klas I-III 
również przyznano dwa pierwsze 
miejsca. Zajęły je Zosia Rewers lat 
7 i Zosia Cieniewska lat 7. Miejsca 
II i III nie przyznano. W katego-
rii klas IV-VI I miejsce jury przy-
znało Filipowi Kapes lat 12, II i III 
miejsca nie przyznano. W katego-
rii klas VII-VIII nie wpłynęły żad-
ne prace.  dag

Żychliński Dom Kultury | festiwal „czerwone Jabłuszko” rozstrzygnięty

Kto zdobył Grand Prix
19 czerwca jury 
Żychlińskiego Domu 
Kultury po przesłuchaniu 
84 wykonań on-line 
podjęło decyzję  
w sprawie wytypowania 
laureatów II Festiwalu 
Piosenki Dziecięcej 
„Czerwone jabłuszko”. 
Impreza miała zasięg 
ogólnopolski.

Poziom rywalizacji był bardzo 
wysoki, dlatego przyznano dodat-
kowo trzy Grand Prix burmistrza 
i jedno Grad Prix dyrektora ŻDK.

Jury pracowało w składzie: 
Ewelina Nowakowska, Anna 
Kwiatkowska, Witold Figurski  
i Maciej Dzięgielewski.

Tylko w kategorii przedszkola 
3-4 lata nie było zgłoszeń.

W kat. przedszkola 5-6 lat jury I 
miejsce przyznało Mai Zaborskiej 
z oddziału przedszkolnego w Ja-
kubowicach Końskich, która wy-
konała utwór „Cała doskonała”. 
II miejsce zajął Adam Zieleniew-

ski z Przedszkola nr 2 w Żychlinie 
w utworze „Pieski małe dwa”, III 
miejsce przyznano Kindze Rataj 
z Przedszkola im. Górnośląskich 
Noblistów w Katowicach w utwo-
rze „Jak będę”.

Wyróżnienie przyznano Mi-
chalinie Śmigielskiej z Przed-
szkola nr 2 w Żychlinie w utwo-
rze „Drzwi do kariery”. W kat. 
klas I-III, wiek 7-9 lat I miejsce 
jury przyznało Mai Walkiewicz  
z SP w Lublinie za utwór „Różo-
wa piosenka”, II miejsce wyśpie-

wała Alicja Weigelt z SP z oddzia-
łami integracyjnymi w Bielawie 
za utwór „Ene due rabe swing”. III 
miejsce jury przyznało Lenie Go-
sik z SP nr 4 w Lublinie za utwór 
„Gwiazdą być”.

Wyróżnienie jury przyznało 
Oliwii Kukuła z SP 2 w Żychli-
nie, która zaśpiewała „Kolorowy 
wiatr”.

W kategorii klas IV-V, wiek 10-
12 lat I miejsce wyśpiewał An-
toni Marzec z SP 9 w Kutnie w 
utworze „Szyby”. II miejsce jury 
przyznało Marcie Lewandowskiej  
z SP w Zakroczymiu, która za-
śpiewała „W czasie deszczu dzieci 
się nudzą”, III miejsce przyznano 
Aleksandrze Juchniewicz z Pry-
watnej Szkoły Muzyki dr Sandry 
Jakubowiak ze Szczecina w utwo-
rze „Blues bujany”. Wyróżnienie 
przyznano Julii Nowickiej z Cen-
trum Muzycznego Riff z Torunia 
w utworze „Kolorowy wiatr”.

W kategorii klas VI-VIII, wiek 
13-15 lat I miejsce jury przyzna-
ło Natalii Kubiak z Ekologicz-
nej SP 7 w Bielawie w utworze 
„Chcę wierzyć snom”, II miejsce 

zajęła Zuzanna Stanoch z SP nr 
11 z oddziałami integracyjnymi  
w Dębicy, w utworze „Pszczo-
ły na wrotkach”. III miejsce jury 
przyznało Patrycji Sinickiej z SP 
6 w Sosnowcu w utworze „Na-
prawdę chcę”. Jury przyznało wy-
różnienie Indze Dąbskiej z SP 3  
w Lublinie, która zaśpiewała 
„Lato pachnące miętą”.

Były też trzy nagrody specjalne 
Grand Prix przyznane przez bur-
mistrza gminy Żychlin Grzegorza 
Ambroziaka.

Otrzymali ją: Bartłomiej Ku-
tyba z SP w Lutomi Dolnej za 
wykonanie utworu „Wtedy śpie-
wam”, Amelia Bereżańska z Ze-
społu Szkół Katolickich w Zabrzu 
za wykonanie utworu „Dziewczy-
na z 4G” oraz Jagoda Rataj z SP 
w Katowicach w utworze „Zygu 
zygu zyg”.

Grand Prix dyrektora Żychliń-
skiego Domu Kultury Magdaleny 
Rzeźnickiej otrzymała Katarzyna 
Żur z SP nr 5 w Siedlcach za pio-
senkę „Gwiazdą być”. 

Wszystkie nagrody będą wysy-
łane pocztą.  dag

Żychlin | Konkurs plastyczny

Ziemia dla nas – my dla Ziemi
Żychliński Dom Kultury 15 

czerwca rozstrzygnął konkurs na 
plakat “Ziemia dla nas – my dla 
Ziemi”, który był zorganizowa-
ny w ramach projektu “Obudź w 
sobie ekologa” sfinansowanego ze 
środków Fundacji Orlen.

W kategorii klas I-III jury przy-
znało I miejsce Natalii Wypych z 
kl. II SP 2 oraz Filipowi Druszcz z 
kl. II z SP 2 w Żychlinie. Miejsca 
II i miejsca III nie przyznano.

W kategorii klas IV-VI jury 
przyznało I miejsce Annie Paw-
lak z kl. VI SP w Grabowie, II 
miejsce Zofii Lewandowskiej z 
kl. VI z SP w Grabowie, III miej-
sce przyznano Gabrieli Rataj-
czyk z kl. VI z SP2 w Żychlinie 
i Julii Kruszyniak z kl. VI z SP w 
Grabowie.

W kategorii klasy VII-VIII naj-
wyżej oceniono pracę Julii Czy-
żewskiej z kl. VII z SP w Grabo-
wie, II miejsce przyznano Idze 
Bałazy z SP 2 w Żychlinie, III 

miejsce Julii Biniewicz z kl. VIII 
z SP w Żychlinie.

Laureaci otrzymają gry plan-
szowe, smycze, długopis, dyplom, 
a dla laureatów I miejsca dodatko-
wo kubek.  dag

Kaja Sitkiewicz zajęła i miejsce w kat. przedszkolaki.
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Plakat Julii Czyżewskiej  
z Sp w Grabowie, za który zajęła  
i miejsce w kat. klas Vii-Viii.

Amelia Bereżańska wykonuje 
piosenkę „dziewczyna z 4G”
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Łowicz | parafia na Korabce pożegnała proboszcza

Księże Adamie – dziękujemy!!!
Wyjątkowe pożegnanie 
sprawili parafianie  
z Kościoła Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy 
księdzu proboszczowi  
Adamowi Domańskiemu 
podczas niedzielnej 
(28 czerwca) mszy św. 
odpustowej, sprawowanej  
w 20. rocznicę ustanowienia 
parafii. Liturgii 
przewodniczył i homilię 
wygłosił biskup Andrzej 
Dziuba, który został przez 
proboszcza zaproszony  
w związku z jubileuszem, 
na długo przed ogłoszeniem 
zmian personalnych. 

Żegnając Korabkę biskup przy-
znał, że chyba żaden proboszcz 
w diecezji nie miał tego dnia tak 
uroczystego pożegnania, a para-
fię zmieniało aż 28. Warto przy-
pomnieć, że najmłodsza łowicka 
parafia miała dotąd dwóch pro-
boszczów i każdy był w niej przez 
dekadę. Pierwszym proboszczem 
był ks. Wiesław Frelek, drugim – 
ks. Adam Domański, trzecim bę-
dzie ks. Zbigniew Przerwa – który 
sprawował dotąd posługę w para-
fii Najświętszej Maryi Panny Kró-
lowej Polski w Kurzeszynie w po-
wiecie rawskim.

Nawiązaniem do początków 
parafii była pamiątkowa tablica, 
która została poświęcona i odsło-
nięta przed mszą św. Jest ona po-
święcona biskupowi Alojzemu 
Orszulikowi, który był inicjatorem 
budowy kościoła przy ul. Brzozo-
wej, a następnie – powstania para-
fii. Jej inicjatorami i fundatorami 
są Piotr Malczyk i Piotr Kowalski 
z Łowickiej Akademii Sportu oraz 
Cezary Gawroński – nadzwyczaj-
ny szafarz komunii św.  

Osobiście  
lub w duchowej 
łączności
Ks. Adam Domański wspo-

mniał, że na uroczystość zosta-
ła zaproszona rodzina śp. bp. Or-
szulika, która mieszka na Śląsku, 
dziękowała ona za zaproszenie, 
ale nikomu nie udało się przyje-
chać do Łowicza. W duchowej 
łączności z parafianami była s. Fi-
dencja, która opiekowała się przez 
wiele lat pierwszym biskupem ło-
wickim. W dniu odpustu na Ko-

rabce siostra rozpoczynała reko-
lekcje. 

Liturgia na 20-lecie parafii 
miała bardzo uroczystą oprawę, 
uczestniczyły w niej różne wspól-
noty działające przy kościele, 
strażacy z pocztami sztandarami, 
przedstawiciele władz Łowicza  
i gminy Chąśno – bo parafia obej-
muje także jej część. Były siostry 
zakonne i delegacja ze Szko-
ły Podstawowej nr 3, nie zabra-
kło łowiczanek w strojach ludo- 
wych.

W czasie kazania biskup Dziu-
ba wspomniał o początkach para-
fii, że wiele osób „naprzykrzało 
się” Bogu i ludziom, aby ona po-
wstała. Dziękował wszystkim za 
to, mówiąc, że Bogu wypada się 
naprzykrzać. Co ciekawe, ordyna-
riusz wspomniał też o tym, że chy-
ba nie ma w diecezji drugiej takiej 
parafii jak łowicka parafia Matki 
Bożej Nieustającej Pomocy, któ-
ra w Kurii Diecezjalnej Łowickiej 
ma już zgromadzone grube tomy 
akt, a działa przecież dopiero 20 
lat. – Nie wyobrażam sobie Łowi-
cza bez tego „koraba”, który po-
woli ma płynąć do celu. Dzięki tej 
parafii Korabka jest piękniejsza – 
mówił biskup. 

wykrzyknik od każdego
Dziękował też proboszczowi za 

posługę, wskakując na napis, któ-
ry został przez parafian umiesz-
czony na chórze: „Księże Ada-
mie – dziękujemy!!!” Żartował, 
że na banerze są trzy wykrzykni-
ki, ale może każdy z obecnych na 
Liturgii chciałby dopisać księdzu 
wykrzyknik od siebie. Byłoby to 
pięknym gestem. 

Zanim nastał czas podziękowań 
od parafian, to ks. Adam Domań-
ski wszystkim dziękował. Padały 
imiona, nazwiska i wszystkie gru-
py osób formalne lub nie, z który-
mi współpracował. Wyjaśniał też 
parafianom, że Kościół jest hie-
rarchiczny, a on wyraził zgodę na 
przeniesienie do Żyrardowa – bo 
tam został przez biskupa skiero-
wany. Prosił też wszystkich obec-
nych, aby dobrze przyjęli nowego 
proboszcza. Wspomniał, że może 
być on niektórym osobom znany, 
bo jest wykładowcą w Wyższym 
Seminarium Duchownym.     

Podziękowaniom nie było koń-
ca. Piękne, z poczuciem humoru, 
ale pełne osobistych podzięko-
wań, ale też elementów na temat 
pobożności proboszcza, były te 
wygłoszone przez wikariusza ks. 
Kamila Goca i kleryków w WSD. 
Ksiądz Kamil dziękował za ka-
płańskie braterstwo i świadectwo 
wiary, ale też za poczucie humo-
ru i to, że proboszcz zawsze czekał 
na niego z obiadem, że go przeko-
nał do jedzenia makaronu z pesto 
bazyliowym, że zawsze pamiętał 
o rodzinie wikariusza. 

Kolejka tych, którzy chcie-
li dziękować, była długa. A pro-
boszcz z wielką skromnością, 
przepraszał za swoje ułomności. 
Mówił też do wszystkich: – Nie 
żegnamy się na zawsze!  mwk

Kolejka tych, którzy 
chcieli dziękować, 
była długa. A 
proboszcz z wielką 
skromnością, 
przepraszał za 
swoje ułomności. 

Diecezja łowicka | Zmienią się proboszczowie i wikariusze

Kto i gdzie będzie 
głosił Słowo Boże
Kuria Diecezjalna Łowicka 
ogłosiła przed tygodniem, 
25 czerwca, jakie zmiany 
personalne zostaną 
wprowadzone decyzją 
biskupa Andrzeja Dziuby  
w czerwcu  
i w sierpniu. Niewiele  
z nich dotyczy Łowicza,  
ale w sumie dotyczą  
28 księży proboszczów  
i 29 wikariuszy. 

Największą zmianą w Łowi-
czu jest odejście z parafii Matki 
Bożej Nieustającej Pomocy 
na Korabce księdza proboszcza 
Adama Domańskiego. Wyprowa-
dzi się on do Żyrardowa, do para-
fii Wniebowstąpienia Pańskiego. 
Proboszczem parafii na Korabce 
zostanie ks. Zbigniew Przerwa, 
dotychczasowy proboszcz para-
fii w Kurzeszynie (powiat rawski). 

Zmieni się też proboszcz para-
fii w Zdunach i w tym przypad-
ku zmiana jest nietypowa, bo dwaj 
księża zamienią się miejscami. 
Dotychczasowy proboszcz para-
fii w Zdunach ks. Jarosław Swę-
drak został skierowany do parafii 
w Siedlcu (powiat łęczycki), a pa-
rafię w Zdunach obejmie dotych-
czasowy proboszcz w Siedlcu  
ks. Ireneusz Cieślak. 

Zmieni się też proboszcz  
w Dmosinie. Ks. Tadeusz Jaros 
zostanie proboszczem w Mako-
wie, a na jego miejsce do Dmo-
sina sprowadzi się. ks. Mariusz 
Minda – obecny proboszcz w Ka-
szewach (powiat kutnowski).  

Z Oporowa odejdzie paulin o. 
Krzysztof Rodak, a nowym pro-
boszczem zostanie o. Marian Py-
tel.

Administratorem parafii w Su-
serzu zostanie ks. Dariusz Sze-
ląg – wikariusz w parafii św. Apo-
stołów Piotra i Pawła w Żychlinie. 
Proboszcz parafii w Suseszu ks. 
Jerzy Czarnota przechodzi na 
emeryturę. 

zmiany wśród 
wikariuszy
Z parafii katedralnej w Ło-

wiczu odchodzi ks. Sebastian 
Antosik, który został skierowa-
ny do parafii św. Jana Chrzciciela  
w Kutnie. Do parafii katedralnej 
został skierowany ks. Michał Wa-
silewski, sprawujący dotąd po-
sługę w kościele Wniebowzięcia 
Najświętszej Maryi Panny w Ży-
rardowie. 

Z parafii Świętego Ducha 
w Łowiczu do parafii św. Stani-
sława w Kutnie przejdzie ks. Ma-
teusz Podkowiński, wikariuszem 
w par. Świętego Ducha zostanie 
ks. Piotr Jarota. 

Z łowickiej parafii Chry-
stusa Dobrego Pasterza od-
chodzi ks. Robert Błaszczyk, któ-
ry będzie pełnił posługę w parafii 
św. Wawrzyńca w Kutnie. Na jego 
miejsce do parafii na Bratkowi-
cach sprowadzi się ks. Tomasz 
Murzyński, dotychczasowy wika-
riusz w parafii Niepokalanego Po-
częcia Najświętszej Maryi Panny 
w Rawie Maz.  

Z parafii w Domaniewicach 
do parafii Wniebowstąpienia Pań-
skiego w Żyrardowie przecho-
dzi ks. Tomasz Stępniak. W jego 
miejsce do Domaniewic przejdzie 
ks. Marek Węgrzynowicz – wika-
riusz w parafii Matki Bożej Nie-
ustającej Pomocy w Sochaczewie.  

Z parafii św. Jakuba w 
Głownie do parafii św. Barbary, 
również w Głownie przeprowadzi 
się ks. Zbigniew Kielan, Do para-
fii św. Jakuba nikt nowy nie został 
skierowany. Z parafii św. Bar-
bary do parafii św. Wawrzyńca  
w Sochaczewie przeprowadzi się 
ks. Mariusz Lewandowski. 

Z parafii w Dmosinie odcho-
dzi ks. Adrian Czerwiński, nikt nie 
przyjdzie na jego miejsce. 

Z parafii w Żychlinie odcho-
dzi ks. Dariusz Szeląg, wikariu-
szem w to miejsce zostanie ks. 
Bogumił Bartlewski, sprawujący 
posługę w parafii św. Jana Chrzci-
ciela w Kutnie.  mwk

RZut OKIEM | oSTATniA niedZielA
Słowami z piosenki Mieczysława 
Fogga „to ostatnia niedziela” ks. 
Sebastain Antosik przywitał się  
z wiernymi, którzy przybyli  
w niedzielę, 28 czerwca na mszę św. 
do kościoła św. leonarda w Łowiczu. 
był to dla niego dzień pożegnania ze 
środowiskiem, któremu bliski jest ten 
właśnie mały kościółek znajdujący 
się na terenie parafii katedralnej 
- ponieważ został skierowany do 
sprawowania posługi w Kutnie. 
wierni licznie przybyli na pożegnalną 
liturgię, zajęli niemal wszystkie 
miejsca w środku oraz na zewnątrz. 
Ks. Antosik odprawiał mszę św.  
z nowo wyświęconym księdzem z ks. 
olgierdem filipowiczem. mwkfo
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Wyjątkowe podziękowania ks. Adam Domański odebrał od klerykow 
wyższego Seminarium duchowego w Łowiczu pochodzących z Korabki - 
Michała Kubiaka i barłomieja Jaski. wręczyli mu też kosz ze słodyczami. 
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Łowicz | Kontrowersyjna sesja rady Miejskiej

Tunel w Mostowej padł, 
Pelikanowi dano szansę
Rada Miejska w Łowiczu 25 czerwca odrzuciła większością głosów wniosek zgłoszony przez radnego 
Józefa Szczepanika, o zabezpieczenie w budżecie miasta 400.000 zł na projekt tunelu pod torami 
w ok. ulic Mostowej i Armii Krajowej. O tę kwotę miałaby zostać uszczuplona – już po raz kolejny – ilość 
pieniędzy zabezpieczona na budowę budynku zaplecza stadionu miejskiego przy ul. Starzyńskiego.

Pod wnioskiem, oprócz składa-
jącego, podpisali się także radni: 
Wiesława Gębura, Zofi a Wielem-
borek, Krzysztof Janicki i Leszek 
Plichta. Poprzedził go szereg pism 
od mieszkańców osiedla Korabka, 
którzy nie zgadzają się z decyzją 
rady o rezygnacji w najbliższym 
czasie ze starań o budowę tunelu 
w ulicy Mostowej. Przypomnijmy, 
że zgodnie z umową z koleją tu-
nel budowałaby kolej, natomiast 
miasto miałoby zadbać o potrzeb-
ną infrastrukturę. W grę wchodzi-
ła przebudowa skrzyżowań ulicy 
Blich z Mostową i Nadbzurzań-
skiej z Armii Krajowej. Sprawa 
ta była już omawiana na sesjach 
wielokrotnie, większość rady cho-
ciażby na poprzedniej sesji, nie 
zgodziła się na przeznaczenie te-
raz pieniędzy na tunel. Mimo to, 
burmistrz chciał przekonać, że to 
ostatnia szansa na realizację tego 
przedsięwzięcia.

Już samo wpłynięcie pism, 
a potem wniosek burmistrza o ich 

przedstawienie, wzbudziło nerwo-
wość. Przewodniczący rady Jacek 
Wiśniewski chciał, aby pisma te 
– ponieważ wpłynęły w dniu se-
sji – zostały przedyskutowane na 
lipcowych posiedzeniach komisji 
stałych. Burmistrz mówił, że wte-
dy nie miałoby to sensu, bo ter-
min na zerwanie umowy z PKP 
z powodu braku pieniędzy, to 29 
czerwca. – Jeśli państwo podej-
miecie decyzję o przekazaniu czę-
ści środków na ogłoszenie prze-
targu, poinformuję PKP, że nie 
zrywamy umowy i wtedy będzie 
można dalej rozmawiać. 

Burmistrz dodał, że chciał, 
wraz z Grzegorzem Pełką, naczel-
nikiem wydziału inwestycji i re-
montów, powiedzieć o tym już na 
posiedzeniu komisji gospodarczej 
i budżetowej, ale nie zostali oni 
tam dopuszczeni do głosu. 

Józef Szczepanik: 
nie tracić tej szansy!
Potem zawiązała się dyskusja 

między radnymi, której głównym 
tematem była budowa tunelu, 
a w tle cały czas sytuacja fi nanso-
wa miasta i pytanie: czy może so-
bie ono pozwolić na planowanie 
teraz takiej inwestycji? 

– Jak się ma miasto rozwijać nie 
biorąc kredytów? – pytał radny Jó-
zef Szczepanik. – Jeśli odpuścimy 
tunel, to jesteśmy „bogatym mia-
stem”, bo jeśli mamy możliwość 
pozyskać takie środki, a tego nie 
wykorzystamy, to jesteśmy „bo-
gatym miastem”. Tunel pozwo-
li skomunikować miasto, normal-
ne więc jest, że poniesie ono jakiś 
koszt. 

Radny Szczepanik powiedział, 
że wszyscy słyszeli już, że rząd 
będzie przeznaczał jakieś pienią-
dze na cele inwestycyjne dla sa-
morządów. Być może więc warto 
nie zamykać sobie drogi i pocze-

kać kilka tygodni, by zobaczyć, ja-
kie to będą pieniądze. – Jest ostat-
ni gwizdek, żebyśmy sprawy jako 
radni wzięli w swoje ręce, spotka-
li się z przedstawicielami klubów 
i wrócili do tematu – mówił.

katarzyna tadeusiak: 
Chcecie nas odciąć 
od miasta
Do dyskusji radnych włączy-

ła się też przewodnicząca zarządu 
os. Korabka Katarzyna Tadeusiak, 
która w ostrych słowach skrytyko-
wała wcześniejsze decyzje więk-
szości radnych w spawie tunelu. – 
Państwo radni chcecie nas odciąć 
od miasta – mówiła. – Kolej chce 
zwiększyć przepustowość pocią-
gów, wiecie ile kolej chce ich tam-
tędy puścić? Nie, bo wy tam nie 
mieszkacie i was to nie obcho-
dzi. Proszę nas nie traktować jako 
obywateli drugiego sortu, mamy 
dzieci, które musimy zawieźć do 
centrum, prowadzimy fi rmy i też 
odprowadzamy podatki, także jak 
ci z was, mieszkający po drugiej 
stronie przejazdu kolejowego.

Katarzyna Tadeusiak zwróci-
ła uwagę, że już teraz, kiedy za-
mknięty tymczasowo był przejazd 
na Mostowej, w godzinach 16-17 

tworzyły się duże korki, a przecież 
to okres, gdy uczniowie nie byli 
wożeni do szkół.

radni terenowicz 
i wolski: 
nie mamy pieniędzy
– My nie mamy pieniędzy na 

tunele, na mosty, powodem są 
zmniejszone wpływy z podatków 
– odpowiadał na to radny Michał 
Terenowicz, notabene z osiedla 
Korabka. – Przecież ja też bym 
chciał wszystko pobudować. Tu-
nel jest bardzo potrzebny, tylko, że 
nie mamy na niego pieniędzy. 

– Też mieszkam po tamtej stro-
nie torów – powiedział radny Ja-
kub Wolski. – Polityka miasta 
i współpracy z koleją doprowadzi-
ła do tego, że jednocześnie był tam 
zamknięty przejazd, a nie został 
otwarty przez Arkadyjską i cały 
ruch gromadził się na jednym ron-
dzie. Nie szukajcie w nas wrogów, 
bo takich tu nie ma. Wiele osób 
z Korabki głosowało na mnie, ta-
kie mamy okręgi wyborcze. Też 
bym chciał tego tunelu, także mi 
prywatnie byłoby mi z nim o wie-
le wygodniej. Prosimy od dawna, 
żeby burmistrz negocjował z ko-
leją, bo to, co wynegocjował, jest 
niekorzystne jest dla nas.

Radny przywołał przykład 
Skierniewic, które mają już jeden 
wiadukt, ale pozyskały pieniądze 
na drugi –  ze środków państwo-
wych w wysokości 32 mln zł. – 
Tunel tak, ale nie sfi nansowany 
przez miasto zadłużone – mówił 
radny Wolski. – Według naszych 
przeliczeń, na podstawie cen w in-
nych miastach, to będzie nie 25, 
ale ok. 40 mln zł. I to w kredycie. 

Radny proponuje więc, by naj-
pierw dokończyć wiadukt, a do-
piero potem będziemy zastana-
wiać się nad następną inwestycją 
tej skali.

radny anyszewski: 
na Górkach jest gorzej
– Jeżeli nas stać na budowa-

nie tunelu, to łączę się w bólu z 
mieszkańcami Korabki – ironicz-
nie odpowiedział radny Lech Ani-
szewski. – Na Górkach jest tylko 
jeden przejazd do centrum miasta, 
nie dwa, Jeśli nas stać, to proszę o 
przygotowanie do prac nad ron-
dem przy drodze krajowej nr 14 
i wojewódzkiej 703, bo dla nas sta-
nie w korkach po pół godziny jest 
czymś powszednim. Rzeczywi-
stość jest jednak taka, że jesteśmy 
jako miasto na granicy płynności 
fi nansowej, dokończmy wiec naj-
pierw to, co już zaczęliśmy. Potra-
fi liśmy zrezygnować 2 lata temu 
z sali audiowizualnej, choć mie-
liśmy dofi nansowanie, a sytuacja 
miasta była o wiele lepsza.

radny Boroski: potem 
kolej się nie zgodzi
– Nie mówmy że ten tunel mo-

żemy zrobić za 2, 4 czy 10 lat, bo 
tak nie zrobimy go nigdy! – mó-
wił z kolei radny Marek Boroski. – 
Kolej nie zgodzi się później, żeby 
wiercić i kopać tunel, jak będą jeź-
dziły pociągi na trasie Moskwa 
– Berlin. Ten przejazd będzie 
praktycznie nieczynny. A co z pie-
szymi? Z ZUK? Z mleczarnią?

Burmistrz: 
trzeba zacisnąć pasa 
i ten tunel zrobić
Odnosząc się do niektórych 

wypowiedzi radnych burmistrz 
stwierdził, że jednak nie można 
porównywać znaczenia sali au-
diowizualnej, a tunelu. Po raz ko-
lejny przekonywał, że wynegocjo-
wane z PKP warunki są korzystne, 
ustalone według ogólnie przyję-
tego kryterium, na takich samych 
zasadach jak dla 48 innych samo-
rządów. Przyznał, że miasto jest 

tOMaSz
MatUSIak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Kolej chce zwiększyć 
przepustowość 
pociągów, wiecie 
ile kolej chce ich 
tamtędy puścić? 
nie, bo wy tam nie 
mieszkacie
i was to nie obchodzi. 
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w złej sytuacji finansowej, ale jest 
to spowodowane tym, że możli-
wość sięgnięcia po środki unijne 
na strategiczne inwestycje dla mia-
sta, zbiegła się w czasie. 

Burmistrz powiedział, że wpro-
wadzenie na tej sesji 400 tys. zł 
spowodowałoby, że miasto nie 
mogłoby zerwać umowy z PKP 
i tym samym nie wejdzie na jego 
miejsce żaden z 23 innych samo-
rządów z listy rezerwowej. Wtedy 
będzie się można starać, tak jak to 
zrobiły Skierniewice, o szukanie 
środków.

radny wójcik:  
za kilka lat
Radny Robert Wójcik powie-

dział z kolei, że liczbami można 

żonglować, ale to nie zmieni fak-
tu, że sytuacja finansowa miasta 
jest dramatyczna. – Niewiele bra-
kowało, a nie tak dawno zabrakło-
by byłoby pieniędzy na pensje dla 
nauczycieli – mówił. – Tak było-
by, gdybyśmy nie zagłosowali za 
kredytem. Już w czerwcu bierze-
my kredyt w rachunku bieżącym. 
My bardzo chcemy ten tunel, ale 
tylko wtedy, kiedy sytuacja miasta 
się poprawi. Dajmy czas na wyne-
gocjowanie lepszych warunków.

W imieniu klubu Łowickie.
pl radny złożył wniosek o wpro-
wadzenie do WPF na lata 2020 
– 2033, nowego zadania – wyko-
nania projektu tunelu wraz z dro-
gami dojazdowymi – 2024 – 400 
tys. zł, 2025 – 400 tys. zł (800 tys. 

zł razem) – Chcemy tunelu, ale 
dajemy sobie czas na dopracowa-
nie lepszych warunków – uzasad-
nił wniosek radny Wójcik.

Odnosząc się na kwestii za-
plecza stadionu, na którym me-
cze rozgrywa Pelikan, radny Ja-
kub Wolski określił „skandalem” 
propozycją uszczuplenia wydatku  
o kolejne 400 tys. zł, na następnej 
sesji, po tym jak radni zgodzili się 
na zdjęcie z tego zadania 300 tys. 
zł. W ten sposób nie zostałoby już 
na ten cel prawie nic, a przecież 
trwają negocjacje o pozyskanie 
dofinansowania. – To wy przeko-
nywaliście nas, że MUKS Pelikan 
będzie korzystał, że trzeba już bu-
dować – wypomniał radny obozo-
wi skupionemu wokół burmistrza. 

– Pan burmistrz obiecał nam , że 
nie będzie ściągał pieniędzy z tej 
inwestycji całkowicie.

Radny Wolski powiedział, że 
propozycja Roberta Wójcika, by 
przeznaczyć pieniądze na tunel, 
ale dopiero w latach prognozowa-
nej poprawy sytuacji finansowej, 
jest rozsądną. Zaapelował nato-
miast do radnych klubu PiS i Nie-
zależni, któremu przewodzi, by 
głosowali przeciwko propozycji 
zgłoszonej przez radnego Szcze-
panika. Tak też zrobili.

Za wnioskiem złożonym przez 
radnego Szczepanika głosowało 
6 radnych podpisanych pod tym 
wnioskiem, przeciw byli radni 
klubów PiS i Niezależni oraz Ło-
wickie.pl. 

reKlAMA

a MIeSzkańCy prOSIlI
W dniu, gdy obradowała 
Rada Miejska, 25 
czerwca, do ratusza 
wpłynęło, kierowane 
do przewodniczącego 
Rady Miejskiej Jacka 
Wiśniewskiego, pismo z 
apelem o przeznaczenie 
pieniędzy na wykonanie 
dokumentacji tunelu. 
Zebrano pod nim jednego 
dnia 367 podpisów. 
Interesujące, że podpisał 
je radny Łowickie.pl Michał 
terenowicz – ale na sesji 
głosował przeciw.  
Oto fragmenty pisma:
(...) Alarmujemy, że inwestycja dla 
przyszłości naszej dzielnicy jest 
bardzo potrzebna. bieżąca już 
sytuacja wyłączenia przejazdu 
kolejowego z ruchu kołowego  
w ciągu ulic Mostowa, Armii 
Krajowej, chełmońskiego 
pokazuje jak ciężko przedostać 
się i wydostać się do centrum 
miasta, by móc dotrzeć do 
miejsc pracy, żłobka, szkół, 
przychodni lekarskiej, szpitala, 
urzędów administracji rządowej, 
samorządowej, instytucji kultury, 
infrastruktur}^ sportowej, czy 
dokonania codziennych zakupów.
pKp polskie linie Kolejowe S.A. już 

od 2019 roku informują publicznie 
na swoich stronach internetowych 
(ogólnodostępnych) i branżowej 
prasie „rynek Kolejowy”, że to 
będzie, a w zasadzie już jest 
– jedna z najważniejszych linii 
kolejowych w polsce – “zyskująca 
europejski standard.” Gdzie 
przy rosnącej liczbie pasażerów 
pociągów dalekobieżnych, 
regionalnych i aglomeracyjnych 
oraz ukierunkowaniu transportu 
na przewozy ładunków koleją, 
modernizowana linia zapewni 
oczekiwany efekt – „większej 
przepustowości i dogodnego 
łączenia przewozów pasażerskich 
i towarowych.” wiążę się to również 
z tym, że zwiększy się liczba 
pociągów’ pasażerskich  
i towarowych do około 300 na 
dobę przejeżdżających przez 
Łowicz. po przeprowadzeniu 
modernizacji linii e-20 dodatkowo 
przyjęte rozwiązania pozwolą 
na sprawny przewóz ciężkich 
ładunków7 linią, która jest 
częścią korytarza transportowego 
Ten-T Morze północne – bałtyk. 
ewidentnie wskazane są przesłanki 
do tego, że ruch kolejowy 
zdecydowanie się zwiększy.
dziś w pKp polskie linie Kolejowe 
miasto ma partnera i w ramach 

dostępnych programów z Unii 
europejskiej przy dokonywanej 
modernizacji może partycypować 
w kosztach budowy. Jeśli z tego 
nie skorzystamy teraz to drogę 
inwestycyjną możemy zamknąć 
na długie lata. nie wiemy, czy 
w przyszłości po zakończonych 
pracach będzie kiedykolwiek 
szansa na budowę tunelu i zgoda 
pKp polskich linii Kolejowych 
S.A. nie zmarnujmy tej szansy, nie 
zamykajmy przyszłości dla naszych 
dzieci i ich dzieci.
 Uważamy, że odcięcie nas 
Łowiczan – mieszkańców „Korabki” 
od centrum miasta wpłynie 
bardzo negatywnie na życie 
społeczno-gospodarcze miasta. 
oprócz kwestii bezpieczeństwa 
mieszkańców w ruchu 
komunikacyjnym (konieczność 
pokonywania dojazdu  
w przyszłości przez wiadukt), 
zdecydowanie pogorszy się nam 
dostęp, a w szczególności osób 
starszych i tych bez środków 
transportu do szeregu usług 
oraz miejsc. nie wspominając 
już o wydłużeniu czasu dotarcia 
z pomocą służ ratunkowych – 
pogotowia czy Straży pożarnej (...). 
w naszej części miasta mamy, 
aż trzy główne przeszkody 

komunikacyjne:
1) drogę krajową nr 92 (warszawa 
– poznań) obciążaną mimo 
autostrady A2 nadal dużym 
ruchem tranzytowym;
2) linię kolejową e-20, przejazd 
kolejowy, z którego korzystają 
nie tylko mieszkańcy Korabki, 
ale Łowiczanie dojeżdżający do 
zakładów pracy;
3) mostową przeprawę przez rzekę 
bzurę (...)
dane pokazują jak ważne 
komunikacyjnie jest utrzymanie 
bezkolizyjnego przejazdu kolejowo-
drogowego przez linię e-20  
w Łowiczu.
Skierowanie w; przyszłości ruchu 
samochodowego z „Korabki”, 
„Zatorza”  
i dojezdnych do miejsc pracy w 
Łowiczu z rejonu miejscowości 
Skierniewic, czy Sochaczewa (dróg 
krajowych) na budowany obecnie 
wiadukt,spowoduje  
w przyszłości poważne problemy 
komunikacyjne z utrzymaniem 
płynności ruchu, wydłużenia drogi, 
czy czasu dotarcia do różnych 
części naszego miasta – centrum, 
bratkowic, Górek itd. (...)
na „Korabce obecnie mieszka 
4.021 Łowiczan. nie chcemy być 
mieszkańcami gorszej kategorii (...)

Łowicz | podtopienia na dwóch ulicach

Idealnego  
rozwiązania nie ma, 
ale coś zrobić trzeba
Są w Łowiczu miejsca, 
w których większa ulewa 
oznacza ryzyko podtopień. 
Jednym  z nich są komórki 
posesji przy ulicach 
Norwida i Słowackiego. 
Po ostatniej ulewie – dwa 
tygodnie temu, w piątek  
i w niedzielę – mieszkańcy 
mówią: „Dość!”.

Jeden z nich zadzwonił do na-
szej redakcji po tym, jak – według 
jego relacji – usłyszał od burmi-
strza, że nie da się nic z tym pro-
blemem zrobić, bo ulica jest po re-
moncie. 

– Owszem, jest po remoncie, 
ale chodniki są na równi z na-
wierzchnią jezdni i woda wlewa 
się do piwnic – mówi nam nasz 
rozmówca. – Wystarczy podnieść 
krawężniki i podnieść chodniki, 
które są z kostki, bez konieczności 
zrywania asfaltu. Kostka ma to do 
siebie, że nawierzchnia chodnika 
jest do odtworzenia.

Rozmowa, o której nam opo-
wiadał skończyła się tym, że bur-
mistrz zobowiązał się porozma-
wiać na ten temat z Grzegorzem 
Pełką, naczelnikiem Wydziału In-
westycji i Remontów łowickiego 
ratusza.

Ten zapewnia nas, że problem 
jest mu znany (sytuację w jednej 
z tamtejszych posesji po ostat-
niej ulewie określił nawet mia-
nem „dramatu”). Mówi, że urząd 
podejmie jakieś działania, które 
pomogą mieszkańcom. Wyma-
ga to jednak szerszej analizy, bo 
sytuacja jest skomplikowana, ze 
względu na złożoną infrastruktu-
rę w otoczeniu tych ulic. Dlatego 
też naczelnik Pełka mówi na razie 
ostrożnie – nie o pozbyciu się pro-

blemu całkowicie, ale o zminima-
lizowaniu go.

Jednym z planowanych dzia-
łań jest przeczyszczenie części 
rur kanalizacyjnych, choć praw-
dopodobnie nie one są głównym 
źródłem problemu – naczelnik 
zauważa, że przy wyjątkowo in-
tensywnych opadach nie tylko 
rury okazują się za małe, ale też 
rowy. Przyczynia się do tego m.in. 
odseparowanie kanalizacji desz-
czowej od sanitarnej, ścieżka ro-
werowa i jeszcze inne wykony-
wane niedawno prace, które na 
codzień polepszają byt mieszkań-
ców, ale przy intensywnych ule-
wach powodują też większe gro-
madzenie się wody w kanalizacji.

Grzegorz Pełka mówi też, że 
rozważane jest postawienie do-
datkowych progów czy podniesie-
nie krawężników i chodnika, któ-
re ograniczyłoby spływ wody do 
piwnic, ale z kolei spowodowa-
ło niedogodności w codziennym 
poruszaniu się po tych ulicach. – 
Tutaj idealnego rozwiązania nie 
ma, ale znajdziemy optymalne – 
stwierdza naczelnik Pełka.   tm

Sytuacja jest 
skomplikowana, 
ze względu na złożoną 
infrastrukturę  
w otoczeniu tych ulic. 
dlatego też naczelnik 
mówi nie o pozbyciu 
się problemu, ale  
o zminimalizowaniu go.
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Gmina Bielawy | Szansa na duże wpływy z podatków

Panattoni Europe chce pobudować hale 
o powierzchni 14,5 hektara
Deweloper powierzchni magazynowych Panattoni Europe chce zainwestować w budowę centrum 
przemysłowo-magazynowego na terenie Oszkowic i Orenic w gminie Bielawy. Centrum miałoby 
powstać na powierzchni 28,3 ha, z czego same hale miałyby 14,5 hektara. Takie przedsięwzięcie byłoby 
dużym „zastrzykiem” fi nansowym dla gminy z tytułu podatków. 

16 czerwca wójt gminy Biela-
wy Sylwester Kubiński podjął de-
cyzję o tym, że Panattoni Europe 
nie będzie musiało przeprowadzać 
oceny oddziaływania inwesty-
cji na środowisko. Oznacza to, że 
można spodziewać się, że wkrótce 
wyda decyzję o środowiskowych 
uwarunkowaniach dla przedsię-
wzięcia, która będzie „zielonym 
światłem” dla dalszych przygoto-
wań do realizacji. 

Decyzja wójt nie była oczywi-
sta, ponieważ Regionalny Dyrek-
tor Ochrony Środowiska w Łodzi 
wydał opinię o  potrzebie prze-
prowadzenia oceny oddziały-
wania na środowisko, w  przeci-
wieństwie do dyrektora Zarządu 
Zlewni Wód Polskich w Łowiczu 
– który wydal opinię o braku po-
trzeby sporządzania wspomnianej 
opinii. Państwowy Powiatowy In-
spektor Sanitarny w Łowiczu nie 
wydał opinii, co samorząd gminy 
Bielawy interpretuje jako brak za-
strzeżeń.  

Gmina Bielawy już w  ubie-
głym roku podjęła działania, któ-
re umożliwią powstanie centrum 
przemysłowo-magazynowego. 
Pod tym kątem wprowadzono 
zmiany w studium uwarunkowań 
i  kierunków zagospodarowania 
przestrzennego, przystąpiono do 
zmian w miejscowym planie za-
gospodarowania przestrzennego, 

które są w  trakcie opracowywa-
nia. 

Inwestor podaje numerację 
konkretnych działek, które pla-
nuje wykupić pod budowę cen-
trum, z ich właścicielami zawarł 
wstępne umowy. Musi jednak 
otrzymać jeszcze zgodę np. na 
odrolnienie tych terenów, wycin-
kę drzew itp. 

Z karty informacyjnej przed-
sięwzięcia można dowiedzieć 
się, że południowa granica cen-
trum przemysłowo-magazynowe-
go przebiegać będzie wzdłuż dro-
gi wojewódzkiej 703, natomiast 
od strony zachodniej będzie wy-
tyczona w sąsiedztwie autostrady 
A1. Z całkowitej jego powierzchni 
28,3 ha, pod dachem będzie 14,5 

ha, teren utwardzony – 11,4 ha, na-
tomiast 2,4 ha – tereny zielone, 0,5 
ha – zbiornik retencyjny na wodę. 
Drogi wewnętrzne będą miały 
łączną długość 2244 m. 

Na obszarze powstanie zespół 
hal o  konstrukcji betonowo-sta-
lowej z  zapleczem sanitarnym, 
szatniami dla pracowników. Będą 
one ogrzewane na gaz z zamon-
towanych na tym terenie butli. 
W halach będą składowane arty-
kuły spożywcze i  przemysłowe, 
nie wykluczone, że będzie pro-
wadzona produkcja. Praca będzie 
odbywała się 7 dni w tygodniu, 24 
godziny na dobę w systemie zmia-
nowym. Zakładane zatrudnienie 
to około 2140 pracowników, z cze-
go 340 to pracownicy biurowi, 
a 1800 – fi zyczni. 

woda z gminnego 
wodociągu?
Inwestor zainteresowany jest 

pobieraniem do celów socjal-
nych wody z  gminnego wodo-
ciągu. W czasie defi cytów wody 
w gminie, jakie wystąpiły w mar-
cu, wójt Sylwester Kubiński ne-
gatywnie odpowiedział na pyta-
nie, czy to będzie możliwe. Mówił 
o  tym 10 czerwca na sesji Rady 
Gminy, że waha się co zrobić. 
Wtedy nie mógł postąpić inaczej, 
ponieważ gmina musi w  pierw-
szej kolejności zapewnić wodę 
mieszkańcom. Jednak biorąc pod 
uwagę wykonywane obecnie pra-
ce przy modernizacji ująć wody 
oraz planowaną budowę zbior-
ników wyrównawczych, skłania 
się ku rozwiązaniu, aby zapewnić 
mającemu powstać centrum do-

stęp do wody z gminnego wodo-
ciągu, przynajmniej w pierwszym 
okresie działania. Docelowo jed-
nak sugerował przedstawicielowi 
Panattoni Europe, aby wybudo-
wał swoją studnię na terenie fi rmy.  
W późniejszej rozmowie z nami, 
w  ubiegły piątek, wójt przyznał, 
że bierze pod uwagę podpisanie 
czasowej umowy na korzysta-
nie z wody z gminnej sieci, któ-
ra w razie wystąpienia defi cytów 
wody nie byłaby przedłużana. 

Na czerwcowej sesji wójt wspo-
mniał też o  tym, że podobnej 
wielkości obiekt powstaje w Piąt-
ku i  tamtejszy samorząd szacu-
je wpływy z  wszystkich podat-
ków na poziomie 1,5 – 2 mln zł 
rocznie. Składa się na to podatek 
od nieruchomości, udział w  PIT 
i CIT. W gminie Bielawy tych po-
tencjalnych dochodów jeszcze nie 
szacowano. 

MIrka wOlSka
-kOBIereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

ta powierzchnia robi wrażenie. Magazyn dla castoramy wybudowany przez panattoni europe i oddany 
do użytku w listopadzie 2017 roku w Kiełminie pod Strykowem to 5 hektarów pod dachem. A ten pod 
oszkowicami ma być jeszcze większy!
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wójt skłania się, 
aby zapewnić 
mającemu powstać 
centrum dostęp 
do wody z gminnego 
wodociągu. docelowo 
jednak sugerował 
przedstawicielowi 
panattoni europe, 
aby wybudował swoją 
studnię na terenie fi rmy. 
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Gospodarka | co nowego w Mdbootstrap?

W marcu widmo niepewności, 
maj najlepszy w historii
Pisaliśmy już na naszych łamach o sukcesach spółki MDBootstrap, 
założonej przez dwóch łowiczan, absolwentów I LO im. Józefa 
Chełmońskiego – chodzi zarówno o rewelacyjne wyniki fi nansowe, 
jak i miejsca w prestiżowych rankingach, takich jak „30 przed 30”
polskiego wydania Forbesa. Teraz do tej listy można dodać kolejny 
– fi rma trafi ła na 1. miejsce w rankingu polskich startupów.

MDB zajmuje się tworzeniem 
specjalistycznego oprogramo-
wania dedykowanego progra-
mistom, które pozwala im pro-
gramować szybciej, wydajniej 
i  lepiej. Zatrudnia 20-osobowy 
zespół, którego 90% stanowią 
specjaliści IT. Prowadzi też orga-
nizacją MDB Youth oraz MDB 
Academy, dzieląc się umiejętno-
ściami i pomysłami z młodzieżą.

MDB wygrywa 
z COVID
Od powstania w  2017 roku 

spółka stale przynosiła zyski. 
Przyszedł jednak inny od wszyst-
kich rok 2020, który mocno za-
mieszał praktycznie w  każ-
dej branży, także tej. Być może 
MDB nie musiała, tak jak drob-
ni czy średni przedsiębiorcy, 
drżeć ze strachu przed bankruc-
twem, ale też odczuła skutki go-
spodarczego załamania. Właści-
ciele sami przyznali, że „widmo 
niepewości” pierwszy raz zajrza-
ło im w oczy. Spadek sprzedaży 
w marcu wyniósł 20%.

– Marzec był dla nas bar-
dzo trudny – przyznają. – Udało 
nam się wyjść z  kryzysu obron-
ną ręką dzięki mobilizacji i wytę-
żonej pracy całego zespołu. Jeste-
śmy wdzięczni całej ekipie MDB 
i każdemu życzyłbym pracy w tak 
fantastycznym zespole.

W trakcie tych kilku ostat-
nich miesięcy fi rmie udało się 
z  sukcesem wypuścić kilka no-
wych produktów technologicz-
nych i  przeprowadzić trzy sku-
teczne kampanie marketingowe. 
Efekt? Po marcowym załamaniu, 
już w maju fi rma zanotowała naj-
lepsze wyniki w jej dotychczaso-
wej historii.

Obecnie jest ona w  trakcie 
tworzenia zupełnie nowej wersji 

głównego oprogramowania. Czy 
również narobi narobi zamiesza-
nia w świecie IT? 

pierwsi w polsce
Powszechnie przyjęta defi ni-

cja mówi, że startup to młoda fi r-
ma (najczęściej związana z branżą 
nowych technologii), której celem 
jest globalna ekspansja. Platforma 
StartupBlink, zrzeszająca global-
ne systemy startupowe, już w cza-
sie trwania pandemii opublikowa-
ła raport „Global Startup Ranking 
2020” i ranking.

Wśród startupów z całego świa-
ta spółka Dawida Adacha i  Mi-
chała Szymańskiego została skla-
syfi kowana na 190. miejscu na 
świecie (zestawienie uwzględnia 
kilkanaście tysięcy pozycji), naj-
wyżej spośród wszystkich pol-
skich fi rm.

Ranking tworzony jest auto-
matycznie przez specjalny algo-
rytm, który analizuje wpływ i siłę 
danego startupu na globalną sieć 
i  media społecznościowe. Każ-
dy kraj ma swój własny ranking, 
zaś w Polsce na 1. pozycji widnie-
je właśnie MDB. Jest też ranking 
globalny, gdzie spółka utrzymu-
je się na pozycji 190. – Jesteśmy 
wciąż młodą fi rmą i każde wyróż-
nienie bardzo nas cieszy – przy-
znaje Michał Szymański. Dodaje 

jednak, że tego typu rankingi trak-
tuje ze swego rodzaju dystansem. 

Co prawda układanie ich przez 
algorytm na pozór powinno elimi-
nować czynnik subiektywny, ale 
przecież i tak wszystko zależy od 
przyjętych kryteriów i  metodyki. 
Sam Michał Szymański przyzna-
je, że ranking faworyzuje fi rmy 
z silną pozycją w internecie.

wśród klientów 
jest amerykański 
odpowiednik MSz
Od niedawna z  usług MDB-

Strap korzysta Departament Sta-
nu USA. Brzmi niewiarygod-
nie? Dla twórców spółki to już 
niemal jak chleb powszedni. – 
Mamy wielu dużych klientów 
(jak NASA, Samsung, Amazon 

czy Ikea), więc pomimo tego, 
że zamówienie od Departamen-
tu Stanu bardzo nas ucieszyło, to 
już nie otwieraliśmy z tego powo-
du szampana – przyznaje Michał 
Szymański.

Nie wygląda to zresztą tak, 
że umawia się z nimi na spotka-
nie przedstawiciel departamentu, 
bo proces sprzedaży jest w pełni 
zautomatyzowany. Przy obsłudze 
kilkudziesięciu tysięcy klientów 
i milionów użytkowników z całe-
go świata nie dałoby się inaczej. 

– Proces nawiązywania współ-
pracy najczęściej wygląda tak, 
że zespoły programistów danej 
fi rmy lub organizacji rozważają 
i analizują różne oferty dostępne 
w  sieci – wyjaśnia Michał Szy-
mański. – Jeśli zdecydują skorzy-

stać się z naszego MDB, wybie-
rają po prostu jeden z dostępnych 
pakietów, a następnie kontaktują 
się z nami, aby dogadać szczegó-
ły techniczne oraz formalności. 
Na tym etapie nasz potencjalny 
klient jest już najczęściej zdecy-
dowany, więc komunikacja jest 
krótka i konkretna.

z MDB youth 
do pracy w fi rmie
Aktualne pozostają ambitne 

plany związane z Łowiczem i or-
ganizacją młodzieżową MDB 
Youth. Pandemia na krótki czas 
przerwała jej działania, ale już 
niebawem ma ona powrócić 
z  nowymi pomysłami – zapew-
ne jeszcze nieraz będziemy na 
naszych łamach pisać nie tyl-
ko o sukcesach Michała i Dawi-
da, ale też zainspirowanych przez 
nich młodszych rekinach świata 
nowych technologii. 

W tym miesiącu trzech człon-
ków MDB Youth – są to tego-
roczni maturzyści z ZSP nr 2 na 
Blichu – zostało przyjętych do 
fi rmy jako młodsi programiści. 
Rozpoczną pracę tuż po matu-
rach, a  jednocześnie zamierzają 
zaocznie studiować w  Warsza-
wie.  

Michał Szymański i Dawid Adach, choć może jeszcze nie są 
postaciami powszechnie rozpoznawalnymi, to z ich produktu korzystają 
klienci na całym świecie. 
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w trakcie kilku 
ostatnich miesięcy 
fi rmie udało 
się z sukcesem 
wypuścić kilka 
nowych produktów 
technologicznych. 
po marcowym 
załamaniu, już w maju 
fi rma zanotowała 
najlepsze wyniki 
w jej dotychczasowej 
historii.

w czerwcu trzech 
członków Mdb youth 
– są to tegoroczni 
maturzyści 
z ZSp nr 2 na blichu 
– zostało przyjętych 
do fi rmy jako młodsi 
programiści. 
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Łowicz | Stowarzyszenie im. 10 pp 

Święto Pułkowe skromne, 
ale za rok z udziałem Wojska Polskiego

– Za rok, jak Bóg pozwoli  
i wszystko się ułoży po naszej my-
śli, to mam nadzieję, że spotkamy 
się na Starym Rynku. Chciałbym, 
aby wróciła tradycja Świąt Pułko-
wych w Łowiczu organizowanych 
z udziałem Wojska Polskiego – 
powiedział prezes Stowarzyszenia 
im. 10 Pułku Piechoty Piotr Mar-
ciniak na cmentarzu katedralnym 
w Łowiczu, gdzie 27 czerwca 
uczczono Święto Pułkowe.

Członkowie Stowarzyszenia 
złożyli kwiaty pod pomnikiem 
Synów Ziemi Łowickiej na Sta-
rym Rynku. Następnie odwiedzili 
cmentarz katedralny.

Na cmentarzu w pierwszej ko-
lejności odwiedzili położony  
w głównej alei grób dowódcy płk 
Mariana Krudowskiego. Towarzy-
szyli im w tym momencie przed-
stawiciele władz miasta, powiatu 
oraz członkowie oddziału PTTK 
w Łowiczu oraz dyrektor ZSP nr 
1 i. 10 Pułku Piechoty Dariusz Ży-

wicki – placówki, w której „Dzie-
siątacy” mają swoją siedzibę . Po-
tem udali się na groby żołnierskie 
położone w różnych częściach 
cmentarza, nie tylko te, w których 
spoczywają żołnierze 10 PP. 

Prezes Stowarzyszenia im 10 
PP Piotr Marciniak podziękował 
wszystkim za obecność i zapro-
sił za rok, wyrażając nadzieję, że 
Święto Pułkowe będzie można 
zorganizować w zupełnie innej 

formie. Wspomniał, że ubiegłym 
roku minister obrony narodowej 
podpisał dokumenty w myśl któ-
rych tradycje 10 PP zostały prze-
kazane 1. Batalionowi 10. Opol-
skiej Brygady Logistycznej. 

– Symboliczny moment prze-
kazania odbędzie się w przyszłym 
roku, w 100. rocznicę przybycia 
10 Pułku Piechoty z Zambrowa 
do Łowicza – zapowiedział Piotr 
Marciniak.  mwk 

Łowicz | pTTK zaprasza w każdą niedzielę

Rusza akcja „Przewodnik czeka”
Jagoda Lendzion poprowa-

dzi pierwszy spacer po Łowiczu  
w ramach tegorocznej akcji 
„Przewodnik czeka” organizowa-
nej przez Urząd Miejski oraz od-
dział PTTK w Łowiczu. Spacer 
odbędzie się najbliższą niedzie-

lę, 5 lipca o godz. 13. Zbiórka na 
Starym Rynku przy kamienicy 
pod nr 3, gdzie PTTK ma swoją 
siedzibę. 

Spacer trwać będzie około 2 
godzin, udział w nim jest bez-
płatny. Tematem spaceru będzie 

najdawniejsza historia Łowicza, 
co jest związane z przypadającą 
7 lipca 884. rocznicą pierwszej 
wzmianki o Łowiczu, którą nie-
oficjalnie uznajemy za „urodziny 
miasta” – choć wiadomo, że ist-
niało ono wcześniej.  mwk  

Łowicz | 884. rocznica pierwszej wzmianki o mieście

Urodzinowa herbatka na zamku i nie tylko
7 lipca przypada 884. 
rocznica pierwszej 
wzmianki o Łowiczu, która 
pojawiła się w bulli papieża 
Innocentego II. Z tej okazji 
na „urodziny miasta”  
Urząd Miejski przygotował 
kilka atrakcji.

W samo południe usłyszymy 
hejnał Łowicza grany z ratusza na 
żywo. Wykona go na trąbce Ma-
ciej Czapnik – muzyk, który był 

członkiem zlikwidowanej niedaw-
no Orkiestry Miasta Łowicza, 

Tego dnia, po południu, zapla-
nowano „Urodzinową herbatkę 
na zamku”, czyli zwiedzanie ruin 
zamku prymasowskiego. Odbę-
dzie się ono dwóch grupach po 
25 osób (zapisy chętnych przyj-
mowane są pod nr tel. 46 830 91 
45). Wejścia zaplanowano o godz. 
16.30 i 18.00, zaś uczestników 
oprowadzi właściciel Wojciech 
Gronecki. Wieczorem, o godz. 
19.00 dwie grupy wyruszą na spa-

cer po Łowiczu z przewodnikiem 
PTTK (zapisy pod numerem tel. 
46 830 91 45). 

Z kolei o godzinie 21.00 nastąpi 
zmiana iluminacji na wieży ratu-
szowej. Obecnie nadal wyświetla-
ny jest napis „I love Łowicz”. Co 
się pojawi? – to jeszcze niespo-
dzianka. – Nie zdradzamy, co to 
będzie. Chcemy, żeby jak najwię-
cej osób przyszło zobaczyć nową 
iluminację – mówi nam naczelnik 
miejskiego wydziału kultury Mi-
chał Zalewski.  aa, mwk

\f27mwkpulk (1) - wysłany meil
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Łowicz | wyjątkowy wieczór wyborczy Andrzeja dudy

Prezydent: Tu jest serce Polski,  
tu jest serce Europy
Nie Warszawa, a Łowicz był miejscem, jakie na wieczór wyborczy  
po pierwszej turze wybrał prezydent Andrzej Duda i jego sztab wyborczy. 
Niezależnie od tego jakie mamy poglądy i jak oceniamy to wydarzenie,  
można śmiało nazwać je „historycznym” dla naszego miasta i powiatu.

Przy muszli ustawiły się wozy 
telewizyjne, a z każdej strony par-
ku nad bezpieczeństwem czuwały 
radiowozy policyjne.

Zaczęło się rozrywkowo. Już 
od godzin popołudniowych na 
Błoniach trwał festyn, pełen atrak-
cji dla dzieci: były m.in. „dmu-
chańce”, trampolina, mydlane 
bańki, fotobudka, kurtyna wodna 
i jeżdżąca w kółko mała kolejka. 
W dwóch stoiskach prezentowa-
ły swoje dzieła twórczynie ludo-
we: Wanda Teleman, Mirosława 
Grochocka, Stanisława Kosiorek i 
Teresa Foks. Przy stoiskach moż-
na było skosztować kuchni KGW: 
Gzinka, Zielkowice, Retro-Xię-
żanki (reprezentujące gminę Zdu-
ny), Leśniczówka, Nowe Szewce 
i Lutomiersk. Na scenie muzycz-
nej występowały m.in. znani z za-
miłowania do lokalnego folkloru 
Weronika Mońka, Malwina Cie-
sielska i Szymon Mońka, a także 

lokalne zespoły grające muzykę 
disco i taneczną: Cosmo, Last Mi-
nute oraz Duży z Małym. 

Występował też Zespół Pieśni  
i Tańca „Blichowiacy”, który jako 
jedyny prezentował się na głównej 
scenie w muszli, jego członkowie 
stali na scenie także w trakcie wy-
stąpienia prezydenta. Zaangażo-
wanych było zresztą więcej, warto 
choćby wspomnieć o przygoto-
wanym przez restaurację „Szkieł-
ka” cateringu, czy o strażakach 
ochotnikach pełniących ważną 
rolę w zabezpieczeniu i obsługę. 
Na przykład strażacy z Chąśna  

i Błędowa rozdawali zimną wodę 
– niby drobiazg, ale bardzo poma-
gał znieść utrzymującą się do sa-
mego zmierzchu gorącą tempera-
turę i duchotę.

Do 21 „polska!”,  
po 21 „andrzej Duda”
Do godziny 21, czyli czasu 

trwania ciszy wyborczej, oficjal-
nie był to tylko festyn, który teo-
retycznie nie powinien wiązać się  
z kampanią. Prowadzący spotka-
nie ze sceny głównej poseł Ra-
fał Bochenek, ani nikt inny z za-
bierających głos, nie wypowiadał 

do tego czasu nazwiska Andrze-
ja Dudy, zachęcając publiczność 
do skandowania haseł „Polska!”  
i „Zwyciężymy!”. Kilka razy jed-
nak musiał upominać publicz-
ność, która w wyborczej gorączce 
kilka razy się zapominała, przez 
co już przed 21 można było usły-
szeć głośne „Andrzej Duda!”. 

Oczywiście, także w rozmo-
wach ludzi na Błoniach, dość czę-
sto pojawiał się temat wyborów 
(choć nie rzadziej niż temat upal-
nej temperatury na zewnątrz) oraz 
spekulacje co do spodziewanych 
wyników głosowania.

Napięcie wśród zwolenników 
Andrzeja Dudy rosło im bliżej 
było 21. Niektórzy z nich mieli 
nadzieję, że ich kandydat zapew-
ni sobie reelekcję już w pierwszej 
turze, choć nikt z otoczenia prezy-
denta aż tak śmiałych życzeń nie 
wygłaszał. – I tak już to wszystko 
długo trwa, lepiej byłoby zakoń-
czyć to już dzisiaj – słyszeliśmy.

Ci, którzy przyszli, bardzo po-
zytywnie oceniali poziom organi-
zacji, nie szczędzili też gratulacji 
dla lokalnych działaczy, szcze-
gólnie starosty Marcina Kosiorka 
– bo z pewnością wybór Łowicza 
na miejsce wieczoru prezydenc-
kiego, to także ich i jego sukces. 

– To niezaprzeczalnie wielka 
promocja dla miasta i regionu, na-
wet ktoś o innych poglądach po-
litycznych powinien to docenić 
– mówił nam Robert Sobieszek  
z Błędowa, jeden ze zwolenników 
obecnego prezydenta.

– Organizację oceniam na piąt-
kę, a za moich szkolnych lat była 
to najwyższa ocena – mówił  
z kolei Andrzej Chruściel, miesz-
kaniec Łowicza. – Miałem do-
bre miejsce, dobrze widziałem co 
się dzieje, na pochwałę zasługu-
ją też wszystkie służby porządko-
we, jednocześnie stanowcze i kon-
sekwentne, ale przy tym bardzo 

życzliwie i kulturalnie odnoszące 
się do ludzi. Na długo zapamię-
tamy to wydarzenie, jako jedno z 
największych i najważniejszych w 
historii Łowicza w ostatnich 30 la-
tach, oczywiście po wizycie Ojca 
Świętego, która jest tym niepod-
ważalnie najważniejszym, i po 
procesjach Bożego Ciała. Nie po-
dobało mi się tylko jedno, a mia-
nowicie to, że nie widziałem ni-
gdzie naszego burmistrza, bo przy 
wydarzeniu tej skali, niezależnie 
od reprezentowanej opcji politycz-
nej, powinien był się tam znaleźć 
jako gospodarz.

Oczywiście, na Błonia przy-
szli głównie, w zdecydowanej 
większości, zwolennicy Andrzeja 
Dudy, dla których takie wydarze-
nie w Łowiczu to duma i powód 
do wielkiej radości. W interne-
towych komentarzach (jak przy 
każdym większym wydarzeniu) 
widać było jednak, że nie wszy-
scy w Łowiczu myślą o tym pozy-
tywnie, pojawiały się na przykład 
słowa o politycznym wykorzysta-
niu miasta.

„Sto lat”  
i cztery zwrotki hymnu
Do muszli wchodzili najbar-

dziej zagorzali zwolennicy prezy-
denta, wśród nich znaczna część 

niektórzy mieli 
nadzieję, 
że kandydat zapewni 
sobie reelekcję  
już w pierwszej turze, 
choć nikt z otoczenia 
prezydenta  
aż tak śmiałych 
życzeń nie wygłaszał.

Prezydent przemawia w muszli koncertowej na błoniach. 
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Prezydent podczas spontanicznego wystąpienia, po ogłoszeniu sondażowych wyników wyborów.
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Żona gratuluje mężowi uzyskania wysokiego wyniku w I turze wyborów - wtedy jeszcze sondażowego.  
Ten gest został nagrodzony gromkimi brawami.  
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Wiele osób przed rozpoczęciem wieczoru wyborczego dopytywało, 
czy będzie pierwsza dama. oczywiście Agata Kornhauser-duda była. 

fo
T.

 K
w

 p
r

e
Zy

d
e

n
TA

 r
p

 A
n

d
r

Ze
JA

 d
U

d
y



17www.lowiczanin.info nr 27      2 lipca 2020         

przeszło 60-osobowego społecz-
nego komitetu poparcia Andrzeja 
Dudy, który cztery dni wcześniej 
został zaprezentowany na Nowym 
Rynku. Wielu z nich przyszło z ro-
dzinami. 

W muszli powiewały biało-
-czerwone fl agi, ale także jedna 
amerykańska. Publiczność nie tyl-
ko klaskała i wiwatowała, ale rów-
nież śpiewała – co, jak zapewniają 
organizatorzy, nie było reżysero-
wane. Najpierw, w pewnym mo-
mencie odśpiewano „Sto lat” dla 
prezydenta, trudno nawet powie-
dzieć kto zaczął. Z kolei gdy pre-
zydent zakończył wystąpienie, pu-
bliczność wstała i zaczęła śpiewać 
„Mazurka Dąbrowskiego”, któ-
rego zaintonował jako pierwszy 
Waldemar Wojciechowski, prze-
wodniczący klubu PiS w Sejmiku 
Wojewódzkim. Warto podkreślić, 
że publiczność odśpiewała go w 
pełnym brzmieniu, nie myląc się 
ani razu nawet w – rzadko śpiewa-
nych – trzeciej i czwartej zwrotce. 

Ukłony w kierunku 
rywali i ich wyborców
Prezydent wszedł do musz-

li w idealnym momencie – kiedy 
lokalne wyborcze w całym kra-
ju zostały zamknięte, a na telebi-
mie pojawiły się wyniki sondażo-

we exit poll. Rzecz jasna – został 
przywitany owacyjnie, o czym 
już wspominaliśmy. Towarzyszy-
ła mu pierwsza dama Agata Korn-
hauser -Duda.

– Tu jest serce Polski, tu jest 
serce Europy – powiedział do ło-
wiczan. Podkreślał, że jest prezy-
dentem, który złożył wizyty we 
wszystkich powiatach w kraju 
i nie zapomina o żadnym regio-
nie. Wyraźnie dało się odczuć, 
że dla prezydenta zwycięstwo 
w pierwszej turze jest dopiero po-
czątkiem intensywnej kampanii 
przed II turą – dlatego też prosił 
wszystkich obecnych o mobiliza-
cję, bo choć byli to raczej ludzie, 
których przekonywać do siebie 
nie musi, to liczy nie tylko na ich 
głosy, ale też na głosy ich rodzin 
i znajomych, którzy, być może tak 
przekonani nie są.

Eleganckim gestem ze stro-
ny prezydenta było podziękowa-
nie za rywalizację skierowane do 

jego kontrkandydatów, z których 
każdego wymienił z nazwiska. 
Część zgromadzonej publiczno-
ści zaczęła gwizdać (był to jedyny 
taki moment w całym wieczorze), 
szczególnie gdy padło nazwisko 
Rafała Trzaskowskiego. Prezydent 
jednak wypowiedział się o rywa-
lu z szacunkiem, choć zaznaczył, 
że reprezentuje zupełnie inną wi-
zję Polski. Przypomniał, że Trza-
skowski reprezentuje formację, 
która rządziła w kraju do 2015 
roku. Wyraźnie dało się odczuć, 
że próbuje przekonać do siebie 
zwolenników kandydatów, którzy 
z walki o fotel prezydenta już od-
padli, a szczególnie młody elekto-
rat Krzysztofa Bosaka.

Po zakończeniu wieczoru 
w Łowiczu prezydent udał się 
w dalszą trasę – miał już też za-
planowane spotkanie z wyborca-
mi w Strzelcach w powiecie kut-
nowskim, co pokazuje, jak bardzo 
stawia na mniejsze miejscowości.

kto był, 
a kto nie?
Nie tylko prezydent, pierwsza 

dama i premier Mateusz Mora-
wiecki przybyli do Łowicza na 
wieczór wyborczy. Pierwszopla-
nowych polityków było znacznie 
więcej, wymieńmy tylko niektó-
rych: Beata Szydło, Jadwiga Emi-
lewicz, Ryszard Terlecki, Elżbieta 
Rafalska, Ryszard Czarnecki, Zbi-
gniew Kuźmiuk, Zbigniew Rau, 
Piotr Polak, Przemysław Błasz-
czyk, Grzegorz Schreiber, Tobiasz 
Bocheński. Do ostatniej chwili 
wszyscy zastanawiali się czy poja-
wi się też prezes PiS Jarosław Ka-
czyński. okazało się jednak, że po 
oddaniu głosu na Żoliborzu, udał 
się on na Jasną Górę. Przypomnij-
my, że również 5 lat temu prezes 
PiS nie brał udziału w wieczorach 
wyborczych.

Choć wśród wymienionych 
wcześniej dominują politycy do-
świadczeni, to wieczór wyborczy 
poza Warszawą, w takiej formu-
le, był dla nich wszystkich nowo-
ścią. Wielu uważa, że ta formuła 
się sprawdziła.

– Jest inaczej niż w Warszawie, 
nie ma takiej reżyserki, jest dużo 
większy „spontan” i okazuje się, 
że ma to swoje plusy – stwier-
dził w rozmowie z nami eurode-
putowany Ryszard Czarnecki. – 
Ludzie trochę sami rządzili tym 
wydarzeniem, nawet nie zawsze 
słuchali prezydenta, tak bardzo 
chcieli go dopingować.

O wieczorze wyborczym mó-
wili nam też:

krzysztof Igielski: 
Mieszkańcy 
zachowywali się 
spontanicznie 
Krzysztof Igielski, radny miej-

ski i kierownik Powiatowego Ze-
społu Doradztwa Rolniczego 
w Łowiczu, uważa, że dobrze się 
stało, że po raz pierwszy w histo-
rii prezydent postanowił spędzić 

wieczór wyborczy poza Warsza-
wą, a wybór padł akurat na Ło-
wicz. 

Ma on nadzieję, że niedziel-
ne wydarzenie na łowickich Bło-
niach da początek nowej tradycji. 
Zauważył, że dotychczas w szta-
bach gromadziły się tylko oso-
by funkcyjne, zaś teraz dano taką 
możliwość mieszkańcom, a oni 
chętnie z niej skorzystali. Igielski 
podkreśla, że ludzie uczestniczący 
w wieczorze zachowywali się bar-
dzo spontanicznie, nie czuło się 
między nimi spięcia. Taka atmos-
fera mogła być zasługą samych 
polityków, którzy przyjechali na 
wydarzenie dużo wcześniej przed 
ogłoszeniem wyników, rozmawia-
li z mieszkańcami i robili sobie 
z nimi zdjęcia. 

Igielski zachował w pamięci 
chwilę, gdy godz. 21.00 pod sce-
ną zapanowała euforia związana 
z przyjazdem prezydenta i Pierw-
szej Damy. Ludzie zaczęli sponta-
nicznie krzyczeć „Andrzej Duda” 
i „Zwyciężymy!”. Jak relacjonu-
je, przy intonowaniu śpiewania 
„Sto lat!” i hymnu Polski pierwsze 
skrzypce grał Waldemar Wojcie-
chowski z Wicia.  str. 27

zBIGnIew 
kUŹMIUk,
eurodeputowany

wynik Andrzeja dudy 
jest bardzo dobry, 
biorąc pod uwagę, 
że prezydent miał 
aż dziesięciu rywali. 
To jest bardzo dobry 
prognostyk na drugą 
turę. Zebranie jeszcze 
miliona głosów jest 
bardzo możliwe, w 
drugiej turze pojawią 
się wyborcy, którzy 
nie brali udziału w 
pierwszej. przeważnie 
tak było, jest to bowiem 
faza decydująca, a 
wybór w niej wydaje 
się dużo prostszy. 
Myślę, że za Andrzejem 
dudą stoi przede 
wszystkim ostatnie 
pięć lat, podczas 
których konsekwentnie 
realizował swój 
program prospołeczny i 
prorodzinny.

JaDwIGa 
eMIlewICz
wicepremier

niekwestionowanym 
zwycięzcą pierwszej tury 
jest prezydent Andrzej 
duda. drugim zwycięzcą 
jest demokracja, mamy 
rekordową frekwencję. 
przy tej wysokiej 
frekwencji prezydent 
nie tylko uzyskuje 
znaczącą przewagę, 
ale też poszerza swoją 
bazę. Mamy trzy miliony 
głosów więcej niż w 
wyborach w 2015 roku. 
przed nami bardzo 
ważny okres 
wychodzenia z 
pandemii, to będzie 
czas wymagający 
bardzo dobrej, ścisłej 
współpracy prezydenta 
z rządem, czego 
gwarantem jest Andrzej 
duda.

prezydent 
wypowiedział się 
o rywalu 
z szacunkiem, 
choć zaznaczył, 
że reprezentuje 
zupełnie inną wizję 
polski. dało się 
odczuć, że próbuje 
przekonać do 
siebie zwolenników 
kandydatów, 
którzy z walki 
o fotel prezydenta już 
odpadli.

Jedną z najważniejszych osób, które w niedzielę odwiedziły Łowicz był 
premier Mateusz Morawiecki. 
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Ze znanych polityków widzieliśmy też na błoniach ryszarda 
Terleckiego, szefa Klubu parlamentarnego piS
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Zwolennicy prezydenta i PiS pozują do pamiątkowego zdjęcia z premierem Mateuszem Morawieckim. 
obok niego - waldemar wojciechowski, reprezentant powiatu łowickiego w Sejmiku wŁ. 
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liczne ekipy telewizyjne o zasięgu ogólnopolskim rejestrowały niedzielne wydarzenie.
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Zwolennicy prezydenta w muszli na błoniach w napięciu oczekują na sondażowe wyniki wyborów. 
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Senator ii kadencji 
(w latach 1991–1993), 
wielce zasłużona psycholog, 
działaczka oświatowa i 
społeczna. na dolnym Śląsku, 
gdzie pracowała i działała, była 
osobą znaną i powszechnie 
szanowaną. warto jednak 
przypomnieć, że wywodziła się 
z Ziemi Łowickiej – urodziła 
się w Łowiczu, dorastała 
w wyborowie, a w czasie 
okupacji, przez pewien 
czas rodzina ukrywała ją 
w nieborowie.

   Jadwiga Bałtakis 
(1925–2018)

ODESZlI OD NAS 
18.–24.06.2020

 18 czerwca: 
Józef Sieciński, l.62; 
Stanisław Michalak, l.84.

 19 czerwca: 
Zdzisław Kolos, l.74; 
rafał bogusz, l.46.

 20 czerwca: 
bożenna Kurczewska, l.84.

 21 czerwca: 
Janina Jarosz, l.90; 
irena roganowska, l.87; 
Mieczysław Milczarek, l.87.

 23 czerwca: 
Aleksandra rokicka, l.89.

 24 czerwca: 
Zdzisław dzięgielewski, l.79; 
bożena przybysz, l.70; 
waldemar rosiński, l.53; 
barbara pietrzyk, l.56.

Okruchy życia

reKlAMA

Jadwiga Bałtakis 
z d. Sitarska

Urodziła się w  Łowiczu 14 
września 1925 roku, była cór-
ką Marii z  domu Siekiery i An-
toniego Sitarskiego. Ochrzczono 
ją w  łowickiej kolegiacie, a  wy-
chowywała się i żyła w Wyboro-
wie. Rodzeństwo miała liczne, ale 
dwaj starsi bracia, urodzeni jesz-
cze przed I wojną światową, zmar-
li jeszcze w wieku szkolnym.

Do końca życia z wielkim sen-
tymentem wspominała maria-
wickie przedszkole, do którego 
posyłali ją rodzice, chociaż byli 
katolikami. – Z tego co mama 
opowiadała, było tam wesoło i ko-
lorowo, a  metody wychowawcze 
sióstr mariawitek nawet dzisiaj 
mogłyby uchodzić za postępo-
we i  kreatywne – opowiada cór-
ka pani Jadwigi, Anastazja. Póź-
niej z kolei poszła do szkoły sióstr 
bernardynek, których dość surowe 
wychowanie i skromne życie było 
swego rodzaju kontrastem. 

Gdy mała 12 lat, wraz z rodzi-
ną przeprowadziła się, najpierw 
na krótko do Ozorkowa, potem do 
Łodzi. Tam zastała ją wojna. Pod 

okupacją niemiecką 15-letnia Ja-
dwiga zorganizowała i prowadziła 
tajne nauczanie dla polskich dzie-
ci z Retkini (w 1987 roku uzyska-
ła ofi cjalny status kombatanta). 
Przez pewien czas przebywała też 
pod opieką ciotki w Nieborowie, 
dokąd wysłali ją rodzice, chcąc 
ukryć przed różnymi działaniami 
okupujących Łódź Niemców, tam 
pomagali jej także Radziwiłłowie. 

Córka pani Jadwigi mówi nam, 
że jej mama miała błękitne oczy 

i jasne włosy. Naziści, przeprowa-
dzili na niej i na jej siostrze pseu-
do-badania fi zjonomii, uznając, 
że gdy nieco podrosną powinny 
rodzić „aryjskie” dzieci. Oczywi-
ście rodzina przeraziła się tą wizją, 
była ona jednym z argumentów za 
wysłaniem dziewczynek do Nie-
borowa.

Po wojnie pan Jadwiga ukoń-
czyła Liceum Plastyczne w  Ło-
dzi. Występowała też w  Teatrze 
Wojska Polskiego w  Łodzi, któ-
rego kierownikiem był wówczas 
sam Leon Schiller. W 1946 roku 
wystąpiła w „Krakowiakach i Gó-
ralach”. Tworzyła też fi lmy ry-
sunkowe dla Eksperymentalne-
go Studia Filmów Rysunkowych. 
W Łodzi była inwigilowana przez 
Urząd Bezpieczeństwa, przez co 
zdecydowała się przeprowadzić 
do Warszawy. W stolicy ukończy-
ła studia: z psychologii klinicznej 
w  Wyższej Szkole Higieny Psy-
chicznej i  z pedagogiki na Uni-
wersytecie Warszawskim. 

Na resztę życia związała się 
z  Dolnym Śląskiem, choć wcale 

nie było to jej wyborem – zdecy-
dowało państwowe skierowanie 
do pracy po studiach. Pracowała 
w Sanatorium dla Dzieci Nerwo-
wo i Psychicznie Chorych w Kro-
śnicach, w  Szkole Podstawowej 
w  Dunkowej (Krośnice i  Dun-
kowa leżą w  dzisiejszym powie-
cie milickim, w  woj. dolnoślą-
skim), a następnie w placówkach 
w  Świdnicy (dokąd przeprowa-
dziła się wraz z  rodziną w  1963 
roku): w  Schronisku dla Nielet-

nich, Poradni Wychowawczo-Za-
wodowej, w której objęła funkcję 
dyrektora, oraz w  Poradni Ro-
dzinnej. Pracowała między inny-
mi z  dziećmi z  traumą wojenną, 
a przez pewien czas także z dzieć-
mi przysłanymi z Korei Północnej.

Na emeryturę przeszła w 1985 
roku, ale pracowała jeszcze potem 
na pół etatu w ZSZ Specjalistycz-
nej w Świdnicy. 

Do NSZZ „Solidarność” 
wstąpiła tuż po jego powstaniu. 
W 1981 roku była delegatką Pra-
cowników Oświaty i Wychowania 
na pierwszym zjeździe związko-
wym województwa wałbrzyskie-
go. W  Świdnicy, w  czasie stanu 
wojennego, założyła Klub Inteli-
gencji Katolickiej. 

WSPOMNIENIA | poZoSTAną w nASZeJ pAMięci
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Współtworzyła Hospicjum św. 
Łazarza, Towarzystwo Przyjaciół 
Chorych „Hospicjum” w Świdni-
cy, przez wiele lat pełniła funkcję 
jego prezesa. Założyła Przedszko-
le Specjalne dla Dzieci Upośle-
dzonych Umysłowo.

W wyborach parlamentarnych 
w  1991 roku uzyskała mandat 
senatora II kadencji z  woj. wał-
brzyskiego, startując z  listy Unii 
Demokratycznej. Zasiadała w Ko-
misji Polityki Społecznej i Zdro-
wia. Zainicjowała zmianę usta-
wy dotyczącej osób, które przed 
18 rokiem życia utraciły zdrowie 
i  całkowitą zdolność do pracy, 
z uznaniowej na roszczeniową. 

Mandat senatorski sprawowa-
ła do 1993 roku, kiedy to decyzją 
prezydenta Lecha Wałęsy zostały 
rozwiązane obie izby parlamentu. 
W  następnych wyborach już nie 
kandydowała.

Jej mąż Romuald Bałtakis rów-
nież był z wykształcenia i zawodu 
psychologiem, a  z zamiłowania 
społecznikiem. Byli rówieśnika-
mi, poznali się podczas praktyk 
studenckich. On także, wraz z nią, 
brał czynny udział w  zawiązy-
waniu i  działaniach świdnickiej 
„Solidarności”. Pełnił też m.in. 
funkcje kierownika Poradni Wy-
chowawczo-Zawodowej, prezesa 
i  wiceprezesa Zarządu Towarzy-
stwa Przyjaciół Dzieci. Ich syn 
Paweł został elektronikiem, córka 
Anastazja zootechnikiem. Bałta-
kisowie doczekali się też licznych 
wnucząt i prawnucząt.

17 września 2001 r. Jadwiga 
Bałtakis została odznaczona me-
dalem KEN za szczególne zasługi 
dla oświaty i wychowania. Zmar-
ła 10 marca 2018 w wieku 92 lat. 

– W  opowieściach mamy jej 
rodzinne strony były takim „So-
plicowem”, utraconą idyllą – 
wspomina córka. – Kiedyś, kiedy 
szukałam mieszkania, namawiała 
mnie, że może byśmy się przepro-
wadzili do Łowicza, ale dla mnie, 
która nigdy tam nie była, wyda-
wało się to wtedy pomysłem nieco 
fantastycznym. Dopiero po śmier-
ci mamy zdecydowałam się przy-
jechać do Łowicza na procesję 
Bożego Ciała, o  której wiele mi 
opowiadała, i byłam pod wielkim 
wrażeniem.   tm

Edukacja | laureat z pijarskiego lo

Siódmy w ogólnopolskiej 
olimpiadzie

Chociaż finał został rozegra-
ny już w styczniu, to dopiero nie-
dawno organizatorzy ogłosili wy-
niki zimowej sesji Ogólnopolskiej 
Olimpiady Przedmiotowej „Olim-
pus” z fizyki. Na 7 miejscu został 
sklasyfikowany Kacper Oraś z Pi-
jarskiego LO.

Piszemy tutaj o  tzw. „sesji zi-
mowej” konkursu, który jest roz-
grywany trzy razy w roku. Polegał 
na praktycznym wykazaniu się 
wiedzą fizyczną w  rozwiązywa-
niu zadań. Organizuje go Zespół 
Ogólnopolskich Olimpiad Przed-
miotowych „Olimpus” – konkurs 
z fizyki jest jednym z wielu.

Laureat Kacper Oraś jest 
uczniem pierwszej klasy na pro-

filu politechniczno-ekonomicz-
nym, uczy się więc fizyki na po-
ziomie rozszerzonym. Interesuje 
się przedmiotami ścisłymi i spor-
tem, a w przyszłości zamierza stu-
diować na kierunku związanym 
z fizyką.  tm

RZut OKIEM | chrZeST ŚwięTy w ŁowicKiM STylU 
Stroje łowickie wracają do łask, 
co można było zaobserwować  
w niedzielę, 21 czerwca, podczas 
uroczystości w kościele  
w domaniewicach. w tym roku 
bardzo widoczny był trend 
ubierania dzieci komunijnych  
w stroje łowickie. Z kolei podczas 
chrztu Świętego, nie tylko 
5-miesięczny Antoni panak był 
ubrany w wełniak, ale mieli go 
też na sobie jego rodzice – Kamil 
i natalia. rodzina mieszka 
w reczycach. pani natalia 
powiedziała nam, że była już 
ubrana w stój łowicki, gdy miała 
bierzmowanie, zaś w niedzielę 
miała go na sobie drugi raz. aa 

RZut OKIEM | orGAny wybrZMiAŁy U piJArów 

Wyjątkowego brzmienia 
zabytkowych organów Pawła 
Ernesta Rickerta można było 
posłuchać w niedzielę, 21 
czerwca, w kościele ojców pijarów 
w Łowiczu. rektor kościoła  
o. Marek barczewski stara się  
o ich odnowienie,  
a poprzez organizację koncertu 
chciał przekonać uczestników, że 
warto tę inicjatywę wesprzeć.  
w koncercie wystąpili: Małgorzata 
Kustosik (mezzosopran), Marcin 
dżażdżyński (tenor), dormeusz 
Gałaj (wirtualne organy), Maciej 
czapnik (trąbka) i Jerzy filipowicz 
(organy). aa fo
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Łowicz | i Komunie Święte 

Kameralne uroczystości I Komunii Świętej
Kolejne kameralne uroczysto-

ści I Komunii Świętej odbyły się 
w minioną sobotę, 27 czerwca w 
łowickiej katedrze oraz w kościele 
Świętego Ducha.

W katedrze sakrament przyję-
ło 10 uczniów Pijarskiej Szkoły 
Podstawowej Królowej Pokoju – 7 
dziewcząt i 3 chłopców.  

W kościele Świętego Ducha to 
wyjątkowe wydarzenie przeżyły 
dzieci ze Szkoły Podstawowej nr 
2 im. Adama Mickiewicza. Było 
ich również 10 – 4 dziewczęta i 6 
chłopców. 

W tym kościele dzieci siedzia-
ły w ławkach razem ze swoimi 
rodzicami, a nie kolegami. Sym-
patyczna zmiana związana była 
oczywiście z epidemią. 

Na obu uroczystościach nie 
było tłumów. W ławkach były 
wolne miejsca, co oznacza, że 

każdy z członków rodziny dzieci 
mógł bez problemu im towarzy-
szyć. Nie było też tłumów fotogra-
fów. Bardziej kameralna uroczy-

tość ma swoje dobre strony. Może 
warto pomyśleć, czy nie lepiej po 
epidemii, aby I Komunie Święte 
zawsze tak się odbywaly? mwk 

Łagów, Pszczonów | pijar z gm. Łyszkowice

Prymicja ojca Przemysława
Pochodzący z Łagowa w gm. 

Łyszkowice o. Przemysław Ko-
łacki jest jednym z trzech w tym 
roku neoprezbitrów pijarskiej pa-
rafii Najświętszego Imienia Maryi 
w Krakowie na Rakowicach. 

14 czerwca odprawiał mszę 
świętą w swojej rodzimej parafii 
św. Doroty w Pszczonowie. Ci, 
którzy chcieli przeżywać uroczy-
stość, ale nie mogli wybrać się do 
kościoła, mieli możliwość obej-
rzenia transmisji na facebooko-
wym kanale pszczonowskiej OSP. 
Msza miała szczególną oprawę, 

czemu nie można się dziwić – dla 
każdej parafii pochodzący z niej 
kapłan jest jak skarb – co pod-
kreślił też podczas składania ży-
czeń proboszcz ks. Cyprian Le-
wandowski. W trakcie mszy o. 
Przemysław przyjął od parafian 
kwiaty, a wraz z nimi życzenia 
oraz zapewnienie o modlitwie. W 
końcowej części, przy brzmieniu 
„Barki” pijar udzielał sakramen-
tu komunii swym współparafia-
nom, podkreślając bliskość z nimi 
gestem położenia dłoni na skro-
niach.    tm

Łowicz | Symboliczny jubileusz 100-lecia

Władysław Grabski w roli głównej
Władze powiatu łowickiego 
i dyrektor ZSP nr 4 
zaprosiły mieszkańców 
Łowicza w sobotnie 
popołudnie 27 czerwca 
przed pomnik Władysława 
Grabskiego.

Złożono pod nim kwiaty w bar-
wach białych i czerwonych. Za-
proszenie nie spotkało się z zain-
teresowaniem mieszkańców, bo 
zabrakło osób, które przyszły-
by prywatnie. Uzbierało się jed-
nak ponad 20 tych, którzy przy-
szli służbowo. Pomimo, że był to 
pierwszy dzień wakacji, byli obec-
ni uczniowie z pocztem sztanda-
rowym, nauczyciele „Ekonomi-
ka” oraz przedstawiciele władz 
powiatu i miasta. Głos zabrała dy-
rektor Małgorzata Zielińska i sta-
rosta Marcin Kosiorek. 

Dyrektor mówiła, że 23 czerw-
ca minęła dokładnie 100. roczni-
ca od momentu, gdy Władysław 

Grabski objął tekę premiera Rze-
czypospolitej Polskiej, a 30 czerw-
ca – 100. lat od chwili, gdy wygło-
sił w Sejmie exposé.

Starosta z kolei wyjaśnił, że 
gdyby nie epidemia, to w Łowi-
czu dzisiaj odbywałby się duży 
event poświęcony postaci Włady-

sława Grabskiego i wydarzeniom, 
które stały się przed wiekiem jego 
udziałem. Miał być organizowa-
ny przy współpracy z Narodo-
wym Bankiem Polskim. Zależało 
mu na tym, aby choć symboliczna 
uroczystość tego dnia została zor-
ganizowana.  mwk 

W uroczystości udział wzięli m.in. uczniowie ZSp nr 4 im. władysława 
Grabskeigo. 
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Odprawienie mszy prymicyjnej w parafii, z której się pochodzi,  
to wielkie wydarzenie w życiu nowo wyświęconego kapłana. 
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W katedrze do komunii przystąpiło 10 dzieci ze szkoły pijarskiej.  
na zdjęciu wraz z nimi księża (od lewej): Marian Galas, Marek barczewski 
– pijarzy oraz robert Kwatek – proboszcz parafii katedralnej. 
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PuNKty PRZyJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNyCh DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIuRO OGŁOSZEń ŁOWICZ, Ul. piJArSKA 3A; BEDNARy, SKlep p. pApierniK 24A; BOBROWNIKI 27, SKlep p. pAcler; BOlIMóW, Ul. fArnA 1 SKlep 
„ewA”, p. pApierniK; DOMANIEWICE, Ul. GŁównA 26, SKlep p. JAKUbiAK; GąGOlIN POŁuDNIOWy, SKlep „KoS”; IŁóW: pl. ryneK STAroMieJSKi 21; SKlep p. pApierowSKieGo; KIERNOZIA, ryneK KoperniKA, KioSK p.  weSoŁowSKieJ; 
KOCIERZEW PóŁNOCNy: SKlep „nA póŁnocnyM” KuRABKA 17A, SKlep p. TopolSKieJ; ŁOWICZ, oS. brATKowice, KioSK loTTo; ŁySZKOWICE, SKlep „dUeT”, Ul. GMinnA 6; NIEBORóW, Al. leGionów polSKich 18, SKlep p. fiGATA;  
NOWA SuChA 22, SKlep p. Siewiery; OStRóW 20, SKlep p. beJdy; OSMOlIN: Ul. ryneK 2, SKlep p. SerwAch; Ul. ryneK 19, SKlep SpożywcZo-prZeMySŁowy; PSZCZONóW 147, SKlep p. lipińSKieGo; SANNIKI, Ul. wArSZAwSKA 183,  
SKlep p. olKowicZ; SOBOtA, pl. ZAwiSZy cZArneGo 12, SKlep p. bińcZAK; StAChlEW 113A, SKlep p. wierZbicKieJ; StARy DęBSK 6A, SKlep SpożywcZo-prZeMySŁowy, ŚlESZyN, Ul. GórnA 5,SKlep p. MącZyńSKieJ;  
ZAWADy 67, SKlep p. SoKAlSKieJ; ZŁAKóW BOROWy 139A, SKlep p. piecKi;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I StRyKOWA”: BIuRO OGŁOSZEń GŁOWNO, Ul. ŁowicKA 40; GŁOWNO, Ul. bielAwSKA 3, SKlep wielobrAnżowy; DMOSIN 1: pieKArniA bożenA, KrZeSZewSKA; StRyKóW: STAry ryneK 1;  Ul. cMenTArnA 12.

„NOWy ŁOWICZANIN” WyDANIE DlA ŻyChlINA I OKOlIC”: BEDlNO 28 SKlep Mini-MAG; DOBRZElIN SKlep „MAGdA”, Ul. wŁ. JAGieŁŁy; PACyNA, Ul. TowArowA 4, SKlep p. M. dUrKi; PlECKA DąBROWA, SKlep „MoniKA”;  
PODCZAChy 16, SKlep SpożywcZo-prZeMySŁowy; ŚlESZyN, Ul. GórnA 5, SKlep p. MącZyńSKieJ; ŻyChlIN, Ul. 29 liSTopAdA 28, SKlep SpożywcZo-prZeMySŁowy.

WyDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIAlNOŚCI ZA tREŚć OGŁOSZEń I REKlAM OPuBlIKOWANyCh ZGODNIE Z ARt. 36 uStAWy  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”
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samochodowe
kupno

 Auto skup, całe i uszkodzone, 
wszystkie marki, najlepsze ceny, tel. 
604-191-186.

 Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AUdi A4, 1.6, 1998 rok, 2700 zł, tel. 

602-584-266.

 AUdi A4 b5, 1.9 Tdi, 90 KM, stan 
dobry, cena 3800, tel. 514-325-338.

 AUdi A4, 1.6, 1998, z gazem, i 
właściciel w polsce, tel. 694-453-524.

 AUdi A6, 1,9 diesel 130 KM, 2002 rok, 
stan dobry, tel. 609-459-539.

 bMw 318d, 2004 rok, 6.900 zł, w 
rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, tel. 
604-706-309.

 cheVroleT Aveo, 1.2 benzyna/
gaz, 2005 rok, cena promocyjna, tel. 
604-706-309.

 cheVroleT Spark, 0,8, 2007 rok, 
90.000 km, metalik, klimatyzacja, 
atrakcyjna cena, tel. 604-706-309.

 ciTroËn Jumper bus, 2007 rok, Vi 
biegów, 3-osobowy, tel. 502-037-679.

 dAewoo Matiz, 2002 rok, tel. 
660-683-625.

 fiAT cinquecento, 1994, tel. 
784-600-994.

 fiAT panda iii, 1.2, 2012 rok, 59.000 
km, tel. 695-323-452.

 fiAT Seicento, 2000 rok, czerwony, 
tel. 667-360-203.

 ford fiesta, 1.3 benzyna, 1999 
rok, 159.000 km, czerwony, 2.000 
zł do negocjacji, tel. 665-649-618, 
607-380-711.

 Golf w kombi, 1,9 Tdi, 2000 rok, tel. 
605-884-584.

 hondA civic, 1.4 16V, 2005 rok, 
bogate wyposażenie, 7.600 zł, tel. 
513-375-786.

 hyUndAi AToS, 2000, 
tel. (46) 837-50-96.

 hyUndAi i10, 1.2b, 2009 rok, tel. 
606-348-077.

 KiA ceed, 1.6 crdi, 2010 rok, biały, 
tel. 667-837-817.

 KiA Venga, 1.4 benzyna/gaz, 
2011r, 190.000km, +koła zimowe, tel. 
606-432-319.

 lt28, na części, tel. 508-286-519.

 MAn 8-180, z windą, 
udokumentowany przebieg 153.000km 
(igła!), tel. 606-901-931.

 MAZdA demio, 1.3 16V, 2001 rok, i 
właściciel, 90.000 km, stan rewelacyjny, 
tel. 513-375-786.

 MercedeS c-220 d, 2004, mały 
przebieg, stan bardzo dobry - zadbany, 
tel. 503-818-177.

 MiTSUbiShi oUTlAnder, 2.0 d, 
2010, napęd na 4x4, bardzo zadbany, 
tel. 503-096-069.

 opel Antara, 2007 rok, tel. 
694-154-861.

 opel ASTrA J, 1.7 cdTi, 2010, tel. 
792-232-550.

 opel corsa b benzyna/gaz, 1997 
rok, tel. 506-049-052.

 opel corsa c, 1.0, 2003 rok, tel. 
606-348-077.

 opel corsa, 1.2, 2014 rok, 37.000km, 
salon polska, tel. 600-944-728.

 opel Vectra c GTS, 1.9 Tdi, 2009 
rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 513-375-786.

 opel Vectra, 1.8 lpG, 2000 rok, 
2900 zł, tel. 602-584-266.

 opel Zafira, 1.8b, 2003 rok, tel. 
606-348-077.

 peUGeoT 206, 1.4b, 2007 rok, tel. 
606-348-077.

 renAUlT clio, 1.4b, 2001 rok, tel. 
606-348-077.

 renAUlT clio, 2013 rok, biały, 
130.000 km, 3 drzwi, tel. 509-853-390.

 renAUlT Grand Megane, 1.5 dci 
diesel, Xii.2011 rok, skrzynia manualna, 
tel. 604-990-343, 668-876-525.

 renAUlT laguna 2, 2004 rok, cena 
do negocjacji, tel. 696-385-646.

 SeAT cordoba gaz, 1999 rok, 
stan idealny, pierwszy właściciel, tel. 
662-903-838.

 SKodA octavia, 1.9 d, 2005, tel. 
515-933-244.

 ToyoTA AUriS, 2,0 d, 2009, 180000, 
126KM, czarny bezwypadkowy, nie 
wymaga wkładu fiansowego, cena 
18.700 zł, tel. 500-385-907.

 ToyoTA Avensis, 2,0 diesel, 2011 rok, 
tel. 601-346-042.

 ToyoTA Avensis, 2.0 d-4d, 2006 rok, 
wersja d-cat, 13.200 zł, w rozliczeniu 
przyjmę tańszy, tel. 604-706-309.

 ToyoTA yaris, 1.3 benzyna, 2004 rok, 
140.500 km, tel. 604-687-089.

 ToyoTA yaris, 1.4d4d, 2003 rok, 
klimatyzacja, cena atrakcyjna, tel. 
513-375-786.

 ToyoTA yaris, 1.0, 2005 rok, 194.000 
km, klimatyzacja, hak, opony zimowe, 
stan bdb., tel. 668-183-213.

 VolVo S40, 1.9 diesel, 2000 rok, tel. 
797-318-666.

 VolVo S40, 2.0d, 2005 rok, czarny 
metalik, bogato wyposażony, 11.900 zł, 
tel. 513-375-786.

 Vw bora, 1.9Tdi, 2002 rok, 
klimatyzacja, stan rewelacyjny oraz Golf 
iV 1.4. 2004 rok, tel. 604-706-309.

 Vw Golf iV, 1.9, 2001r, tel. 
693-442-038.

 Vw polo, 1.4, 2009 rok, 11.200 zł, tel. 
513-375-786.

zamiana
 opel Meriva, 1.7cdTi 100 KM, isuzu, 

2004 rok, 170.000km,  
hak, lekko uszkodzona dwumasa, tel. 
501-529-181.

inne
 Kupię przyczepkę samochodową, tel. 

604-649-151.

 przyczepka samochodowa, tel. 
518-647-407.

motorowe

sprzedaż
 Sprzedam yamaha diversione 600 

cm3, 1992 rok, tel. 797-318-666.

garaże

kupno
 Kupię garaż blaszak,  

tel. 731-885-237.

nieruchomości

kupno
 Kupię ziemię, gm. Łyszkowice i 

okolice, tel. 502-602-463.

 Kupię działkę Głowno, dmosin, 
Ziewanice od 2.500-5.000 mkw., tel. 
793-617-337.

 Kupię bloki, dom, działkę, ziemię, tel. 
607-809-288.

 Kupię mieszkanie, dom, działkę. 
również zadłużone, z lokatorem, 
z problemami oraz udziały w 
nieruchomości., tel. 503-005-990.

sprzedaż
 dom z oficyną, Głowno, tel. 784-391-

049, 666-865-844.

 Sprzedam działkę na Zielkowicach 
1000 mkw, tel. 602-504-924.

 Sprzedam tanio działkę budowlaną, 5 
km od Łowicza, tel. 509-231-973.

 Mieszkanie 72 mkw. po generalnym 
remoncie, 4-pokojowe, duża kuchnia, 
piwnica, os. bratkowice, tel. 737-410-189.

 Sprzedam mieszkanie M-3, 48m2, 
osiedle bratkowice, tel. 501-248-347.

 polesie, 9.400 mkw., tel. 603-878-783.

 działka budowlana, 1350 m2 Świące. 
obszar natura 2000., tel. 666-049-802.

 Gospodarstwo rolne, 700.000 zł, tel. 
696-653-176.

 Sprzedam działkę rolną 0,26 ha, 
Szymanowice, tel. 536-009-699.

 Sprzedam las 1,05 ha i 1,11 ha, tel. 
608-815-516.

 działki budowlane, ul. Łowicka, 
Mysłaków, tel. 666-337-808.

 Sprzedam dom w Łowiczu, tel. 
797-777-537.

 Gospodarstwo rolne 22,13ha klasa 
iii-Vi, Seligi gmina bielawy. Możliwość 
nabycia placu z budynkami i przyległą 
działką 0,95ha, tel. 535-730-887.

 Sprzedam działkę budowlano-rolną 
o pow. 6000m2 we wsi Kurabka, gm. 
bolimów. dojazd asfaltowy, prąd i 
wodociąg przechodzącą przez działkę 
16 zł/m2, tel. 604-739-461.

 Sprzedam mieszkanie 60 m2 + garaż 
częściowo umeblowane ulica długa 16, 
tel. 889-465-682.

 budynki gospodarcze, 230 mkw., 
320 mkw., 170.000 zł, chruślin, tel. 
695-248-808.

 chruślin, 9 ha ziemi, 180.000 zł, tel. 
695-248-808.

 Sprzedam ziemię 2,5 ha, ii, iii klasa, 
40.000 zł/h, chruślin, tel. 695-248-808.

 Sprzedam ziemię 3 ha, iV, V klasa, 
18.000 zł/h, chruślin, tel. 695-248-808.

 Sprzedam działkę budowlaną 
uzbrojoną o powierzchni ok 
1000m2 w chąśnie na osiedlu 
nowo wybudowanych domów, tel. 
883-428-595.

 Sprzedam mieszkanie ii piętro 48 
mwk., tel. 791-768-666.

 Mieszkanie 60 m2, 3 pokoje osiedle 
Konopnickiej, ii piętro, tel. 602-176-370.

 Sprzedam 7 hektarów ziemi w 
miejscowości Świące, tel. 694-612-055.
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 działka budowlana przy drodze 
Łowicz-Strzelcew, tel. 793-024-030.

 Sprzedam mieszkanie własnościowe, 
Głowno, ul. Sikorskiego, tel. 668-405-227.

 Sprzedam działkę rolną 30 arów 
+siedlisko 5 arów wraz z zabudowaniami, 
Sromów, tel. 579-642-905.

 pilnie sprzedam mieszkanie 44 
mkw., noakowskiego, iV piętro, tel. 
530-013-864.

 działka 1,22 ha, Zielkowice i tel 
609-106-174.

 Sprzedam działkę budowlaną 
k./Łowicza 88 arów z lasem, tel. 
606-818-288.

 dom mieszkalny z ziemią orną 1,90 ha, 
tel. 600-663-525.

 dom w Złakowie borowym, tel. 
607-809-288.

 hale 500 mkw, biura 100 mkw, Łowicz, 
tel. 607-809-288.

 wynajmę lub sprzedam M4 w Łowiczu, 
tel. 575-003-121.

 Mieszkanie, 73 mkw., i piętro, tel. 
661-669-130.

 Sprzedam pawilon handlowy na 
targowicy miejskiej w Łowiczu, tel. 
512-088-422.

 Sprzedam dom 160m2 z 
zabudowaniami gospodarczymi z 
działką przy trasie Łowicz - Kutno, tel. 
532-272-447.

 Sprzedam dom 160m2 z 
zabudowaniami gospodarczymi z 
działką przy trasie Łowicz - Kutno lub 
zamienię na kawalerkę, tel. 532-272-447.

 dom wraz z budynkami 
gospodarczymi, dzierzgówek, działka 
ok. 2ha, do autostrady A2 ok. 6km 
(zjazd Łowicz-Skierniewice), tel. 
696-230-340.

 dom wraz z budynkami 
gospodarczymi, dzierzgówek, działka 
ok. 2ha, do autostrady A2 ok. 6km 
(zjazd Łowicz-Skierniewice), tel. 
696-230-340.

 Sprzedam mieszkanie 38,5 mkw., 
parter, os. Tkaczew, Łowicz, tel. 605-222-
837, 501-617-605.

 Gospodarstwo rolne, lisiewice Małe, 
tel. 669-090-926.

 działka rolno-budowlana 7.000 mkw., 
uzbrojona, rogóźno, tel. 694-842-134.

 Mieszkanie 60 mkw., dąbrowskiego, 
tel. 606-962-103.

wynajem
 tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 

Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. 512-098-358.

 dam w dzierżawę łąkę, tel. 
603-878-783.

 wynajmę 2 pokojowe mieszkanie  
w Łowiczu, tel. 510-177-041.

 Łowicz kawalerka do wynajęcia, tel. 
781-487-802.

 Mieszkanie do wynajęcia w centrum 
Łowicza, tel. 693-499-861.

 domek do wynajęcia w Strykowie, tel. 
603-642-202.

 wynajmę lokal na Krakowskiej pod 
biura, mieszkania, tel. 607-809-288.

 przyjmę ziemię w dzierżawę, tel. 
606-569-727.

 do wynajęcia mieszkanie w Głownie, 
tel. 535-885-251.

 Wynajmę mieszkanie na 
os. Starzyńskiego, 2 pokoje, 
umeblowane, tel. 725-786-178,  
po 16.00.

 przyjmę ziemię w dzierżawę, tel. 
693-944-068.

 wynajmę mieszkanie, 44 mkw., 
broniewskiego, tel. 664-906-235.

 przyjmę ziemię w dzierżawę, Złaków 
borowy-okolice, tel. 727-472-512.

 Wynajmę mieszkanie M-4, 
os. Bratkowice, II pietro, tel. 
507-150-766.

 wynajmę mieszkanie M-3, 
Sikorskiego, Głowno, tel. 601-385-535.

zamiana
 Mieszkanie 57,86 mkw. zamienię 

na 28 lub 32 mkw z dopłatą, tel. 
694-407-740.

kupno różne
 bagnety, monety, starocie, tel. 

606-941-752.

sprzedaż różne
 Sprzedam krzesła do renowacji, 

tel. 669-325-029.

 Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. 531-467-981.

 drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. producent, tel. 
501-658-261.

 drewno kominkowe, opałowe, tel. 
504-257-615.

 piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, transport, tel. 600-895-026.

 drewno opałowe, tel. 798-877-090.

 rusztowania warszawskie, tel. 
500-262-573.

 Sprzedam trapezową blachę 
aluminiową., tel. 695-130-433.

 Jaja wiejskie, tel. (46) 837-14-61, 
665-094-708.

 Panele słoneczne, tel. 
727-534-450.

 Sprzedam stębnówki, automaty, 
brzeziny, tel. 663-496-011.

 Skrzynki jedynki, palety, drabiny, wagi, 
tel. 665-464-794.

 brama garażowa wys. 219x214, tel. 
506-771-822.

 Topole sprzeda tartak, tel. 
506-202-161.

 opony używane 149/28, 420/70/
r28, 184/r38, silnik perkins 
6-cylindrowy, tel. 502-680-055.

 Kostka brukowa, tel. 601-052-050.

 Sprzedam łóżko rehabilitacyjne, 
Głowno, tel. 699-939-986.

 betoniarka, silnik 1,5 Kw, atlas do 
ćwiczeń, tel. 530-370-088.

 Sprzedam 2 kanapy używane 
rozkładane, tel. 604-739-461.

 Sprzedam bramę 4 m, stan bdb, tel. 
512-604-257.

 Sprzedam używany piec c.o. na 
ekogroszek, tłokowy, 20 kw, tel. 
608-295-214.

 Sprzedam ziemię czarną, tel. 
607-809-288.

 Sprzedam meble kuchenne, tanio, tel. 
693-943-719.

 brama przesuwna 3,60/1,45, tel. 
792-089-955.

 piła spalinowa homelite 240, opony 
195/65r15, tel. 504-561-585.

 Styropian o grubości 20 cm, tel. 
508-953-694.

 Sprzedam wentylator o dużej 
wydajności do przedmuchu zboża w 
silosach, tel. 692-292-969.

 Sprzedam silnik 7Kw na wózku, tel. 
506-814-632.

 Sprzedam krajzegę z silnikiem, tel. 
506-814-632.

 rowerek 16” dziewczęcy, tel. 
515-933-244.

 Sprzedam bramy, furtki, starocie, tel. 
660-027-612.

 Garnitury do komunii i bierzmowania, 
tel. 693-709-282.

 Trajzega, silnik, przyczepka, tel. 
736-702-052.

 Sprzedam okno 117/147, tel. 
600-764-411.

 Łowicz. Sprzedam cegłę białą pełną 
oraz oddam gruz. Załadunek i transport 
z zakresie kupującego, tel. 604-607-830.

 Sprzedam trelinkę z rozbiórki, tel. 
605-094-165.

 Łoże białe, maszyna do 
szycia Łucznik i fotel biurowy, 
tel. (46) 837-68-90.

praca

dam pracę
 przyjmę do pizzerii w Łowiczu 

barmankę oraz pomoc kuchenną, tel. 
504-859-387, 885-353-500.

 Zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice dmosina, tel. 609-846-316.

 przyjmę pracownika do dociepleń, tel. 
511-735-802.

 Zatrudnię hydraulika/pomoc 
hydraulika, tel. 691-991-000.

 Zatrudnię do zbioru truskawek, tel. 
785-480-517.

 Pomocnika na budowę, tel. 
785-402-533.

 Zatrudnię pomocnika do lat 45 
na skład węgla i kamienia, tel. 
722-207-322.

 praca przy bobie, Sierżniki, tel. 
693-048-613.

 Zatrudnię pomocnika brukarza, tel. 
881-319-086.

 Zatrudnię do zbioru bobu, bocheń, 
tel. 691-671-340, 725-875-589, po 20.

 przyjmę do zbioru truskawek, tel. 
500-850-873.

 Zatrudnię pracowników do rozbioru 
półtusz i produkcji wędlin, tel. 
662-296-699.

 Zatrudnię kombajnistę, tel. 
695-052-735.

 Zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
gazu po Głownie, tel. 600-237-175.

 przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
kierowcę na stałe oraz weekendowo, tel. 
504-859-387, 885-353-500.

 Zatrudnię do zbioru truskawek okolice 
rybna, tel. 508-533-306.

 przyjmę do zbioru bobu, tel. 
668-479-883.

 Gospodarstwo Glinnik filia Sobota 
zatrudni na stanowiska palacz i 
traktorzysta, tel. (42) 719-57-54, tel. 
501-569-530.

 Zatrudnię na budowę murarza i 
pomocnika stawka od 17 do 22 złotych 
na godzinę, tel. 667-324-294.

 firma Krolux zatrudni do prac 
torowych. Atrakcyjne wynagrodzenie, 
dzwonić 9-13, tel. 668-391-722.

 Zatrudnię do zbioru bobu, 
Łaguszew, tel. 605-591-610.

 Zatrudnię tynkarza, tel. 692-157-417.

 przyjmę do pracy kierowcę z kat. c 
+ karta kierowcy, praca z codziennymi 
zjazdami do domu, weekendy i święta 
wolne, stabilne stałe zatrudnienie, 
Głowno, tel. 666-308-980.

 przyjmę do pracy w szwalni na 
guzikarkę i dziurkarkę, również do 
przyuczenia oraz pomoc szwalni, 
Głowno, tel. 668-008-211.

 Firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót drogowych i 
układania kostki, tel. 601-593-011.

 Zatrudnimy pizzermana z 
doświadczeniem lub do przyuczenia 
- atrakcyjne wynagrodzenie, tel. 
501-620-170.

 Zatrudnię do zbioru truskawek, 
płaskocin, tel. 661-852-737.

 Zatrudnię kierowcę c+e, transport 
krajowy. dobre zarobki, tel. 608-067-847.

 Zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowych, tel. 509-299-676.
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 chałupniczkę zatrudnię (szycie), tel. 
601-306-165.

 Zatrudnię kierowcę kat. c+e 
(chłodnia); wyjazdy z Tesco Teresin. 
dobre zarobki, tel. 608-067-847.

 Zatrudnię murarzy z doświadczeniem 
oraz do przyuczenia, tel. 573-084-666.

 Przyjmę do pracy biurowej na staż, 
kadrybratex@op.pl.

 Zatrudnię do koszenia trawy, dzwonić 
9-13, tel. 668-391-722.

 Zatrudnię pracownika do pracy w 
gospodarstwie - praca przy obsłudze 
koni, umowa o pracę, tel. 603-052-994.

 Zatrudnię pracowników do bobu, tel. 
790-575-493.

 Zatrudnię kierowcę c+e (kontenery 
-stałe trasy), tel. 693-441-700.

 Zatrudnię pracowników 
gospodarczych, Stryków, tel. 
661-966-722.

 Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, możliwość 
zakwaterowania, Łyszkowice, tel. 
501-735-885.

 Zatrudnimy do formowania skarpet, 
reginasocks, otolice 68, tel. 603-709-
330, w godz. 10-15.

 Zatrudnię dziewiarza (obsługa 
maszyn płaskich) możliwość 
przyuczenia, Głowno, tel. 508-116-242.

 Zatrudnię na okres żniw kombajnistę, 
tel. 502-037-679.

 Zatrudnię ekspedientki do pracy w 
sklepie spożywczym w Łowiczu, tel. 
512-088-422.

 Zatrudnię do zbioru bobu, tel. 
661-681-278.

 Zatrudnię solidnego kierowcę do 
piekarni, tel. 504-573-701.

 Zatrudnię florystkę do pracy w 
kwiaciarni, tel. 600-741-134.

 Zatrudnię magazyniera z 
uprawnieniami na wózki widłowe.praca 
stała, umowa bełchów,ul. piaskowa 3A, 
tel. 698-626-834.

 Zatrudnię operatora wózka 
widłowego, stała praca, dobre 
wynagrodzenie „MSdw” bełchów, ul. 
piaskowa 3a, tel. 698-626-834.

 operatora ładowarki zatrudnię -firma 
MSdw z/s. w bełchowie-producent 
opakowań drewnianych, tel. 
698-626-834.

 Zatrudnię do pracy w tartaku 
- produkcja palet, bełchów, ul. 
piaskowa 3A. Umowa o pracę,dobre 
wynagrodzenie, tel. 698-626-834.

 przyjmę szwaczki i chałupniczki do 
szycia biustonoszy, tel. 698-399-684.

 Stacja Paliw Orlen w Goleńsku 
zatrudni pracownicę, mile widziane 
CV ze zdjęciem, wiadomość na 
miejscu.

 Zatrudnię kierowcę C+E, transport 
krajowy, międzynarodowy, tel. 
502-605-719.

 Zatrudnię pracowników do montażu 
konstrukcji drewnianych: dachy, domy 
szkieletowa oraz pokryć dachowych. Z 
doświadczeniem lub do przyuczenia, tel. 
608-431-759.

 Zatrudnię kierowcę c+e kraj, tel. 
669-046-682.

 przyjmę pracownika do montażu 
konstrukcji drewnianych, tel. 
796-485-848.

 dorywczo przyjmę do pracy w kuchni, 
tel. 508-127-207.

szukam pracy
 podwójna obsada kierowców c+e 

poszukuje pracy na chłodnie od zaraz 
hiszpania-pl, tel. 605-470-435.

 cięcie trawy kosą na żyłkę, tel. 
663-074-485.

usługi wideo
 nAK Studio films: firma z długoletnią 

tradycją, z nowymi technologiami hd, 
ujęcia dronem, tel. 889-910-129.

 wideofilmowanie. fotografia, tel. 
698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 Wylewki agregatem, tel. 

698-480-048.

 Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, tel. 796-954-454.

 Układanie kostki brukowej, tel. 
667-837-817.

 cyklinowanie, polerowanie, tel. 
501-249-461.

 Układanie kostki brukowej, opaski 
wokół nagrobków, tel. 667-189-380.

 Brukarstwo, tel. 791-306-104.

 Usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, tel. 
693-565-564.

 Układanie kostki brukowej, tel. 
605-565-647.

 ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. 
798-877-090.

 Malowanie, tel. 514-347-542.

 dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. 609-846-316.

 Usługi budowlane, docieplenia, tel. 
572-947-448.

 ogrodzenia - montaż, tel. 606-303-471.

 Malowanie elewacji, tel. 
607-168-196.

 wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
wolne terminy, tel. 663-801-457.

 Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
łazienki wykończenia, malowanie 
elewacji, tel. 609-541-373.

 wylewki maszynowy mixokret, tel. 
517-032-915.

 remonty wykończenia od A-Z, tel. 
739-021-981.

 Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, tel. 739-021-981.

 Malowanie, gipsowanie, ścianki GK, 
sufity podwieszane, itp. wolne terminy, 
tel. 663-801-457.

 Kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. 
693-184-322.

 docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. 607-612-176.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. 604-144-668.

 Krycie dachów i sprzedaż materiałów 
budowlanych. Tanio, solidnie!, tel. 
608-677-525.

 papa - tanio, solidnie!, tel. 
608-677-525.

 parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. 607-090-260.

 cyklinowanie bezpyłowe, tel. 
504-960-515.

 Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. 725-668-616.

 Murowanie klinkier, płoty i kominy, tel. 
721-651-936.

 bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. 506-771-822.

 remonty, wykończenia, tel. 
511-568-525.

 ekspresowe malowanie, tel. 
506-964-119.

 budowanie domów, garaży  
od podstaw, przeróbki budynków 
mieszkalnych i gospodarczych, 
murowanie kominów  
z klinkieru, tel. 530-026-584, 
723-917-819.

 dachy, pokrycia dachowe, tel. 723-
917-819, 530-026-584.

 Tartak objazdowy, tel. 506-202-161.

 Tartak sprzeda topole, tel. 
506-202-161.

 Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
G/K, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, tel. 792-781-446.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. tanio i solidnie, tel. 
664-712-854.

 Malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, sufity podwieszane. 
przystępne ceny, tel. 691-768-451.

 wykończenia poddaszy płytą k/g, 
sufity podwieszane, malowanie, 
gładzie, glazura, terakota, przystępne 
ceny, tel. 695-263-945.

 Układanie kostki brukowej, tel. 
531-020-043.

 docieplenia, gładzie, malowanie, 
tel. 796-334-745.

 Remonty, glazura, terakota, 
gładzie, malowanie, tel. 
721-108-965.

 Firma oferuje budowę domów 
od podstaw, garaży i budynków 
gospodarczych, tel. 605-051-991.

 dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. 609-227-348.

 Usługi minikoparką, wywrotka do 
3,5 tony, tel. 608-632-134.

 Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta G/K, 
wykańczanie poddaszy, tel. 
535-466-501.

 Układanie kostki brukowej, prace 
brukarskie, odwodnienia budynków, 
wykonywanie dróg dojazdowych, tel. 
782-452-548.

 rozbiórki, wyburzenia  
budynków, kopanie zbiorników 
retencyjnych, stawów, usługi  
koparką i koparko-ładowarką, tel. 
721-771-517.

 posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

sprzedaż
 extra czarna ziemia ogrodowa, 

po obróbce mechanicznej, tel. 
601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia 
Maurzyce, tel. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, 
ziemi ogrodowej sortowanej, tel. 
693-565-564.

 rusztowania warszawskie, tel. 
500-262-573.

 drut zbrojeniowy, słupki 
ogrodzeniowe, tel. 665-464-794.

 cegła biała, pojedyncza, tanio, tel. 
574-783-148.

 Dachy, rynny, akcesoria, tel. 
513-019-010.

 Sprzedam stemple budowlane, tel. 
511-970-891.

usługi 
instalacyjne

 hydraulika kompleksowo, tel. 
601-818-310.

 Usługi hydrauliczne: kompleksowo. 
przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe, również 
jako podwykonawca, tel. 601-379-355.

 Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, tel. 
506-891-289.

 Fotowoltaika, tel. 727-534-450.

 Anteny, telewizory naprawa, tel. 
791-210-176.

 Tanio kamery, ekspres, tel. 
728-188-127.

 Usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

 drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
535-466-501.

 przyłącza wodno-kanalizacyjne, usługi 
minikoparką, tel. 535-466-501.

usługi inne
 wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, tel. 
668-591-725.

 rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. 667-732-751.

 Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. 504-070-837.

 Wycinka drzew, tel. 696-008-528.

 odnawianie wanien, tel. 600-979-826.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. 
782-718-483.

 posprzątam strychy, komórki, garaże, 
tel. 606-941-752.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. 602-471-796.

 rozbiorę budynek, tel. 607-809-288.

 Samochody do ślubu, tel. 
698-234-166.

matrymonialne
 poznam miłą zadbaną dziewczynę do 

związku, tel. 782-140-763.

 poznam atrakcyjną kobietę, tel. 
781-196-232.

 pan 60+ pozna panią, żychlin i 
okolice, tel. 516-437-260.

nauka
 Matematyka, tel. 791-802-482.

 Matematyka, tel. 607-440-582.

 nauka Języka Angielskiego Jacek 
romanowski, tel. 607-440-582.

 Język angielski, niemiecki, tel. 
782-613-909.

 Matematyka, możliwość udzielania 
lekcji przez messengera, tel. 
660-781-884.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Kupię zboża, tel. 508-471-814.

 Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. 783-112-512.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. 607-202-732.

 Kupię zboże, tel. 693-157-117.

 Kupię mieszankę zbożową, tel. 
692-996-054.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. 
603-711-760.

 Kupię byczki mięsne, sprzedam żyto i 
pszenżyto, tel. 603-850-374.

maszyny
 Kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 

c-380, MTZ, Mf-255, T-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. 
502-939-200.

 Kupię każdego bizona oraz inne 
maszyny, mogą być do remontu, tel. 
602-522-478.

 Kupię dyszel do przyczepy rolniczej 
d-35, tel. 537-577-115.

 Kupię orkana, imadło, ciągnik, 
maszyny rolnicze, tel. 607-809-288.

 Kupię opryskiwacz sadowniczy, 
Kosiarkę sadowniczą, wózek widłowy 
spalinowy typu rak, Gpw, ciągnik 
rolniczy Ursus c-355, c-360., tel. 
666-941-477.

 Kupię przyczepę, glebogryzarkę, 
talerzowkę, kosiarkę sadowniczą do 
remontu, tel. 604-752-472.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Suche wysłodki, śruty, otręby, tel. 

602-235-159.

 Słoma baloty ze stodoły, tel. 
503-681-612.

 Sprzedam słomę belowaną, ze 
stodoły, tel. 602-269-735.

 pszenżyto, tel. 601-851-421.

 Sprzedam mieszankę zbożową, 
chąśno, tel. 502-123-315.

 Sianokiszonkę w balotach, lucerna z 
trawą pierwszy pokos i słoma okrągłe 
belki 120, tel. 606-901-931.

 Sprzedam słomę okrągłą ze stodoły 
ok 50 sztuk okolice Łyszkowic, tel. 
725-199-047.

 Sprzedam pszenżyto 10 ton, tel. 
668-165-646.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 603-240-
034, Zielkowice 104.

 Słoma po kombajnie 10 ha; okolice 
wiesiołów-borki, tel. 664-929-197.

 Sprzedam owies, tel. 601-379-628.

 Sucha słoma ze stodoły, baloty 130, 
tel. 517-544-028.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, tel. 
695-027-515.

 Sprzedam pszenżyto, żyto, owies, 
słomę bele ze stodoły 30 zł sztuka, tel. 
601-814-220.

 Sprzedam słomę ze stodoły, Zakrzew, 
tel. 509-392-251.

 Sprzedam słomę, tel. 664-837-390.

 Sprzedam słomę małe kostki oraz w 
dużych belach, Krępa, tel. 537-077-782.
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 Sprzedam owies, tel. 665-349-136.

 Sprzedam słomę ze stodoły, okrągłe 
belki, retki, tel. 795-499-795.

 Młuto browarniane, tel. 
600-323-947.

 Słoma w balotach 120/150 ze 
stodoły, tel. 721-169-137.

 Sprzedam słomę w okrągłych 
belkach ze stodoły, tel. 609-376-037.

 Sprzedam owies i żyto, tel. 
725-805-968.

 Sprzedam pszenżyto i owies, tel. 
604-088-657.

 Sprzedam siano belki 120/120, tel. 
663-862-667.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 
501-278-988.

 Sprzedam pszenżyto chąśno 32, tel. 
609-788-366, gmina chąśno.

 Sprzedam 9 ton pszenżyta, żyta 3 
tony, tel. 607-385-745.

 Sprzedam słomę, Łaźniki, tel. 
788-934-923.

 Sprzedam słomę w belach ze stodoły, 
możliwy transport, tel. 601-662-955.

 Słoma (baloty) ze stodoły, Guźnia, tel. 
880-918-256, 889-910-333.

 Sprzedam słomę po prasie pasowej 
bąków Górny, tel. 695-451-219, bąków.

 Sprzedam żyto 4 tony, tel. 
512-178-872.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 532-114-766.

 Sprzedam zboże paszowe, tel. 
793-594-338.

 Sprzedam owies, pszenżyto i słomę w 
belach 125, tel. 668-511-760.

 pszenżyto, owies + jęczmień, tel. 
510-084-555.

 Sprzedam jęczmień, pszenżyto i 
słomę w kostkach spod dachu, tel. 
602-387-024.

 Jęczmień, tel. 665-103-042.

 Sprzedam jęczmień, tel. 502-670-409.

 Słoma baloty, Złaków, tel. 
507-659-615.

 Sucha słoma (bele) Świeryż, tel. 
696-565-452.

 pszenżyto i owies + pszenżyto, tel. 
512-544-156.

 Sprzedam zboże, tel. (46) 838-17-22.

 Sprzedam pszenżyto 5 ton, tel. 
690-159-971.

 Słoma duże bele, okolice Łyszkowic, 
tel. 513-184-091.

 owies, żyto, pszenżyto z żytem 
zmieszane, tel. 736-417-516.

 Sprzedam żyto, mieszaknkę i 
pszenżyto, tel. 663-074-485.

 Sprzedam buraczek paszowy, tel. 
693-692-539.

 Mieszanka pszenżyto, Łasieczniki, tel. 
511-679-231.

 Sprzedam pszenżyto, tel. 
694-354-091.

 Słoma, duże bele, ziemia, tel. 
693-944-068.

 Słoma kostka, tel. 880-263-930.

 Siano, słoma, okrągłe bele, tel. 
691-715-486.

 Sprzedam pszenżyto, pszenicę, 
Guźnia, tel. 600-893-559.

 Mieszanka zbożowa 3t, Goleńsko 19, 
tel. 696-599-950.

 Mieszanka zbożowa, popów, tel. 
609-353-426.

 pszenica, pszenżyto, kukurydza 
ziarno, tel. 731-498-811.

 Sprzedam pszenżyto 15 ton i 
pszenicę 40 ton, tel. 693-157-179.

 Sprzedam słomę baloty, różyce, tel. 
695-493-616.

 żyto, słoma, duże baloty 25 zł, tel. 
602-255-778.

 baloty z lucerny 20 sztuk 
(sianokiszonka), tel. 531-690-869.

 pszenżyto, niespusza, 
tel. (46) 838-13-81.

 pszenżyto 7 ton, Kiernozia, tel. 
669-299-311.

 pszenżyto, owies, mieszanka, tel. 
516-554-451.

 Sprzedam żyto, tel. 537-480-935.

 Trawa do skoszenia 1 ha, 
tel. (42) 710-73-57.

 Słoma ze stodoły, Seligów, tel. 
880-438-146.

 pszenżyto, jęczmień, tel. 695-066-195.

 Sprzedam pszenżyto 10 ton, tel. 
662-327-477.

 Sprzedam słomę, okrągłe belki ze 
stodoły, tel. 668-035-910.

 bele słomy ze stodoły, 
tel. (46) 830-99-13.

 Żyto, pszenżyto, tel. 510-487-222.

 pszenica, tel. 723-030-883.

 Sprzedam pszenicę, Zduny, tel. 
669-083-527.

 Sprzedam owies, żyto, pszenżyto, tel. 
502-764-966.

 Sprzedam pszenicę, tel. 693-299-439.

 Mieszanka, orzechy włoskie, tel. 
725-808-751.

 owies, żyto. Tanio, tel. 530-306-673.

 żyto, pszenżyto, pszenica, tel. 
692-601-678, Zduny.

 proso, gorczyca, kukurydza, owies, 
mieszanka, jęczmień, pszenżyto, 
pszenica i słoma, tel. 506-115-015.

 Słoma owsianka w balotach 120x120. 
Sucha, spod dachu. Ze zbiorów z 2019. 
Miejscowość lipnice, tel. 518-633-328.

 Sprzedam pszenicę, pszenżyto, żyto, 
tel. 605-094-165.

 Sprzedam pszenżyto Łowicz, tel. 
605-124-955.

 Sprzedam pszenicę, tel. 601-573-551.

 pszenżyto z żytem, tel. 505-383-202.

 Sprzedam słomę ze stodoły z 
pszenżyta w kulach 120x120 około 
70 szt., okolice Kiernozia/Sanniki, tel. 
730-622-002.

hodowlane
 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 

termin wycielenia 30.Vii, tel. 
607-889-775.

 Sprzedam jałówki wysokocielne spod 
oceny, tel. 507-489-002.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu. 
wycielecie 24.08. Telefon po godzinie 
17.00, tel. 696-544-209.

 Sprzedam prosiaki, tel. 732-797-792.

 Sprzedam cielaki i żarłaki, tel. 
665-349-136.

 Sprzedam jałówkę pod zacielenie, tel. 
665-349-136.

 Sprzedam byczki, tel. 884-203-464.

 Sprzedam krowę wysokocielną 7 lat, 
tel. 665-974-254.

 Sprzedam jałówkę, wycielenie 30.06, 
tel. 512-178-872.

 Krowy na wycieleniu, koniec czerwca, 
tel. 721-882-912.

 prosiaki 30 sztuk, tel. 721-302-440.

 Sprzedam prosięta 8-tygodniowe, 
nierejestrowane, cena za sztukę 250 zł, 
8 sztuk, tel. 663-862-667.

 Krowa wysokocielna, tel. 695-491-233.

 Sprzedam prosięta, Goleńsko, tel. 
782-233-997.

 Sprzedam dwie duże jałówki, 
wycielenie 01.08, tel. 721-296-923.

 prosięta 7 szt., tel. 795-155-105.

 Sprzedam prosiaki, tel. 570-513-523.

 Sprzedam cielaka jersey 70 kg 
jałoszka, tel. 725-445-924.

 Sprzedam prosiaki 25 sztuk, różyce, 
tel. 695-493-616.

 Jałówka wysokocielna, termin 4 lipiec, 
Mysłaków, tel. 692-691-850.

 prosięta, tel. 530-668-967.

 Sprzedam jałówki na wycieleniu, 
termin 12 sierpnia, 23 września, cena 
5.200zł, tel. 517-087-698.

 Jałówka na wycieleniu, tel. 
787-167-144.

 Sprzedam 2 jałoszki i byczka, tel. 
508-283-855.

 Jałówki wysokocielne, tel. 
518-103-986.

 Jałówka na wycieleniu, tel. 
503-785-935.

 Jałówka wysokocielna, tel. 
511-717-568.

 Jałówka, wycielenie 15 lipca,  
tel. 667-118-084.

 Sprzedam prosięta, tel. 607-150-316.

 Sprzedam byczki, jałówki  
w różnym wieku od 6 tygodni-2 lat, tel. 
781-222-125.

 Sprzedam byczka, tel.  
693-299-439.

 Sprzedam jałoszkę biało-czarną, tel. 
695-090-723.

 Sprzedam cielaki, tel.  
727-472-512.

 Sprzedam krowę na wycieleniu, tel. 
608-691-072.

 Sprzedam prosiaki, tel.  
575-429-669.

 Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, tel. 
503-639-101.

 Gęsi odchowane, białe, tel. 
669-779-901.

 Kury, kurczaki, kaczki, tel. 
669-779-901.

 Sprzedam maciorę i tucznika, tel. 
725-552-882.

maszyny
 wywrot, siłownik, silnik, skrzynia,  

koła 900/20, tel. 607-809-288.

 Sprzedam siewnik, zgrabiarkę 7  
i kosiarkę rotacyjną, tel. 695-243-117.

 Kombajn zbożowy Z56, rozrzutnik 
obornika dwuosiowy i opryskiwacz 
pilmet dwunastometrowy, tel. 
503-681-612.

 Maszt do widlaka przerobione na tył 
do ciągnika, tel. 698-371-521.

 Sprzedam prasę małą kostkę, 
wentylatory duży z silnikiem, tel. 
729-304-322.

 Stoły do rzepaku szer. 3m, 4,5m, 
5,10m, 6m, tel. 509-282-300.

 przekładnie Shimano, kosy boczne 
elektryczne, tel. 509-282-300.

 deszczownie do warzyw, duży wybór, 
tel. 509-282-300.

 ciągnik Mf 3085, przyczepę, lawetę, 
tel. 607-168-196.

 Talerzówka 8x2, mieszalnik 1,2 t, tel. 
664-929-197.

 ciągnik c-355 sprzedam lub zamienię 
na c-330, tel. 504-019-557.

 Kombajn zbożowy bizon Z-056 1988 
rok, stan dobry; rozrzutnik obornika 
2-osiowy, prasa Z-224, tel. 604-994-832, 
666-964-760.

 pług 4-skibowy, przetrząsacz do 
siana, słoma ze stodoły duże bele, tanio, 
tel. 509-838-266.

 części używane do bizona i innych, 
silosy lejowe, tel. 602-522-478.

 Sprzedam prasę kostkującą, tel. 
601-052-026.

 Sprzedam agregat uprawowy 2,80 
m. stan dobry, talerzówkę 2 m. stan 
dobry, pług 4-skibowy zagonowy na 
zabezpieczeniach zrywalnych, tel. 
609-459-539.

 Sprzedam poznaniaka, prasę 
welgner rp12 samozbierającą, dwa 
opryskiwacze, pług 3, tel. 692-778-350.

 Kombajn kosa 3 metry, przyczepa 
zbierająca, basen 300 litrów, tel. 
575-429-669.

 Sprzedam zgrabiarkę i przetrząsarkę 
do siana, tel. 665-349-136.

 plandeki, bilbordy, siatki, tel. 
665-349-136.

 Sprzedam pług 4-skibowy firmy Agro-
Masz, tel. 795-499-795.

 Sprzedam kombajn Anna, tel. 
725-805-698.

 Sprzedam kosiarkę i przetrząsacz, tel. 
887-380-863.

 Sprzedam łyżki i paleciaki, różne 
rozmiary, tury + ładowarki, tel. 
605-884-584.

 Sprzedam ładowacz UnhZ 500 
w dobym stanie oraz dwa silniki 
elekryczne 7,5 Kw i 5 Kw na wózkach, 
tel. (46) 838-79-13, tel. 665-560-113.

 pług 4-skibowy, przetrząsacz do siana 
i owijarka, słoma ze stodoły duże bele, 
tanio, tel. 509-838-266.

 T25, 1983 rok, tel. 695-894-414.

 Sprzedam kultywator z agregatem, 
brony 5, siewnik  
lejek i silniki 5,5 Kw, tel. 692-892-162.

 Sprzedam prasę Sipma  
farma 2, 2006 rok, stan bdb, tel. 
515-291-421.

 Sprzedam łuskarkę do bobu, duża 
wydajność, taśmociąg, spłuczka, tel. 
609-705-840.

 Siewnik, waga, talerzówka, tel. 
530-930-104.

 Sprzedam cyklop oraz kultywator 3 m 
w dobrym stanie, tel. 724-041-546.

 Sprzedam chwytak do belek, tel. 
601-662-955.

 prasa rolująca class 250, Massey 
ferguson 3080, gruber 3 m, tel. 
694-918-190.

 Sprzedam prasę do słomy Z-224, 
kostkowa, tel. 510-199-367.

 Sprzedam siewnik poznaniak 
szerokość 2,7 metra, 1995 rok, tel. 
502-102-176.

 Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy w 
dobrym stanie, tel. 665-974-254.

 Sprzedam cyklop stan dobry, tel. 
695-451-219.

 Adaptacja do tura do ciągnika John 
deere 2250, tel. 518-647-407.

 Myjka do ziemniaków i słomę ze 
stodoły 120/130, tel. 795-629-994.

 Gruber 2,60 Unia, tel. 511-862-710.

 Ursus c-355, 1986 ro, nowe tylne 
opony, tel. 788-993-352.

 rozrzutnik 10-tonowy, cyklop, siewnik 
zbożowy, tel. 665-103-042.

 oryginalne tylne koła c-330, 
20% zużycia tanio sprzedam, tel. 
606-901-931.

 Sprzedam orkan, tel. 507-544-380.

 Kosiarka rotacyjna polska, walec 
do ziemniaków, dwukółka, tel. 
880-500-224.

 Sprzedam rozrzutnik obornika, 
siewnik poznaniak, tel. 517-415-026.

 waga inwentarska, tel. 607-494-146.

 rozsiewacz wapna rcw3, tel. 
691-715-486.

 żmijka z wózkiem 4m, mocny 
silnik, wydajna; felgi z pierścieniami 
do przyczepy na 8 otworów, tel. 
504-561-585.

 Grabiarka 7, karuzela, Kos, tel. 
570-980-770.

 Sprzeda żmijkę 6 metrów, tel. 
518-103-986.

 Sprzedam podbierak do rzepaku  
do kombajnu, tel. 601-227-927.

 c-330, 1976 rok, i właściciel, 10.500 
zł, tel. 602-584-266.

 Kosiarka ogrodowa 1,8m szer., 
1.700zł, tel. 602-584-266.

 Sprzedam łuparkę, tel. 692-668-521.

 wóz paszowy 6m3, tel. 663-127-473.

 Sprzedam agregat podorywkowy 
3 m, 7 łap, mało używany, tel. 
608-022-269.

 rozrzutnik obornika 3-tonowy, 
przyczepa samozbierająca T072, tel. 
607-318-501.

 prasa rolująca 6700, tel. 
793-022-959.

 ciągnik Zetor 7211, 24.000 zł, orkan, 
tel. 607-809-288.

 Zetor 5320, 1997 rok, szerokie 
opony; prasa Z-224/1, 2006 rok, stan 
dobry.

 dmuchawa ssąco-tłocząca, pługi 
obrotowe, zagonowe, opryskiwacze, 
grubery, wycinak do kiszonki, rozrzutnik 
obornika, śrutownik bijakowy, tel. 
509-293-050.

 Ładowacze czołowe do Ursus c-330, 
c-360, 3512, T-25 hydrauliczne lub na 
linkę, tel. 608-686-489.

 przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza hardi, 
rozsiewacz Amazone ZAU-1500, 
przyczepa, tel. 727-472-512.

 prasa kostka Sipma, kopaczka i inne, 
tel. 723-958-499.

 Sprzedam Massey ferguson z 
ładowaczem czołowym 1993r, tel. 
608-691-072.

 Sprzedam ciągnik c-330M, 
zarejestrowany, tel. 660-099-072.

 prasa Sipma 279/1 farma ii, 2008 
rok, stan bdb., tel. 501-389-031.

 Kupię kombajn (bolko, Anna, Karlik), 
sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, tel. 
511-713-596.

inne
 w sprzedaży folie rolnicze (pryzmowe, 

do owijania), tunelowe, siatki, 
ekogroszek workowany. dostawa - 
wysyłka, hurt - detal, Janinów 13, 99-423 
bielawy, tel. 504-504-783.

 Sprzedam schładzalnik do mleka Alfa 
laval 500l, tel. 698-371-521.

 Schładzalnik do mleka 570 litrów, 
tanio, tel. 692-996-054.

  igla do cielaków, tel. 511-862-710.

 obornik, tel. 603-243-414.

 dojarka do mleka, tel. 663-074-485.

rolnicze - usługi
 białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 Zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia, tel. 505-928-735.

 dojenie krów, tel. 726-811-028.

 Usługi prasą, prasowanie siana, 
sianokiszonki, tel. 606-569-727.

zwierzęta

sprzedaż
 Sprzedam 2 owczarki niemieckie 

półroczne długowłose,  
tel. 661-422-519.

 oddam małe kotki, tel. 532-365-546.

 oddam 3-miesięczną suczkę, tel. 
518-301-554.
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 ŁowicZ i oKolice

ważne telefony
   Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna  
(42) 205 55 15
  Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
 Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
 Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  
422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)
 taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
dworcowa: 602-774-552
 taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-
tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932
  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091

 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. wolności 6b, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, pl. Zawiszy, tel. 46-838-22-81
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 
8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 Kościół o.o. Pijarów:   
8.00, 9.30, 11.00, 12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 
Wydział Organizacyjny 46 837 59 02
 urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-
giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w Łowiczu 46 837 03 44
 urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80

 Pomoc przy zakupie leków, podsta-
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 
 ZGM tel. 837 60 63
 ZuK tel. 837 36 62
 ZuM tel. 46 830 91 82
 Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 MOPS tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 ŚDS tel. 46 837 41 11
 Biblioteka Miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa 46 837 38 74
 Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  
wydział cywilny 46 830-43-01,  
wydział Karny 46 830-43-02  
wydz. rodzinny i nieletnich 46 830-43-03; 
wydział Ksiąg wieczystych 46 830-43-05;  
obsługa interesanta 46 830-43-10
 PttK o/Łowicz tel. 513 767 511;
 ZAZ „Ja-ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 uG Bielawy 46 838 26 95
 uG Chąśno 46 838 14 23
 uG Domaniewice 46 830 17 60
 uGKiernozia 24 277 90 80, 
 uG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 uG Łowicz 46 830 26 30;
 uG Łyszkowice 46 838 87 78
 uG Nieborów 46 838 56 13, 
 uG Sanniki 24 277 78 10
 uG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 Orlik, ul. Grunwaldzka 9 tel. 735-048-951
 Orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 Stadion ul. Jana pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06
 hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3, 

tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00 
 hala OSiR nr 2 ul. topolowa 2,  

tel. 46-837-09-04
 Orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551, 

czynne: pon.-pt. 12-20.00, sob.-ndz. 12-20;
 SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 lO im. Chełmońskiego 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne oSir, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta oSir, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Arkadia – ogrody: czynne codziennie 
w godz. 10.00–18.00.
 Muzeum i skansen w Łowiczu czynne 
od wtorku do niedzieli w godzinach 
11.00-15.00 (ostatnie wejście o 14.30). 
Wystawy stałe: Sztuka baroku w pol-
sce; historia miasta i regionu; etnografia 
Księstwa Łowickiego; izba pamięci 
żydów Łowickich;
Wystawy czasowe:
• „Kamienie mówią. Skamieniałości  
z kolekcji Edwarda Noniewicza”  
– czynna do 30 sierpnia.
 Skansen w Maurzycach  
czynny codziennie w godzinach 10.00-
18.00 (ostatnie wejście o 17.30). 
 Galerii Browarna w Łowiczu,  
ul. podrzeczna 17, tel. 691 979 262, 
46 838 56 53; wystawa malarstwa:  
Robert Bubel „Real i[n]sta[nt]” 
 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary rynek 20, tel. 46 837 66 45; 
czynne: od poniedziałku do czwartku w 
godz. 10.00–16.00, w piątki i soboty w 
godz. 10.00–14.00.
 Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria Łowic-
ka, ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
  Izba Pamięci Stanisława Klickiego –  
i piętro baszty im. gen. Klickiego w Łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.
 Motonostalgia – Muzeum Motory-
zacji, nieborów 231a – czynne: piątek, 
sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 
65 roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 
 Pałac w Nieborowie czynny:  
do 5 lipca w piątki, soboty i niedziele  
w godz. 12.00–18.00; od 6 lipca  
do 30 września we wtorki, środy, czwartki 
w godz. 10.00–16.00, w piątki, soboty i 
niedziele w godz. 12.00–18.00;  
od 1 października do 30 listopada we 
wtorki, środy, czwartki, piątki, soboty i 
niedziele w godz. 12.00–16.00.
 Ogrody w Nieborowie czynne codzien-
nie w godz. 10.00–18.00.
 Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00.  
bilety do pałacu –10 zł (normalny), 3 zł 
(ulgowy); na teren parku – wstęp wolny. 
 Sromów: Muzeum ludowe Rodziny 
Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17, 
w niedziele w godz. 12–17.
 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:   
zwiedzanie pałacu wyłącznie po 
wcześniejszej rezerwacji, tel. 693 422 
684; bilety do pałacu: ulgowy 10,00 zł, 
normalny 15,00 zł; bilety do stadniny: 
ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.

koncerty
 Niedziela, 5 lipca:
godz. 14.00 – „Chopin-muzyka-poezja” 
– koncert fortepianowy i wernisaż wy-
stawy malarstwa pt. „Sztuka bez maski”; 
pałac w Sannikach, ul. warszawska 142. 

ważne telefony
 Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy urząd Pracy w Zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82,  
42-717-41-76; sekretariat 42-714-12-77, 
42-714-12-78; fax 42-717-41-60;  
lozg@praca.gov.pl
  Informacja PKS 42-631-97-06
 taxi w Głownie 42-719-10-14

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 2 lipca:
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
piątek, 3 lipca:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
sobota, 4 lipca: 
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
niedziela, 5 lipca: 
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
poniedziałek, 6 lipca:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
wtorek, 7 lipca:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
środa, 8 lipca:  
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej  
do godz. 8.00 dnia następnego;  
w soboty 20–8 dnia nast.; w niedziele 
18–8 dnia nast., w święta 8–8 dnia nast.
 Stryków: 5 lipca:  
pl. Łukasińskiego 15,tel. 42 719-80-85. 
dyżur w godz. 9.00-14.00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 Nieodpłatna pomoc prawna: Głowno, 
665-530-294; Stryków, 665-529-866

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

urzędy i instytucje
 urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94
 Skansen w Nagawkach 722-007-525
 urząd Miejski w Głownie- sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 
 urząd Stanu Cywilnego w Głownie:  
798 831 572, wwronska@glowno.pl
 Miejski Ośrodek Kultury 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 urząd Gminy Głowno - sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i Ośrodek Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  
w woli Zbrożkowej 42 717-20-77
 uMiG w Strykowie 42-719-80-02
 OKiR w Strykowie 42-719-81-52
 ŁODR bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury Niesułków 42-719-70-94

GŁowno i STryKów 

ważne telefony
 Policja w Żychlinie 24 253 00 14
 Policja w Pacynie 47 70-53-271
 Policja w Sannikach: 47 7053-275
 KPP w Kutnie 24 253-22-00 
 KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Pogotowie gazowe – 992
 Straż pożarna: 998 alarmowy
 OSP w Żychlinie 24 285-12-10
 OSP w Pacynie 604-349-406
 OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie energetyczne  991
 Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 Zakład Energetyki Cieplnej  
24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo:  
606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24  355 71 00
 Powiatowy urząd Pracy w Kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc lekarska 

Kutno, ul. popiełuszki 1, nZoZ red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: Urząd Gminy w żychlinie, 
ul. barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

 Regionalny Interwencyjny  
tel. Zaufania dla Dzieci i Młodzieży 726 
611 611, codziennie w godz. 12.00–20.00 
infolinia; w godz. 20.00–0.00 wsparcie spe-
cjalistów na Snapchacie i Messengerze

msze święte 
w niedziele i święta

 Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów piotra 
i pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 Żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 
Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

boiska sportowe
 Orlik, Żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

animator tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w Żychlinie,  

ul. waryńskiego 8 – piotr wojciechowski, 
tel. 607-574-261

muzea i wystawy
 Muzeum – Zamek w Oporowie  

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa: 10.00–15.30); w soboty 
i niedziele 10.00–17.00 (kasa 10.00–16.30), 
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy Zamku w Oporowie czynny 
codziennie w godz. 8.00–20.00; wstęp wolny.

  Agnieszka Kołach i Andrzej Rybak 
oboje z Łowicza|

  Monika Szczepańska z dąbkowic 
dolnych i Jakub haczykowski  
z Zabostowa Małego

  Katarzyna Bończak z Łowicza  
i Piotr lewandowski z Kraszewa

  Marta Anna Stolarczyk i Paweł Godos 
oboje z Łowicza

  Mirella Waśkiewicz i Grzegorz lewiń-
ski, oboje z dąbkowic dolnych

  Katarzyna Sut i Marek ufa  
oboje z Łowicza

  Michalina Dzięgielewska  
i Maciej Banasiewicz oboje z Łowicza

ŚluBOWAlI SOBIE

SKARB ROlNIKA
noTowAniA Z TArGowiSKA MieJSKieGo 
– ceny z dnia 30.06.2020 r.

w Łowiczu
agrest kg 4,50-5,00 zł
borówki 0,25 kg 10,00 zł
botwinka pęczek 2,50 zł
bób kg 14,00 zł
brokuły szt. 4,00 zł
buraki czerwone kg 4,00 zł
cebula kg 3,50-5,00 zł
cebula dymka pęczek 3,50 zł
cukinia kg 6,00-6,50 zł
czereśnie kg 12,00-15,00 zł
czosnek szt. 3,50 zł
fasola zielona kg 17,00 zł
fasola żółta kg 18,00 zł
gruszki kg 8,00-9,00 zł
jabłka kg 7,00-900 zł
jagody litr 14,00 zł
jaja fermowe 15 szt. 10,00 zł
jaja wiejskie 15 szt. 13,00 zł
kalafior szt. 4,00-5,00 zł
kapusta biała szt. 3,00-5,00 zł
kapusta kiszona kg 5,50 zł
kapusta pekińska kg 3,50 zł
koperek pęczek 2,50 zł
maliny 0,25 kg 12,00 zł
miód 0,9 litra 35,00-40,00 zł
marchew kg 4,00 zł
natka pietruszki pęczek 2,50 zł
ogórki kiszone kg 8,00 zł
ogórek gruntowy kg 6,00 zł
ogórek zielony kg 4,50 zł
papryka czerwona kg 12,00 zł
papryka zielona kg 7,00 zł
papryka żółta kg 9,00 zł
pieczarki kg 800-12,00 zł
pietruszka kg 4,00 zł
pomidor malinowy kg 6,50 zł
pomidor szklarniowy kg 4,50-5,00 zł
por szt. 2,00 zł
porzeczka czarna kg 13,00-14,00 zł
porzeczka czerwona kg 13,00-14,00 zł
rzodkiewka pęczek 2,50-3,00 zł
sałata szt. 1,50 -2,50 zł
seler szt. 2,50 zł
szczypiorek pęczek 1,50 zł
wiśnie kg 12,00 zł
włoszczyzna pęczek 3,50 zł
ziemniaki kg 2,00-2,50 zł
ziemniaki młode kg 1,50 2,50 zł

OFERty PRACy
z dnia 1.07.2020 r.

POWIAtOWy uRZąD PRACy W ŁOWICZu:
  Kierowca samochodu ciężarowego
  Kierowca-magazynier
  robotnik gospodarczy
  pizzerman
  Kelner
  Kierowca operator wózków jezdniowych 

(widłowych)
  Magazynier
  operator maszyn tartacznych
  operator maszyn tartacznych 

POWIAtOWy uRZąD PRACy W ZGIERZu:
  robotnik budowlany
  pracownik gospodarczy
  Sprzątaczka
  pomocnik elektryka
  Magazynier
  pracownik produkcji
  elektromechanik
  pomoc administracyjna

POWIAtOWy uRZąD PRACy W KutNIE:
  pracownik budowlany
  Kierowca c+e
  operator podnośnika koszowego
  obsługa myjni samochodowej
  pracownik gospodarczy
  pracownik biurowy
  pracownik na produkcji
  woźny/a
  Monter konstrukcji stalowych
  portier
  dekarz-blacharz

żychlin i oKolice

reKlAMA

ROlNIK SPRZEDAJE
ceny z dnia 30.06.2020 r.

Żywiec wieprzowy:
  domaniewice: 4,80 zł/kg+VAT
  różyce: 5,10 zł/kg+VAT
  Kiernozia: 4,80 zł/kg + VAT
  Skowroda płd.: 5,00 zł/kg+VAT
  chąśno: 5,00 zł/kg+VAT
  Karnków: 4,80 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
  domaniewice: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  różyce: jałówki 6,50 zł/kg+VAT,  

krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 6,50 zł/kg+VAT
  Skowroda płd.: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  

krowy 5,20 zł/kg+VAT; byki 7,20 zł/kg+VAT
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Aktualności
Zduny | nikt nie głosował przeciwko 

Absolutorium nie bez zgrzytów
Wójt gminy Zduny Krzysztof Skowroński 12 głosami za, 
przy 1 wstrzymującym się radnego Józefa Warzywody, 
otrzymał absolutorium za wykonanie budżetu w 2019 
roku. Były brawa. Nikt nie głosował przeciwko. 
W sesji absolutoryjnej, która odbyła się w ubiegły 
czwartek, 25 czerwca, uczestniczyło 13 radnych.

Sprawozdanie z wykonania bu-
dżetu przedstawiła skarbnik Jolan-
ta Skowrońska. Wynikało z niego, 
że 2019 rok zakończy się nadwyż-
ką około 1,5 mln zł. Planowane 
na 20,6 mln zł dochody wykona-
ne zostały w wysokości blisko 26 
mln zł. wydatki planowano na bli-
sko 20,3 mln zł, wykonanie wy-
niosło 24,4 mln zł. 

Komisja Rewizyjna wniosko-
wała do Rady Gminy o  udziela-
nie absolutorium wójtowi. Rad-
ny Adam Grzegory zapytał 
przewodniczącego tej komisji Jó-
zefa Warzywody, czy członko-
wie byli zgodni w tej sprawie. Ten 
odpowiedział, że ostatecznie ta-
kie wypracowano stanowisko, ale 
wśród radnych była pewna różni-
ca zdań. Dotyczyła ona – tak to 
ujął – podejmowania przez wójta 
decyzji w  cieniu gabinetu, celo-
wości zatrudnienia zastępcy wój-
ta, nierozstrzygnięcie pierwszego 
przetargu na modernizację po-
mieszczeń w Szkole Podstawowej 
w  Nowych Zdunach pod kątem 
żłobka, przez co gmina straciła 
kilka miesięcy oraz nierównego 

tratowania Ochotniczych Straży 
Pożarnych. 

Czy straże są równo 
traktowane?
Do ostatniej z  kwestii natych-

miast odniósł się radny Cezary 
Wielemborek, który pełni funkcję 
zastępcy prezesa Gminnego Za-
rządu Związku OSP w Zdunach 
oraz naczelnika OSP w Bąkowie 
Górnym. Nie zgodził się on z tym, 
że straże są nierówno traktowane. 
Powiedział, że inicjatywą w celu 
zdobywaniu pieniędzy z zewnątrz 
wykazały się straże należące do 
Krajowego Systemu Ratowni-
czo-Gaśniczego. Ich członkowie 
sami śledzili informacje o  nabo-
rze wniosków na dotacje w WFO-
ŚiGW w Łodzi i zwrócili się do 
wójta z  prośbą o  zabezpieczenie 
pieniędzy potrzebnych do tego 
jako wykład własny. 

– Nic nie było po cichu. Gdyby 
się ktoś ich zapytał, jak się składa 
wnioski, to by pomogli. Oskarża-
nie, że ktoś szuka pieniędzy i nie 
czeka, aż mu samo spadnie, jest 
nie fair – mówił radny i strażak. 

Dodał, że jeszcze samo złoże-
nie wniosku nie przesądza o tym, 
że się otrzyma dotację. OSP 
w Bąkowie Górnym w tym roku 
złożyło 5 wniosków i jeszcze ża-

den nie przeszedł, w  ubiegłym 
roku z 7 złożonych przeszły 2. 

Radny Łukasz Jankowski, 
zwrócił się do Józefa Warzywo-
dy: – O wszystkim rozmawiali-
śmy! Tylko pan nic nie wiedział! 
Dodał też, że zastępca wójta wie-
le spraw w  gminie uporządko-
wała i  nie było żadnej jej winy 
w  tym, że pierwszy przetarg na 
modernizację pomieszczeń pod 
kątem żłobka nie został rozstrzy-
gnięty. 

Glos zabrał też radny Edward 
Pierzchała, który powiedział, że 
w  2014 roku Rada Gminy usta-
liła kolejność realizacji inwesty-
cji drogowych i  jedyną nie zre-
alizowaną jest droga w Złakowie 
Borowym. „Jego” droga w Szy-
manowicach „wypadła” w  po-
przedniej kadencji. Jak można 
było zrozumieć, to właśnie ona 
została zrealizowana w  poprzed-
nim roku i o niej opozycyjny rad-

ny Warzywoda mówił, że decyzja 
podjęta była w „cieniu gabinetu”. 

nie ma dróg „twoich” 
i „nie moich” 
Do dyskusji włączył się kolejny 

radny Marek Sokół, podkreślając, 
że w gminie nie ma dróg „twoich” 
i  „nie moich”, bo wszystkie są 
„nasze”. – Cel jest najważniejszy, 
a  ten teatrzyk nie jest potrzebny. 
Wójt podjął słuszne decyzje, które 
były w jego kompetencjach. To są 
głupie pretensje. To jest takie mó-
wienie, żeby mówić i szukać ne-
gatywnych argumentów na siłę. 

Adam Grzegory ponownie za-
bierając glos przypomniał, że rok 
wcześniej, na sesji absolutoryjnej, 
wyrażał swoją opinię o nie najlep-
szej współpracy w wójtem i pro-
blemach z  przepływem informa-
cji. Wójt wtedy nie zaprzeczał. 
– Ja nie kwestionuję, że droga była 
niepotrzebna, tylko mówię, że ona 

została „przepchnięta” za naszy-
mi plecami. Skoro tak jest, to ja 
i niektórzy radni czujemy się nie-
potrzebni.  

Józef Warzywoda jeszcze raz 
odniósł się do spraw strażackich. 
Mówił, że kiedyś w OSP była so-
lidarność i dostrzegano wszystkie 
jednostki, dzisiaj zrobił się – jak to 
nazwał – wyścig szczurów po do-
tacje. I nie jest ważne, czy coś po-
trzeba danej jednostce czy nie, tyl-
ko ważne jest, aby to zdobyć. 

Przyznał jednak, że jeśli chodzi 
o dotacje dla niektórych jednostek 
spoza KSR-G, to naprawdę nie 
ma sensu składać wniosków o do-
tację, szkoda na to nawet papieru. 

Co mam jeszcze zrobić, 
aby was zadowolić?
Wójt Krzysztof Skowroński, 

który do tego momentu przysłu-
chiwał się dyskusji, włączył się 
do niej, mówiąc, że poruszane 
kwestie są żenujące. Przyznał, że 
złożył wniosek o dotację na dro-
gę w Szymanowicach nie pytając 
radnych, ponieważ termin naboru 

był krótki i nie było wtedy plano-
wanej sesji. Ta droga była potrzeb-
na, ponieważ przy niej mieszkają 
ludzie. – Robiliście na złość Ed-
kowi (Pierzchale – przyp.red.), nie 
realizując jej. Nie wiem, co mam 
zrobić jeszcze, aby was zadowo-
lić? – zapytał wójt, mówiąc, że 
w 2019 roku pozyskał z zewnątrz 
tak dużo pieniędzy, jak jeszcze 
nigdy w gminie się nie zdarzyło 
(około 5 mln zł). 

Dodał, że sprawa odejścia za-
stępcy wójta go zaskoczyła i  był 
z jej decyzji bardzo niezadowolny. 
Nie było jednak związku między 
jej decyzją a przetargiem na żło-
bek – który zresztą powstał i dzia-
ła i to jest najważniejsze.

Ponieważ nieprzychylnie od-
niósł się do pytań Adama Grzego-
rego o przebieg dyskusji podczas 
Komisji Rewizyjnej, ten jeszcze 
raz odezwał się, wyjaśniając, że 
po prostu był ciekawy, jak toczyła 
się dyskusja. – Chciałem poznać 
kulisy. Mówił pan o  swoich za-
sługach. One są niewątpliwe, ale 
ja nie wyrażałem się przecież kry-
tycznie, tylko chciałem się dowie-
dzieć – mówił.  

W dalszej części dyskusji radni 
wymienili jeszcze kilka dróg, któ-
re wymagają nakładów, a wójt de-
klarował, że w pierwszej kolejno-
ści chciał zrobić te, przy których 
mieszkają ludzie. Ostatnio zlecił 
wykonanie dokumentacji na dro-
gę w Zduńskiej Dąbrowie, na któ-
rą chciałby jeszcze w  tym roku 
pozyskać dotację. Jest to droga, 
która zaczyna się przy hali sporto-
wej technikum i prowadzi w kie-
runku paszarni,   

Ostatecznie za przyjęciem spra-
wozdania z  wykonania budżetu 
radni głosowali jednogłośnie, na-
tomiast w  sprawie absolutorium 
nieprzekonany Józef Warzywoda 
wstrzymał się od głosu. 

reKlAMA

www.nzoz-alamed.pl

MIrka wOlSka
-kOBIereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

wójt w 2019 roku 
pozyskał z zewnątrz 
tak dużo pieniędzy, 
jak jeszcze nigdy 
w gminie się nie 
zdarzyło (ok. 5 mln zł). 

Przewodniczący Rady Gminy Zduny Wiesław Dałek gratuluje 
wójtowi Krzysztofowi uzyskania absolutorium. 
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Strzelce | wybory 2020

Prezydent był też w Strzelcach
dokończenie ze str. 1
Po porażce kandydata PSL  

w wyborach prezydenckich Wła-
dysława Kosiniak-Kamysza, któ-
ry uzyskał niższe poparcie niż 
początkowo wskazywały sonda-
że, Robert Pawlikowski, szef lu-

dowców w powiecie kutnowskim 
przyznał; – W wyborach prezy-
denckich tylko w 1990 r. Roman 
Bartoszcze uzyskał 7,15 proc., ok. 
5 proc. miał Waldemar Pawlak, 
pozostali mieli między 2-3 proc. – 
mówi Robert Pawlikowski. – Lu-
dzie mają swój rozum i w drugiej 
turze wyborów będą głosować 
zgodnie ze swoim sumieniem.

Takie samo zdanie ma też lider 
żychlińskiej lewicy Marek Mater-
ka. – Uważam, że każdy będzie 
głosować zgodnie ze swoim prze-
konaniem, nie będzie przekazy-
wania głosów na któregokolwiek 
kandydata. Nikt nie ma prawa 
dysponować głosami wyborców, 
to ich indywidualna decyzja – 
podkreśla.  dag

Oporów | Jednogłośne absolutorium dla wójta

Dużo inwestycji, mniejsze 
zadłużenie
We wtorek 30 czerwca odbyła się absolutoryjna sesja  
Rady Gminy Oporów, po raz pierwszy od czterech miesięcy  
z udziałem sołtysów. Obrady zorganizowano w sali 
gimnastycznej, z zachowaniem reżimów sanitarnych.  
Radni jednogłośnie pozytywnie ocenili działania wójta 
Roberta Pawlikowskiego za działania w 2019 roku.

Plan dochodów po zmianach 
wynosił w 2019 r. – 13.157.041 zł,  
a plan wydatków 13.477.737 zł. 
Zakładano deficyt budżetowy  
w wysokości 320.696 zł. Jed-
nakże wykonanie budżetu oka-
zało się dużo lepsze niż zakłada-
no. Dochody w 2019 r. wyniosły 
13.013.165 zł, co stanowiło 98,91 
proc. Wydatki wykonano na kwo-
tę 13.541.986 zł co stanowiło 
93,06 proc. Co ciekawe, ostatecz-
nie budżet 2019 roku zamiast de-
ficytem zakończył się nadwyżką 
budżetową w wysokości 471.179 
zł. Na inwestycje w 2019 roku 
wydatkowano 2.783.338 zł czyli 
22,19 proc. w ogólnej kwocie wy-
datków budżetowych.

Zadłużenie gminy na koniec 
2019 r. wynosiło 1.769.140 zł, tj.  

o 140.293 zł zmniejszyło się w sto-
sunku do 2018 r. Zadłużenie stano-
wi 13,59 proc. wydatków ogółem. 
Gmina zapłaciła 44.208 zł odsetek 
za obsługę kredytów.

– Możemy być dumni, że tak 
dużo inwestujemy, choć jesteśmy 
niewielką gminą – mówił Robert 
Pawlikowski, wójt gminy. – Po-
równaliśmy wydatki i proc. wy-
datków inwestycyjnych i na 12 
gmin okolicznych zajmujemy 
drugie miejsce za gminą Krzy-
żanów. W 2019 roku pozyskali-
śmy 1,2 mln środków zewnętrz-
nych. Najważniejszą inwestycją 
w 2019 roku była modernizacja 
Stacji Uzdatniania Wody w Opo-
rowie, która zasila 2/3 miesz-
kańców gminy. Mieszkańcy piją 
teraz lepszą wodę. Poza tym bu-

dowa zbiornika retencyjnego za-
pewnia większe bezpieczeństwo  
w zaopatrywaniu w wodę. Zmo-
dernizowaliśmy 5,6 km dróg 
gminnych. To ważne, bowiem 
podobną ilość dróg modernizu-
jemy od kilku lat. W 2021 roku 
zakończymy modernizację dróg 
gminnych i będziemy mogli sku-
pić się na innych zadaniach waż-
nych dla gminy i mieszkańców. 
Kolejną inwestycją była budowa 
boiska wielofunkcyjnego.

Wójt podkreślał, że cieszy się, 
iż majątek gminy z roku na rok 
zwiększa się. Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Łodzi rów-
nież pozytywnie oceniła wykona-
nie budżetu w 2019 roku chwaląc 
włodarzy za wysoki procent inwe-
stycji i zmniejszające się zadłuże-
nie.

Bardzo dobre wyniki finan-
sowe i inwestycyjne pozwalają 
z optymizmem patrzeć w przy-
szłość – mówił Julian Maciejew-

ski, przewodniczący komisji roz-
woju gospodarczego. – Na uwagę 
zasługują celowe inwestycje oraz 
oszczędna gospodarka.

Na dobre gospodarowanie 
mieniem gminy zwracała uwagę 
radna Ewa Pruszkowska, prze-
wodnicząca komisji budżetu  
i oświaty. 

– W działaniach wójta widać 
gospodarność i rozsądek, dzię-
ki czemu udało się na inwestycje 
wydatkować 22,19 proc. budżetu 
– mówiła. 

Radni nie mieli wątpliwości, 
że rok 2019 był bardzo dobry 
dla gminy Oporów. Jednogłośnie 

udzielili wójtowi absolutorium  
za 2019 rok.

Na koniec były gratulacje 
i kwiaty od przewodniczące-
go rady Marcina Kraśkiewicza  
i Ewy Pruszkowskiej.

Dziękuję radnym, sołtysom 
i pracownikom urzędu za dobrą 
współpracę – mówił Robert Paw-
likowski. – Dzięki zgodzie udało 
się zrobić więcej, by mieszkań-
com żyło się lepiej. Z roku na rok 
gmina rozwija się szybciej. Mam 
nadzieję, że koronawirus w 2020 
nie spowolni nas zbyt mocno i uda 
się nam zrealizować nasze plany.

Dorota Grąbczewska

wyDatkI InweStyCyJne w GMInaCh
Urzędnicy z Urzędu Gminy w oporowie zrobili zestawienie wydatków 
budżetowych ogółem w 2019 roku oraz wydatków inwestycyjnych  
w 12 ościennych gminach. Jak wypadły nasze gminy?

Gmina wykonanie budżetu ogółem w zł inwestycje w zł % wyd. inwest. do wyd. ogółem 

Krzyżanów 25.097.235 9.132.516 36,38 %

OPORóW 12.541.986 2.783.338 22,19 %

Strzelce 19.198.842 3.994.073 20,80 %

dąbrowice 11.330.373 2.206.098 19,47 %

Gmina Kutno 39.740.937 6.591.507 16,58%

Krośniewice 41.223.040 5.787.614 14,03%

noweostrowy 17.428.930 2.241.949 12,86%

ŻyChlIN 48.336.462 3.089.074 6,39%

Szczawin Kościelny 21.721.875 1.221.772 5,62 %

BEDlNO 21.797.070 959.654 4,20 %

PACyNA 13.964.254 280.750 2,01 %

Łanięta 10.860.394 213.596 1,96 %

Żychlin | dom Kultury

Są jeszcze wolne miejsca na półkolonie
W tym roku przez 
koronawirusa półkolonie  
w Żychlińskim Domu 
Kultury są inne niż 
dotychczas. Podzielono 
je na cztery turnusy po 12 
dzieci.I po raz pierwszy od 
wielu lat nie ma tłumów 
chętnych. Są jeszcze wolne 
miejsca na turnusy od 13 
do 17 lipca, urodzonych 
w latach 2007-2009 oraz 
od 20 do 24 lipca – dla 
urodzonych w latach 2010-
2013.

– Pierwszego dnia półkolonii  
z 12 dzieci zapisanych przyszło 8. 
Rodzice pozostałych dzwonili, że 
dzieci mają przyjść – mówi Mag-
dalena Rzeźnicka, dyrektor ŻDK. 

– Mamy wolne miejsca na III i IV 
turnusie. Dla nas to zaskakująca 

sytuacja. Zwykle w półkoloniach 
uczestniczyło po ok. 40-60 dzie-

ci każdego dnia. Dzieci „biły” się 
o miejsca. Teraz rodzice obawia-
ją się koronawirusa i frekwencja 
jest dużo mniejsza. Zachowuje-
my wszystkie środki ostrożności. 
Grupka osób jest jeszcze podzie-
lona na mniejsze grupy. Dezynfe-
kujemy na bieżąco stoliki, krzesła, 
wietrzymy pomieszczenia.

Tegoroczne półkolonie prze-
biegają pod hasłem „Indiańska 
wioska”. Pierwszego dnia dzieci 
robiły trzy indiańskie pióra oraz 
indiańską torbę. Drugiego dnia 
uczyły się indiańskiego tańca i ro-
biły totemy, szyły indiańskie sa-
kiewki oraz robią kolczyki i wisio-
rek z koralików. Trzeciego dnia są 
rozgrywki sportowe i wyrób my-
dełek glicerynowych oraz wyra-
bianie etnicznej biżuterii. Czwar-
tego dnia również są sportowe 
zmagania plemienne oraz wyrób 
instrumentów perkusyjnych z ma-
teriałów recyklingowych. Ostat-
niego dnia tygodnia będzie rozpa-
lenie ogniska i zabawa w wiosce 
indiańskiej.  dag

Radna Ewa Pruszkowska i przewodniczący rady Marcin Kraśkiewicz 
dziękowali wójtowi robertowi pawlikowskiemu za dobrze zrealizowany 
budżet 2019 roku.

Podczas pierwszego dnia półkolonii uczestnicy robili indiańskie piórka 
i torebki. na zdjęciu: Ania żak z kl. i z Sp2, nicola ciężarek z kl. ii z Sp2, 
lena przywitowska z kl. ii z Sp2, patrycja Szwajewska z kl. V z Sp pniewo  
i Anastazja Maciak z kl. ii z Sp Grabów
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Andrzeja Dudę witały dzieci z gminy Strzelce. prezydent zapewniał,  
że działa, by ludziom żyło się lepiej.
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dokończenie ze str. 17

waldemar 
wojciechowski: 
Była moc, była siła! 
– Do godziny 21.00 były ogrom-

ne nerwy, ale potem już wszystko 
minęło – powiedział nam wspo-
mniany przez Igielskiego Wal-
demar Wojciechowski, przewod-
niczący Klubu Radnych PiS w 
Sejmiku Województwa Łódzkie-
go, który był bezpośrednio pod 
sceną na Błoniach, gdy wchodził 
na nią prezydent Andrzej Duda i 
gdy podano pierwsze sondażowe 
wyniki wyborów. 

Dla niego momentem najwięk-
szej euforii był przyjazd prezy-
denta z małżonką i ich wejście na 
scenę. Publiczność skandowała: 
„Andrzej Duda” i „Zwyciężymy”. 
– To ja zaintonowałem śpiewanie 
hymnu Polski na zakończenie – 
przyznaje z dumą Wojciechow-
ski, dodając, że wszystkie cztery 
zwrotki zostały zaśpiewane bez-
błędnie. 

Wojciechowski podkreśla, że 
cały wieczór wyborczy na Bło-
niach był nakierowany na promo-
cję Łowicza i powiatu łowickie-
go. – Być może taka okazja już się 

nie powtórzy, żeby w tak ważnym 
dniu prezydent przyjechał do Ło-
wicza. To był pierwszy raz, kiedy 
wieczór wyborczy prezydenta od-
był się poza Warszawą – podkre-
śla rangę wydarzenia. W ramach 
przygotowań, jego zadaniem było 
znalezienie dwóch kół, które wy-
stawią swoje stoiska promocyjne 
podczas wieczoru wyborczego 
– były to KGW i Stowarzyszenie 
„Dla Naszej Wsi” w Wiciu oraz 
KGW w Kocierzewie Płd. 

Starosta: zrobiliśmy 
dużą rzecz! 
Zadowolony z przebiegu wie-

czoru wyborczego Andrzeja 
Dudy na łowickich Błoniach jest 
starosta łowicki Marcin Kosio-
rek, który od początku był prze-
konany, że będzie to świetna pro-
mocja dla Łowicza.

Przyznaje, że sam moment 
ogłaszania wyników wykorzy-
stał na rozmowę z premierem 
Mateuszem Morawieckim, wi-
cepremier Jadwigą Emilewicz i 
minister sportu Danutą Dmow-
ską-Andrzejuk o sprawach po-
wiatu łowickiego, co ma nadzieję 
przyniesienie niebawem owoce.  
Wbrew temu, co zarzucają orga-

nizatorom wydarzenia niektórzy 
przeciwnicy, Marcin Kosiorek 
uważa, że cel został osiągnięty, 
a wydarzenie przysłuży się pro-
mocji miasta i powiatu łowickie-
go. – Jestem przekonany, że wie-
le osób, które nie znały Łowicza, 
wczoraj o nim usłyszały – mówi 
nam starosta. 

Michał trzoska: to była 
nowa jakość w polityce 
Radny miejski w Łowiczu (były 

przewodniczący RM) i urzędnik 
w Urzędzie Marszałkowskim Mi-
chał Trzoska zwrócił uwagę, że 
już podczas przedstawiania spo-
łecznego komitetu poparcia An-
drzeja Dudy, zasygnalizowano, że 
przygotowywana jest „prawdziwa 

petarda” i niedzielny wieczór wy-
borczy niewątpliwie nią był. 

Podkreślia, że wydarzenie przy-
ciągnęło do Łowicza najbardziej 
znanych polityków, pośród któ-
rych byli m.in. prezydent Andrzej 
Duda wraz towarzystwie małżon-
ki, premier Mateusz Morawiecki, 
wicepremier Jadwiga Emilewicz, 
wicemarszałek Ryszard Terlecki, 
europosłowie Elżbieta Rafalska , 
Ryszard Czarnecki, a także mar-
szałek WŁ Grzegorz Schreiber i 
wojewoda łódzki Tobiasz Bocheń-
ski. Jak jednak zauważył, poza po-
litykami, bardzo licznie przybyli 
sami mieszkańcy. Jego zdaniem, 

wybór Łowicza na miejsce wie-
czoru wyborczego jest pokłosiem 
dobrze zorganizowanego spotka-
nia na Nowym Rynku, na począt-
ku kampanii wyborczej, w lutym. 

Zdaniem Trzoski wczorajsze 
wydarzenie na łowickich Bło-
niach było nową jakością w pol-
skiej polityce. 

Zwykle bowiem kandyda-
ci przeżywali wieczory wybor-
cze w najbliższym gronie szta-
bowców, zaś tym razem walczący 
o reelekcję prezydent Andrzej 
Duda poznał wyniki z mieszkań-
cami Łowicza i tu niejako wygło-
sił przemówienie rozpoczynające 
kampanię przed II turą wyborów. 
Co więcej, wiele osób zauważy-
ło, że podczas przemówienia nie 
wyglądał na zmęczonego, co nie-
jako akcentował mówiąc „Pol-
ska mnie nie męczy!”. Następnie 
dalej wyruszył w trasę i jeszcze 
tego samego wieczora spotkał się 
z mieszkańcami Strzelec Wielkich 
w pow. kutnowskim. Trzoska 
zdradziła nam, że w otoczeniu 
prezydenta mówi się, że wręcz 
„kipi” pozytywną energią. 

nie wszystkim się 
podobało 
Andrzej Jankowski, jeden z za-

łożycieli lokalnej PO i jej były ak-
tywny działacz, wcześniej jeden 
z twórców „Solidarności” na na-
szym terenie, powiedział nam, 
że był przez chwilę na Błoniach, 

gdzie odbywał się wieczór wybor-
czy Andrzeja Dudy i był zniesma-
czony tym, że Łowicz był promo-
wany w taki sposób. 

– Łowicz to nie jest stolica pana 
Dudy, tylko nasze miasto – oburza 
się. Nie kryje także, że od począt-
ku sympatyzował z kandydatami 
KO – najpierw Małgorzatą Kida-
wą-Błońską, zaś później z Rafa-
łem Trzaskowskim. Podkreślił, że 
kibicuje mu dalej i ma nadzieję, że 
to on wygra w II turze wyborów 
12 lipca. 

Zdaniem Jankowskiego, wy-
darzenie, jakim jest wieczór wy-
borczy, niezależnie od opcji po-
litycznej, powinno się odbywać 
w stolicy. Nie podoba mu się, że 
Łowicz został zaangażowany w 
kampanię na szczeblu prezydenc-
kim i obawia się, że nasze miasto 
przestanie się w Polsce kojarzyć 
neutralnie – z produkcji dżemów, 
ale zacznie być postrzegane jako 
to, gdzie był zorganizowany wie-
czór wyborczy Andrzeja Dudy. 

Danuta zakrzewska: 
to jest wydarzenie
Danuta Zakrzewska ze środo-

wiska łowickiej PO, źle ocenia 
politykę PiS, ale uważa, że or-
ganizacja wieczoru wyborczego 
w Łowiczu wypromowała nasze 
miasto. – Zawsze jest to duże wy-
darzenie dla miasta, jeżeli przy-
jeżdża do niego głowa państwa – 
mówi.  tm, mwk, aa

reKlAMA

Łowicz | wyjątkowy wieczór wyborczy Andrzeja dudy

Prezydent: Tu jest serce Polski,
tu jest serce Europy

elŻBIeta raFalSka
eurodeputowana

wynik wyborczy Andrzeja 
dudy to bardzo dobry 
punkt wyjścia do walki w 
drugiej turze. w Łowiczu 
po ogłoszeniu wyników 
sondażowych zapanował 
aplauz i zadowolenie. To 
jest absolutnie nietypowy 
wieczór wyborczy. 
prezydent, jak zawsze, 
wśród ludzi, są dzieci, 
są całe rodziny, fl agi. 
Jest barwnie, żywo i 
dynamicznie.

rySzarD 
CzarneCkI
eurodeputowany

Myślę, że prezydent 
pokazał, że jest w bardzo 
dobrej formie, w moim 
odczuciu nie popełnia 
żadnych poważnych 
błędów w tej kampanii. 
Zwycięstwo w pierwszej 
turze z tak dużą przewagą 
procentową nad drugim z 
kandydatów, nie może nie 
dawać satysfakcji, ale na 
prawdziwą radość musimy 
poczekać dwa tygodnie. 
prezydent może się 
cieszyć, ale na pewno nie 
może odpuścić. ważne, 
żeby teraz zabiegać nie 
tyle o poparcie innych 
kandydatów, co o poparcie 
ich wyborców.

Podczas pikniku na Błoniach, którzy poprzedzał wieczór wyborczy 
nie zabrakło KGW z leśniczówki w gminie Bielawy, które pierwszy 
raz w tym roku miały możliwość uczestniczenia w imprezie masowej. 
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„Duda Bus” zaparkowany na Błoniach. wśród postaci na zdjęciu 
widoczny m.in. Zbigniew rau, były wojewoda łódzki, od 2019 roku poseł. 
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Historia
taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 11

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy  
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami  
– oraz obraz nastrojów 
społecznych tamtych dni.

26 czerwca – 2 lipca
26 czerwca bolszewicy docho-
dzą do Zwiahla (nowogród 
wołyński), na całym froncie 
ukraińskim odrzucając od-
działy armii polskiej na ponad 
200 kilometrów od Kijowa.  
1 lipca Sejm uchwala powoła-
nie 19-osobowej rady obrony 
państwa z Józefem piłsudskim 
jako przewodniczącym oraz 
przedstawicielami parlamentu, 
rządu i wojska – jako tymczaso-
wej władzy w sprawach prowa-
dzenia wojny. borys Sawinkow 
rozpoczyna tworzenie spośród 
internowanych w polsce woj-
skowych rosyjskich ochotniczej 
formacji podporządkowanej 
dowództwu wp. 2 lipca na 
froncie Zachodnim Michaił 
Tuchaczewski wydaje rozkaz, 
otwarcie uzasadniając cel ofen-
sywy sowieckiej: „przez trupa 
białej polski – do światowego 
pożaru”. 

Michał Kossakowski (dyplo-
mata): 
po rozmowie z piłsudskim 
[komisarz generalny Zarządu 
cywilnego Ziem wschodnich 
Jerzy] osmołowski przyznał 
mi się, że bardziej jeszcze niż 
po bytności u [premiera wła-
dysława] Grabskiego czuje kry-

tyczność na szego położenia. 
Grabski rozumował, przytaczał 
możliwość dalszego cofania 
się jako pewną ewentualność, 
którą w ana lizie przewidywać 
należy; piłsudski mówi o niej 
jako o konieczności. „będziecie 
– powiada – mieć teraz chwile 
ciężkie w Mińsku, będę sta-
rał się, zatrzymując się na linii 
dawnych okopów niemieckich, 
utrzymać w swym ręku Moło-
deczno, ale czy to się powiedzie 
– nie wiem.”
coś się w nim zmieniło, wyglą-
da przybity. odczuwa widać 
dotkliwie, jak bardzo się pomy-
lił, jak bardzo nie docenił tego, 

że pochód na Kijów wzmoże  
w rosji ducha, którego czerwo-
nej Armii dotąd brakowało. […] 
omylił się, nie do cenił rzeczy 
zaiste subtelnej, on – tak prze-
nikliwy dotąd wyczuwacz możli-
wości politycznych. A podczas 
tego, gdy piłsudski bada swe 
obliczenia, salony warszawskie 
rozbrzmiewają przechwałkami 
tych, którzy się nie omylili, którzy 
wiedzieli, że pochód na Ukrainę 
skończyć się inaczej nie może, 
którzy rzekomo uprzedzali Za-
mek i belweder, że wzięcie Kijo-
wa obudzi ducha narodowego 
w rosji. przechwałki te swym 
zadufaniem, ekspansywnością 

wykrzykników, swym samo-
zadowoleniem, budzą wiele 
niesmaku, bo przypominają mi 
te go rozchełstanego, pijanego 
bolszewika, który w dniu odda-
nia Mińska niemcom kroczył 
środkiem ulicy i przygrywając 
na harmonijce, śpiewał: „do-
igralis’! doigralis’!”.

warszawa, 27 czerw  ca 1920 
[rok 1920. wojna polsko-radziecka 

we wspomnieniach i innych 
dokumentach, warszawa 1990]

Por. Władysław Broniewski 
(1 Pułk Piechoty legionów):
Z patrolu na patrol, z wypadu 
na wypad – i tak bez przerwy, 

bez odpoczynku. rezerw nie 
mamy, za słabi jesteśmy, aby 
się bronić, więc musimy atako-
wać. Jest to taktyka ofensywnej 
obrony. Teraz dopiero przypo-
mina mi się stara wojna, kiedy 
to nie spało się, nie jadło, tylko 
biło Moskali i wszy. […] Zapo-
mniałem od dawna, że jestem 
przemęczony i że przemęczam 
się coraz bardziej, odzwycza-
iłem się od spania i rozbierania 
– w ogóle jakiekolwiek narzeka-
nie w obecnej chwili wydaje się 
takie śmieszne i nieaktualne… 
przed nami, za nami trupy. […] 

Zubkowicze, 29 czerwca 1920
[władysław broniewski, pamiętnik, 

warszawa 2013]

Łucja hornowska (miesz-
kanka Warszawy):
notatki moje przerwane przez 
dni kilka idą dalej, zawierając 
czerwcowe wrzenia strajkowe  
w warszawie, przesilenie ga-
binetowe ostre – nieustępliwe 
i niepatriotyczne, bo tylko par-
tyjne, zakończone gabinetem 

Grabskiego, mającym cechy 
czegoś skleconego, słabego. 
niepowodzenia na froncie, 
przesunięcie linii dniepru na 
linię Słuczy – wreszcie przerwa-
nie tejże linii... czyni, że piszę: „o 
Jezu, teraz się może pocznie 
walić wszystko”. 
i na tym ciężkim okrzyku prze-
rywam moje notatki, niezdolna 
wykrzesać z siebie nic jaśniej-
szego, nic, co by tchnęło zaufa-
niem do idących dni.

warszawa, 30 czerwca 1920
[Łucja hornowska, wspomnienia, 
biblioteka narodowa, mf. 89750]

Dmitrij Mereżkowski (poeta  
i pisarz rosyjski): 
Zgaszenie pożaru na wscho-
dzie, z którego idą iskry, a nawet 
cała żagiew na świat, powinno 
być najważniejszym zadaniem 
rządów zachodnich. A polska, 
która jak niegdyś osłaniała 
europę przed zalewem dziczy 
tatarskiej, osłania ją dziś przed 
najgorszym i najdzikszym bar-
barzyństwem, jakie kiedykol-

Michaił tuchaczewski i inni dowódcy podczas przeglądu jednostek 
Armii czerwonej na froncie Zachodnim, 1920 r.
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Polscy żołnierze w sowieckiej niewoli. 

fo
T.

 r
o

Sy
JS

K
ie

 p
A

ń
ST

w
o

w
e

 A
r

c
h

iw
U

M
 K

in
o

-f
o

To
-d

o
K

U
M

e
n

Tó
w

 w
 K

r
A

S
n

o
G

o
r

S
K

U



29www.lowiczanin.info nr 27      2 lipca 2020         

wiek pojawiło się w dziejach 
ludzkości. Ta polska powinna 
być otoczona szczególniejszą 
pieczą i w szczególniejszy spo-
sób powinna być wspierana 
przez wszystkie rządy cywilizo-
wane. bo tylko ona najskutecz-
niej i najpewniej przyczynić się 
może do rychłego zdławienia 
barbarii… […] 

warszawa, 1 lipca 1920
[Mereżkowski o lloyd George’u, 

Krassinie i polsce, „rzeczpospolita” 
nr 17/1920]

Kpt. Charles de Gaulle (czło-
nek francuskiej misji wojsko-
wej w Polsce):
Trzeba było oglądać straszny 
tłum na przedmieściach pragi 
i woli, aby zgłębić, do jakiego 
stopnia nędza może dosięgnąć 
ludzi. Trzeba było iść wzdłuż 
niekończących się ogonków 
kobiet, mężczyzn i dzieci o 
błędnym spojrzeniu, oczekują-
cych godzinami przed sklepem 
miejskiego piekarza na kawał 
czarnego, raz na tydzień wyda-
wanego chleba, odczuwać cią-
żące na swoim samochodzie 
ponure spojrzenia tego tłumu, 
aby zrozumieć, że nasza cywili-
zacja trzyma się na włosku. […] 
na murach niezliczone afisze, 
przed którymi tłum zatrzymuje 
się dłużej. Są tu odezwy szefa 
państwa, partii politycznych, na-
woływania pod broń i do pod-
pisywania pożyczek. […] nikt 
nie krzyczy, nie ma poruszenia  
w tłumie. co to wszystko zna-
czy? Spokój społeczeństwa 
pewnego swojej siły i ufnego 
w swoje przeznaczenie czy 

rezygnacja narodu od wieku 
nieszczęśliwego, który nie miał 
czasu na odbudowanie swojej 
wolnej duszy i którego niepowo-
dzenia nie poruszają?

warszawa, 1 lipca 1920
[charles de Gaulle, bitwa o wisłę. 

dziennik działań wojennych 
oficera francuskiego, „Zeszyty 

historyczne” z. 19, 1971]

Michaił tuchaczewski (do-
wódca Frontu Zachodnie-
go): 
czerwoni żołnierze! wybiła go-
dzina odwetu. nasze wojska na 
całym froncie przechodzą do na-
tarcia. Setki tysięcy bojowników 
przygotowały się do strasznego 
dla wrogów uderzenia. wielki 
pojedynek rozstrzygnie losy woj-
ny narodu rosyjskiego z polskimi 
gwałcicielami. wojska czerwo-
nego Sztandaru i wojska zabor-
czego orła białego stoją przed 
śmiertelnym starciem. nim rzu-
cicie się na wrogów, niech was 
przeniknie śmiałość i zdecydo-
wanie. Tylko mając pierś pełną 
odwagi można pokonać wroga. 
niech nie będzie wśród was 
tchórzy i sobków. w boju zwycię-
ży tylko mężny. przed natarciem 
niech wasze serce napełni się 
gniewem i bezwzględnością. 
Mścijcie się za spalony bory-
sów, znieważony Kijów, spusto-

szony połock. Mścijcie się za 
pastwienie się polskiej szlachty 
nad rewolucyjnym narodem ro-
syjskim i naszym krajem. w krwi 
rozgromionej polskiej szlachty 
utopcie zbrodniczy rząd piłsud-
skiego. […] Armia czerwona 
okryje się nową wiekopomną 
sławą. Spojrzenia całej rosji są 
zwrócone na front Zachodni. 
[…] Spełnimy nadzieje socjali-
stycznej ojczyzny. pokażemy 
w praktyce, iż wysiłek kraju nie 
poszedł na marne. bojownicy 
robotniczej rewolucji! Skierujcie 
swe spojrzenie na Zachód. na 
Zachodzie decydują się losy 
światowej rewolucji. przez tru-
pa białej polski prowadzi droga 
do światowego pożaru. na ba-

gnetach poniesiemy szczęście 
i pokój pracującemu człowie-
czeństwu. na zachód! do de-
cydujących bitew, do głośnych 
zwycięstw! Szykujcie kolumny 
bojowe. wybiła godzina natar-
cia. na wilno, Mińsk, warszawę 
– marsz!

Smoleńsk, 2 lipca 1920
[na zapad! prikaz wojskam 
zapadnogo fronta nr 1423, 

„Krasnoarmiejec” nr 326/1920, 
tłum. Michał ceglarek]

Zygmunt Klukowski (lekarz):
na tutejszym terenie też wszczął 
się ożywiony ruch skierowany 
ku możliwie największemu roz-
budzeniu świadomości narodo-
wej, ku utworzeniu tak zwanego 

frontu wewnętrznego i przygo-
towaniu społeczeństwa do znie-
sienia ewentualnych ciężkich 
prób. […] na rynku odbyło się 
kilka publicznych wieców pro-
pagandowych, wreszcie przy-
stąpiono do zorganizowania 
miejscowego Komitetu obrony 
narodowej. […] Z uczniów szko-
ły powszechnej zorganizowano 
harcerski oddział Straży Mo-
stów. Komendantem tej straży 
był uczeń Vi klasy gimnazjum 
Stefan Jóźwiakowski […]. chłop-
cy z przejęciem pełnili swą służ-
bę i w dzień, i w nocy. […] 
wobec coraz groźniejszych wie-
ści, młodzież starsza licznie za-
częła się zgłaszać na ochotnika 
do szeregów wojskowych. [...] 
Komisja poborowa pracowała 
w Zamo  ściu bez przerwy. […] 
A sytuacja stawała się istotnie 
coraz groźniejsza. dochodziły 
nas hiobowe wieści o cofaniu 
się armii polskiej na całym 
froncie i o szybkim posuwaniu 
się naprzód bolszewików. […] 
w Szczebrzeszynie zaczęły 
pokazywać się pierwsze wozy  
z uciekinierami ze wschodu, wy-
łącznie ze sfer zamożniejszych 
i urzędniczych. liczne tabory 
wojskowe przeciągały przez 
Szczebrzeszyn, udając się na 
zachód, koleje ograniczyły 
przewóz osób cywilnych, pocz-

ta funkcjonowała coraz gorzej, 
gazety stawały się rzadkością.

Szczebrzeszyn, [Zygmunt 
Klukowski, Zamojszczyzna 

1918–1959, warszawa 2017]

Józef Drążkiewicz (uczeń 
gimnazjum w Sierpcu):
w warszawie długo nie mogli-
śmy znaleźć punktu werbun-
kowego. po pewnym czasie 
dowiedzieliśmy się, że najbliższy 
znajduje się w cytadeli. Zasta-
liśmy tam gromadę mężczyzn 
siedzących na trawie, którzy 
przyszli tak jak my, żeby zgłosić 
się do wojska. Sądząc po czap-
kach, niektórzy byli studentami. 
Trwała przerwa, więc i my poroz-
kładaliśmy się na trawie. nieba-
wem podszedł do mnie niezna-
ny kolejarz. Mówił dziwnie. nas, 
ochotników, nazywał głupcami. 
Zrozumiałem, że był to albo 
szpieg, albo cudzoziemiec, dla 
którego obrona polski nie miała 
żadnego znaczenia.

[J. drążkiewicz, pod ossowem 
i Tarnopolem, w: wspomnienia 

sierpczan 1900–1950, Sierpc 1998]

Cykl przygotowany przez Ośrodek 
KARtA na zlecenie biura programu 
„niepodległa” w ramach obchodów set-
nej rocznicy odzyskania przez polskę 
niepodległości i odbudowy polskiej pań-
stwowości. Dowiedz się więcej: www.
niepodlegla.gov.pl,  www.karta.org.pl

reKlAMA

Warszawa, 1920. członkowie francuskiej misji wojskowej z polskimi 
oficerami na plaży nad wisłą. w tle odbudowywany most poniatowskiego.
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PROGNOZA POGODy | 2.07.2020 – 8.07.2020

SytuACJA SyNOPtyCZNA: 
pogodę kształtuje południowa część niżu, 
od piątku klin wyżowy. napływa ciepła masa 
powietrza.

CZWARtEK – PIątEK: 
w czwartek zachmurzenie umiarkowane,  
po południu przelotne opady deszczu i burze, 
ciepło. w piątek słonecznie, zachmurzenie małe 
do umiarkowanego, bez opadów.  
wiatr zachodni, słaby, 2-4 m/s, w czasie burz 
silny i porywisty. Temp. max w dzień:  
od + 25 st. c w czwartek do + 23 st. c w piątek.  
emp. min w nocy: + 14 st. c do + 13 st. c.

SOBOtA – NIEDZIElA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe do 
umiarkowanego, bez opadów oraz bardzo 
ciepło. wiatr południowo-zachodni, słaby, 
2-4 m/s. Temp. max w dzień: + 24 st. c w sobotę 
do + 25 st. c w niedzielę.  
Temp. min w nocy: + 15 st. c do + 14 st. c.

PONIEDZIAŁEK – WtOREK – ŚRODA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe do 
umiarkowanego, bez opadów, ciepło. 
widzialność dobra. wiatr zachodni, słaby do 
umiarkowanego, 3-7 m/s. Temp. max w dzień:  
+ 25 st. c do + 26 st. c. Temp. min w nocy: + 15 
st. c do + 14 st. c.

biUro MeTeoroloGicZne cUMUlUS

PROGNOZA BIOMEtEOROlOGICZNA: 
pogoda na ogół korzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie. 

lekka atletyka | Mityng Kwalifikacyjny

Niezłe rezultaty w Łodzi 
Po raz drugi w  tym sezonie 

możliwość sprawdzenia swojej 
formy mieli podopieczni trenera 
Mieczysława Szymajdy z  UKS 
Błyskawica Domaniewice i  Sta-
nisława Znyka z UKS GOK Zdu-
ny. 28 czerwca w  Łodzi odbył 
się Ogólnopolski Mityng Kwa-
lifikacyjny ŁOZLA. W  imprezie 
wystąpiła szóstka lekkoatletów 
z naszego powiatu. Miejsca na po-
dium wywalczyli łowiczanie Ja-
kub Pająk i Tomasz Wieteska.

Rywalizację rozpoczęli od 
biegu na 100 m, gdzie pojawi-
li się na starcie dwaj zawodnicy 
UKS GOK Zduny – występujący 
w dwóch rolach jako trener i za-
wodnik Stanisław Znyk oraz Ma-
teusz Kubica.

– Nie dostaliśmy się do fina-
łu, ale osiągnęliśmy jak na swoje 
możliwości bardzo dobre wyniki. 
Pobiegłem w czasie 11.47 s (+0,7) 
i jest to mój najlepszy wynik, od 
kiedy startuje w  kategorii Ma-
sters. Z kolei Mateusz rezultatem 
11.92 s (+2,5) o 0.33 pobiegł szyb-
ciej od rekordu życiowego. Wynik 
ten jednak nie może być uznany 
jako rekord, bo wiatr przekroczył 
dopuszczalną normę – komentu-
je Znyk.

W biegach sprinterskich na 200 
m wystąpiły dwie zawodniczki 
UKS Błyskawica – Julia Perzyń-
ska, która z  wynikiem 27.66 s 
(+1,4) ustanowiła rekord życiowy 
oraz Paulina Pakuła, która pobie-
gła w czasie 32.28 s (+1.1). 

– Dziewczęta zajęły miejsca 
poza czołówką, ale z występu Jul-
ki można być zadowolonym. Obie 
wystąpiły również w  konkursie 
skoku wzwyż. Paulina startowa-
ła w grupie B, gdzie z wynikiem 
1.45 m zajęła miejsce czwarte. 
Taką samą lokatę zajęła Julka, któ-
ra startowała w mocniejszej grupie 
A osiągając 159 cm – podsumo-
wał trener Mieczysław Szymajda.

W skoku wzwyż wśród męż-
czyzn wystartował, reprezentują-
cy UKS Błyskawica, Jakub Pająk, 
który z wynikiem 200 cm był dru-
gi, natomiast w skoku w dal, jego 
kolega klubowy, trenowany przez 
Stanisława Znyka, Tomasz Wiete-
ska był trzeci z wynikiem 6.47 m 
(+4.7 – wiatr ponad normę).

– Obaj nie ustanowili rekordów 
życiowych, ale jak na pierwszy 
start w sezonie letnim można po-
wiedzieć, że nie było źle – mówi 
krótko Szymajda.  zł

Piłka nożna | przygotowania pelikana do rozgrywek

Wciąż niepełny skład ligowców
Piłkarskie rozgrywki, przynajmniej te na szczeblu 
centralnym, powoli zbliżają się do końca. Rozgrywki III ligi 
już dawno zostały rozstrzygnięte, a ostateczny układ w tabeli 
został zatwierdzony przez związki. Zapadła też już decyzja, 
kiedy rozpocznie się nowy sezon, chociaż nie są jeszcze 
znane wszystkie zespoły, które w III lidze będą występować.

Nie wiadomo jeszcze kto bę-
dzie spadkowiczem z wyższej kla-
sy rozgrywkowej. Już tylko ma-
tematyczne szanse na utrzymanie 
ma przedostatnia w tabeli Legio-
novia. Zespół, którego trenerem 
jest Bogdan Jóźwiak, a  jednym 
z  piłkarzy Kacper Kaczorow-
ski, do bezpiecznej strefy traci aż 
czternaście punktów, a w tym se-
zonie może ich zdobyć maksy-
malnie jeszcze osiemnaście.

Ponadto zagrożony spadkiem 
wciąż jest Znicz Pruszków (dwa 
punkty przewagi nad strefą spad-
kową), a  nawet dziewiąta Pogoń 
Siedlce. Na ostatecznie rozstrzy-
gnięcia jednak poczekamy. Ostat-
nia kolejka II ligi będzie rozegra-
na 25 lipca. Dla spadkowiczów 
jest to zła wiadomość. Już usta-
lono, że pierwsze mecze nowego 
sezonu rozegrane zostaną 8 sierp-
nia. Oznacza to, że ekipy spadko-
wiczów pomiędzy rozgrywkami 
będą miały dwa tygodnie przerwy.

W kompletnie odmiennej sy-
tuacji będą III-ligowcy. Od ostat-
niego ich meczu ligowego minie 
w sierpniu pięć miesięcy. Podob-
nie, jak większości beniamin-
ków. „Większości”, bo baraże 
musiały dograć ekipy z  Mazow-
sza. Tutaj zwycięzcą mini turnie-
ju została Błonianka Błonie, która 
w  decydującym meczu zwycię-
żyła z Drukarzem Warszawa 3:1. 
Jedną z  bramek dla zwycięzców 
zdobył w tym spotkaniu były za-
wodnik Ptaków – Sebastian Cza-
pa. Na ten moment – uwzględ-
niając mającą marne szanse na 
utrzymanie Legionovię – w gru-
pie pierwszej III ligi mają wystą-
pić 22 zespoły. Sezon – o ile zwią-
zek nie zadecyduje o podziale na 
grupy (w przed bądź w  trakcie 
rozgrywek) – zapowiada się na 
niezwykle wymagający.

A w  tym nowym sezonie ło-
wiczanie na pewno będą mogli 
liczyć na Macieja Wyszogrodz-

kiego. Wychowanek Ptaków jesz-
cze w  czerwcu przedłużył kon-
trakt o kolejne… pięć lat. Trzeba 
przyznać, że jest to okres rzad-
ko spotykany zarówno w  przy-
padku kontraktów w  Pelikanie, 
jak i generalnie w polskiej piłce. 
Ktoś oczywiście może zarzucić, 
że podpisywanie tak długiej umo-
wy z 34-letnim piłkarzem jest nie-
logiczne, ale biorąc pod uwagę 
umiejętności zawodnika i  szcze-
bel rozgrywkowy to wydaje się, 
że gra w wieku 39 lat nie będzie 
dla Wyszogrodzkiego wyzwa-
niem ponad jego siły. Przykładów 
nie trzeba daleko szukać – jeszcze 
w  zeszłym sezonie w  Pelikanie 
grał, dziś 41-letni, Michał Adam-
czyk, który właśnie wywalczył 
awans do III ligi z KS Kutno.

W nowym sezonie na pew-
no nie zobaczymy za to Damiana 
Zagórskiego. 23-letni napastnik 
dołączył do Ptaków w  ostatniej 
przerwie zimowej. I tak, jak nad 
sensem jego transferu można się 
było zastanawiać – ostatnią bram-
kę w  meczu ligowym zdobył 
w październiku 2017, tak wejście 
do biało-zielonych miał imponują-
ce. W pierwszym (jak się okazało 
jedynym) wiosennym meczu za-
grał kwadrans i to mu wystarczy-

ło na dołożenie solidnej cegiełki 
do wygranej z Olimpią Zambrów 
– zdobył bramkę na 3:0.

Kibice Ptaków nie dowiedzą się 
już jednak, czy był to jednostko-
wy przypadek czy też zapowiedź 
zwyżki formy 23-latka. Były pił-
karz, między innymi Elany Toruń, 
postanowił kontynuować karierę 
w innym zespole.

Już w  tę sobotę biało-zieloni 
zagrają pierwszy sparing. Pelikan 
zmierzy się z IV-ligowymi rezer-
wami Wisły Płock. Tydzień póź-
niej zagra z  ligowym rywalem – 
Pogonią Grodzisk Mazowiecki. 

Na pierwszy mecz o  stawkę 
piłkarze Ptaków nie będą musie-
li jednak czekać aż do sierpnia. 
18 lipca zagrają ćwierćfinało-
wy mecz wojewódzkiego Pucha-
ru Polski z  rezerwami Widzewa 
Łódź. Później podopieczni Myko-
li Dremliuka zagrają jeszcze dwa 
sparingi – oba z ligowymi rywa-
lami: 25 lipca z Lechią Tomaszów 
Mazowiecki i na początku sierp-
nia z KS San-Bus Kutno. Łowi-
czanom w  tym okresie meczów 
może jednak przybyć. Jeżeli będą 
dobrze spisywać się w  Pucharze 
Polski to 29 lipca zagrają w półfi-
nale, a 12 sierpnia być może nawet 
w finale.  Mateusz lis

Szachy | Mistrzostwa Łowicza

Wojciechowski i Siekiera 
mistrzami Łowicza

W lutym rozegrano 1. rundę 
Mistrzostw Łowicza w  szachach 
szybkich P-25’+5”. W planie były 
szybkie trzy piątki i  wyłonienie 
triumfatorów w  dwóch grupach 
wiekowych. Niestety po 6 run-
dach rywalizację w  Łowiczu (i 
jak się potem okazało nie tylko) 
na dłużej zatrzymał korona wirus. 

Ze względu na obowiązują-
ce wytyczne ciężko było znaleźć 
miejsce do dokończenie łowickich 
zawodów. Jednak dzięki uprzej-
mości Krzysztofa Gajdy miłośni-
cy „myślenia przy desce” mogli 
w dniu rozdania świadectw zagrać 
na „Szkiełkach” ostatnie trzy par-
tie w sezonie 2019/2020. 

W grupie A (czyli open) po-
dium opanowali zawodnicy UKS 
„Pałac” Nieborów. Mistrzem zo-
stał Franciszek Wojciechowski, 
który wyprzedził swojego trenera 
Roberta Chojnowskiego i Kacpra 
Zakrzewicza. Dodatkowe nagrody  
otrzymali najlepszy junior Ernest 
Wolski („Pijarski KS”) i  najlep-
sza kobieta w turnieju Magdalena 
Walczak („Pałac”). 

W nieco liczniejszej grupie B 
(do lat 12) każdy zawodnik otrzy-
mał dyplom i nagrodę rzeczową. 
Triumfatorem został z 8. punkta-
mi Szymon Siekiera (Pijarski KS) 
Łowicz. Drugi był Maciej Ciesiel-
ski („Jedynka”), a  trzeci „niepo-
wtarzalny” Adrian Bibo („Pałac”). 
W klasyfikacji „płci pięknej” zwy-

ciężyła zawodniczka z Nieborowa 
– Hanna Przydatek, wyprzedzając 
Maję Wysocką (UKS „Jedynka”) 
i Izabelę Przybysz („Pijarski”). 

Bardzo miłą wiadomością jest 
pobity kolejny rekord frekwencji 
na Ziemi Łowickiej. Puchary i sta-
tuetki wręczał gospodarz obiektu 
– Krzysztof Gajda. W zakończo-
nych rozgrywkach wzięło udział 
aż 79 zawodników. 

Dodatkowymi zdobyczami 
były kategorie szachowe, których 
uzyskano łącznie aż 11. IV zdoby-
li: Krzysztof Biedrzykowski, An-
toni Siwiński, Jakub Tarkowski, 
Kacper Topolski i Bartosz Dębiń-
ski, a od piątku V kategorią mogą 
się chwalić: Kaja Biedrzykowska, 
Michał Kotulski, Natalia Pawlata, 
Dawid Wiśniewski, Michał Wy-
socki i Adam Wielemborek.

Jeśli wszystko wróci do normy, 
kolejny turniej, popularny blitz od-
będzie się  4 września.  Fischer

Piłka nożna | Sparing – iV liga łódzka

Pogrom Orła
Bardzo dobrze w ostatnim me-

czu sparingowym przed krót-
kimi letnimi urlopami spisali  
się podopieczni trenera Dawi-
da Ługowskiego z  IV-ligowego  
Orła Nieborów. Nieborowia-
nie nie pozostawili złudzeń  
beniaminkowi klasy okręgowej 

GKS Bedlno, wygrywając aż 9:1 
(5:0). 

Co ciekawe trenerem zespołu 
z Bedlna jest Łukasz Znyk, który 
był piłkarzem Pelikana w czasach, 
gdy „biało-zieloni” wywalczyli 
historyczny awans do II ligi (drugi 
poziom rozgrywkowy w Polsce).

Orzeł już po pierwszej czę-
ści gry prowadził aż 5:0. W dru-
giej odsłonie rywale jako pierw-
si strzelili gola, ale taka sytuacja 
jeszcze bardziej podrażniła go-
spodarzy, którzy strzelili kolejne 
cztery gole. Dwa z 9 goli dla Orła 
strzelili zawodnicy, którzy mają 
trafić do drużyny trenera Ługow-
skiego. Mowa tu o  Janie Haczy-
kowskim i  Adrianie Musialiku. 
Orzeł chciałby pozyskać również 

innego gracze rezerw Damiana 
Górowskiego, ale ten nie dostał 
zgody na udział w tym meczu. 

 ever
 lKS Orzeł Nieborów – GKS Be-

dlno 9:1 (5:0); br.: daniel wasiak 
(15), bartosz placek (18), paweł 
Kutkowski (25), Jan haczykowski 
(37), Karol Kruk 2 (43 i 71), Ma-
teusz bartosiewicz (68), Adrian 
Musialik (82) i Jakub niedźwiadek 
(88) – (49).

Nasi lekkoatleci sprawdzili formę 
w Łodzi.
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Piłka nożna | Mecze sparingowe

Przygotowania GKS Bedlno
Zespół piłkarski 
GKS Bedlno rozpoczął 
przygotowania do sezonu 
2020/21. W pierwszym 
tygodniu przygotowań 
sztab szkoleniowy klubu 
z Bedlna zaplanował 
jeden trening oraz dwa 
mecze kontrolne, 
które również 
potraktowano jako 
typowe jednostki 
treningowe. 

Na pierwszym spotkaniu poja-
wiło się dziewiętnastu zawodni-
ków, a w tym spora grupa dobrze 
zapowiadających się juniorów. 

W czwartek, 25 czerwca, ze-
spół GKS Bedlno w Nieborowie 
zmierzył się z IV ligowym zespo-
łem Orła. Przeciwnik mający za 
sobą już trzy tygodnie treningów 
obnażył braki bedlnian i  zdobył 
aż dziewięć goli, tracąc tylko jed-
nego. 

O wiele lepiej drużyna zapre-
zentowała się w sobotę (27 czerw-
ca 2020), kiedy to w Szczawinie 
Kościelnym pokonał miejscową 

Zorzę 5:3. Przez większość spo-
tkania goście kontrolowali prze-
bieg gry. Mecz trwał dwa razy po 
55 minut. W pierwszej połowie 
grali seniorzy, a w drugiej junio-
rzy. 

Za tydzień seniorzy GKS Be-
dlno w Krzyżanowie zmierzą się 
z Bzurą Młogoszyn. Mecz zosta-
nie rozegrany w sobotę o godzinie 
15:00. Info: GKS Bedlno
Wyniki sparingów:

 Orzeł Niebrów – GKS Bedlno 
9:1 

 Zorza Szczawin – GKS Bedlno 
2:3 

 Zorza Szczawin – GKS Bedlno 
juniorzy 1:2

Piłka nożna | Klasa okręgowa i klasa A

Sparingi w pełni
Zespoły z naszego regionu ro-

zegrały kolejne mecze kontro-
lne przed zbliżającymi się roz-
grywkami ligowymi w  sezonie 
2020/2021. Aż dwa mecze sparin-
gowe ma za sobą Olimpia Chąśno, 
lecz trener Jarosław Burzykowski 
ma o czym myśleć, ponieważ jego 
zespół stracił w  tych dwóch me-
czach aż… 10 goli. Olimpia prze-
grała bowiem ze Stalą Głowno 1:4 
(1:1) oraz z Orkanem Sochaczew 
4:6 (0:3). 

– Po meczu ze Stalą wiemy, 
że dużo pracy przed nami, był to 
pierwszy mecz po małej przerwie 
ale uważam ten sparing za owoc-
ny. I wierzę że zespół wyciągnie 
z niego wnioski. Niestety, sparing 
z Orkanem zagraliśmy tragicznie, 
gdyby nie koszulki, to ciężko było-
by mi poznać mój zespół. W ostat-
nich dwóch sparingach z zespoła-
mi czwartoligowymi mieliśmy 
naprawdę dobre momenty gry, 
a dziś, ze słabym przeciwnikiem, 
zagraliśmy naprawdę fatalnie. Ze-
spół musi się zastanowić nad swo-
im podejściem mentalnym do gry 
w  piłkę, bo po takich meczach 
jest po prostu wstyd – podsumo-
wał Jarosław Burzykowski, trener 
„Olimpijczyków”.

Dobrze na tle wicelidera po-
przednich rozgrywek Zrywu 
Wygoda spisała się Korona Wej-
sce, czyli beniaminek klasy okrę-
gowej. Koronę do wygranej 4:1 
(1:0). W drużynie z Wejsc wystę-
pować mają Łukasz Sejdak (po-
przedni sezon spędził w  IV-ligo-
wych rezerwach Pelikana) i Kamil 
Bogusz (Orzeł Nieborów). 

– Poprawny mecz w  naszym 
wykonaniu i  jednocześnie moc-
no obrazujący nad czym musimy 
popracować w  okresie przygoto-
wawczym. Bardzo budująca jest 
pewna dojrzałość wciąż bardzo 
młodego zespołu oraz jakość do 
gry wnoszona przez nowych za-
wodników – ocenił trener Korony 
Michał Dobrzyński. 

Dużo działo się w meczu der-
bowym w  gminie Zduny, gdzie 
Astra zremisowała ze Startem Zła-
ków Borowy 4:4. 

– Mecz na pewno widowisko-
wy, co mówi wynik. Staraliśmy 
się prowadzić grę, co skutkowało 
wyjściem na prowadzenie, jednak 
kilka błędów indywidualnych, kil-
ka zmarnowanych okazji, w  tym 
niewykorzystany rzut karny dla 
naszej drużyny, przełożyło się na 
wynik spotkania. Myślę, że po-
przez takie mecze można wy-
ciągnąć dużo wniosków, widać 
błędy, które trzeba poprawić, co 
przełoży się na te najważniejsze 
mecze, ligowe – powiedział Adam 
Wojda, drugi trener Astry.

– Mecz zaczęliśmy bardzo ner-
wowo, popełnialiśmy dużo pro-
stych błędów, co skutkowało 
tym, że przegrywaliśmy do prze-
rwy 3:2. Po przerwie wyglądało 
to już znacznie lepiej, było wię-
cej akcji zespołowych zakończo-
nych strzałami, w  tym dwa oka-
zały się celne. Ozdobą spotkania 

była na pewno bramka Krystiana 
Podleśnego z 25 m. Kolejny cen-
ny sparing dla naszego zespołu. 
Cieszy fakt, że gramy praktycz-
nie samymi młodzieżowcami, co 
jest dobrym prognostykiem na 
przyszłość. Teraz przed nami cięż-
ka praca na treningach oraz kolej-
ne sparingi – dodał Rafał Bogus, 
szkoleniowiec Startu.  ever

Sparingi: 
 SKF Zryw Wygoda – lKS Koro-

na Wejsce 1:4 (0:1); br.: wojciech 
Guzek – eryk woliński 2 i piotr bu-
czek 2.
Korona: patryk żaczek – Mariusz 
wasilewski, piotr olkowicz, prze-
mysław żaczek, Mateusz Klimczak 
– Łukasz Sejdak, Mateusz Szafaro-
wicz – Kamil bogusz, eryk woliński, 
Mariusz Zydlewski – piotr buczek. 
na zmiany wchodzili: Sebastian 
Stańczak – Mateusz Sierota, Mate-
usz buczek i Tomasz Jabłoński.

 GKS Olimpia Chąśno – KS Stal 
Głowno 1:4 (1:1); br.: damian Janik 
(30) – damian Mospinek (45), Kac-
per osiński (68), radosław Kuciński 
(77 karny) i dawid Szymczak (80).
Olimpia: Jacek Milczarek – rafał 
Kołaczyński, damian Janik, robert 
czarnota, bartłomiej Skoneczny – 
Kamil Janikowski, Marcin Matuszew-
ski, rafał bogus, Marcin Grochole-
wicz – Jakub Szczapa, przemysław 
bury. na zmiany wchodzili: Kamil 
Gać, Jakub Gać, Szymon Kowal-
czyk, daniel okraska, Krystian Ma-
chała, Mateusz Sierota, Kamil Kwiat-
kowski i dawid lenarczyk.

 GKS Olimpia Chąśno – KS Or-
kan Sochaczew 4:6 (0:3); br.: Mar-
cin Matuszewski 50 (karny), Szymon 
Kowalczyk (70), przemysław bury 
(72) i Sebastian witkowski (85) – 
cezary czarnecki 3 (15, 65 i 85), 
Sebastian wójcik (31), Mateusz Ka-
czorowski (44) i Kamil Śmigiel (78).
Olimpia: Jacek Milczarek – Mar-
cin Matuszewski, daniel okraska, 
damian Janik, Jakub Gać – Jakub 
Szczapa, bartłomiej Skoneczny, 
Szymon Kowalczyk, Mateusz Sie-
rota – przemysław bury, Marcin 
Grocholewicz. na zmiany wchodzili: 
Kamil Kwiatkowski, Marcel Sierota, 
Jakub rembiejewski i Sebastian 
witkowski.

 SKS Astra Zduny – lKS Start 
Złaków Borowy 4:4 (3:2); br.: da-
niel Morawski, Kacper Kosmowski, 
Mariusz dylik i daniel Małek – Adam 
Górski, Kamil Kołaczyński, Krystian 
podleśny i Konrad podleśny.

Duet Woliński – Buczek 
będzie groźny dla każdej drużyny 
w „okręgówce”
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Koszykówka | i liga męskiej

Księżak Łowicz
zgłoszony do I ligi
Mamy dobre wieści 
dla kibiców koszykówki 
w Łowiczu. 
Władze klubu zgłosiły 
zespół do rozgrywek I ligi, 
zatem powoli można 
zacząć budować zespół. 
To ważna informacja, 
którą podzielił się 
z nami prezes 
Robert Kucharek.

– Zgłosiliśmy zespół, ale jest 
jeszcze kilka niewiadomych. Na 
razie nie wiemy jaką pomoc do-
staniemy od miasta, ale wiemy, 
że radni upoważnili Burmistrza 
do znalezienia pieniędzy w  bu-
dżecie i przesunięcia ich na sport 
– mówi prezes Kucharek. 

Teraz już zaczynają się rozmo-
wy z trenerem i zawodnikami. Po 
bardzo dobrym sezonie w  Ło-
wiczu ma zostać trener Michał 
Spychała, który będzie odpowie-
dzialny za budowanie drużyny. 

– Już zaczynamy rozmowy 
z trenerem i zawodnikami, jednak 
na razie nie jest to łatwe, ponie-
waż nie wiemy, jakim budżetem 
będziemy dysponować. Nasi za-
wodnicy mają za sobą dobry se-

zon i mają dobre propozycje z in-
nych klubów. Aby zostali z nami 
musimy mieć mocne argumenty. 
Mam nadzieję, że wszystko ułoży 
się po naszej myśli – dodaje. 

Sprawa fi nansów dla Księża-
ka jest poważna, ponieważ rocz-
ny budżet klubu musi wyno-
sić około 1 mln 200 tys. zł. Aby 
zacząć zmagania we wrześniu 
klub potrzebuje 450 tysięcy zł. 
Bez pomocy z Miasta nie będzie 
możliwości walki na zapleczu 
ekstraklasy. 

– Mamy nadzieję, że radni 
znajdą sposób jak wygospoda-
rować fi nanse dla klubu. W dru-
gim półroczu potrzebujemy ok. 
450 tys. zł. Jeśli zapadnie pozy-
tywna decyzja to zaczniemy bu-
dować zespół. Oczywiście po-
ziom drużyny zależeć będzie od 
dofi nansowania. Aby grać i wal-
czyć o górną część tabeli, tak jak 
w  tamtym sezonie, musimy li-
czyć się z  większymi kosztami 
– mówił przed sesją Rady Miej-
skiej w Łowiczu prezes Kucha-
rek. 

Kibice mają nadzieję, że uda 
się zbudować team, który będzie 
w stanie powalczyć z każdym ry-
walem w I lidze, tak jak w minio-
nym sezonie.  zł

Koszykówka | KS Kutno

W szeregach PZKosz
Polski Związek Koszykówki 

dniu 3 czerwca podał informację 
o przyznaniu licencji dla najmłod-
szej sekcji KS Kutno. Uprawnia 
ona nowo powstały zespół Klu-
bu Sportowego Kutno do udzia-
łu w rozgrywkach mistrzowskich, 
rozgrywkach organizowanych 

przez Wojewódzkie Związki Ko-
szykówki oraz do współzawodnic-
twa sportowego w koszykówce.

Oznacza to, iż KS Kutno stało 
się pełnoprawnym członkiem Pol-
skiego Związku Koszykówki. Li-
cencja jest ważna na czas nieokre-
ślony.  mr 

Piłka nożna | iii liga 

Transfery w KS Kutno 
Szkoleniowcy Klubu Sporto-

wego Sand – Bus Kutno w osobie 
trenerów Pawła Klekowickiego 
i Dominika Tomczaka oraz wspie-
rającego ich w działaniach trener-
skich Jacka Walczaka, są na eta-
pie powiększania składu drużyny 
o nowych zawodników. 

Rozważane jest przejście do ze-
społu beniaminka III ligi dwóch 
piłkarzy. Mowa o  Adrianie Mar-
ciochu, który zasilał dotychczas 
szeregi Lechii Tomaszów Maz. 
i  Adrianie Klepaczu, grającego 
w  barwach Lidera Włocławek 
(wcześniej w Warcie Sieradz).  mr

Piłka nożna | orlikowa liga oldbojów

Zgłoszenia rozpoczęte
Stowarzyszenie OK Poddębi-

ce organizuje Orlikową Ligę Old-
bojów Województwa Łódzkiego 
w piłkę nożną. Rozgrywki toczyć 
się będą systemem ligowym. 
Udział może wziąć każda druży-
na, posiadająca zawodników-od-
bojów, czyli tylko w wieku 40+. 

Drużyna zgłaszająca się do 
rozgrywek OLO, będzie musiała 
przedstawić umowę z danym or-
likiem, na którym będzie rozgry-
wać spotkania. 

Informacje: Dariusz Galoch tel. 
730-501-888 lub email: okzielona
@ wp.pl.  Info: Łódzki Futbol

Piłkarze GKS Bedlno rozpoczęli przygotowania do nowego sezonu rozgrywkowego 2020/2021.
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Sport Rusza Orlikowa
liga Oldbojów
– można już zgłaszać drużyny. str. 31

Drużyna GKS Bedlno
przygotowuje się
do nowego sezonu rozgrywkowego. str. 31

KAlENDARZ 
IMPREZ 
SPORtOWyCh

Piłka nożna | Mecze sparingowe 

Porażka seniorów KS Kutno z Andrespolią Wiśniowa Góra
Po ubiegłotygodniowym 
zwycięstwie nad Orłem 
Parzęczew piłkarze 
z Kutna musieli uznać 
wyższość rywala.

Zespół KS Sand-Bus Kutno 
– beniaminek III ligi, w  ramach 
przygotowań do nowego sezo-
nu rozegrał w  piątek 26 czerw-
ca 2020, sparing zespołem An-
drespolia Wiśniowa Góra (łódzka
IV liga). Żółto-niebiescy po za-
ciętym spotkaniu przegrali 
z przyjezdnymi wynikiem 3:4. 

Mecz rozegrany na stadio-
nie KS rozpoczął się dobrze, 
w 5. minucie celne trafi enie oddał 
powracający do Kutna Łukasz 
Dynel. Lecz jeszcze przed prze-
rwą przyjezdni trzykrotnie za-
skoczyli kutnowską defensywę. 
Zawodnicy schodzili na przerwę 
przy stanie 1:3 dla Andrespolii. 

Po wznowieniu gry po prze-
rwie podopieczni trenera Do-
minika Tomczaka przystąpili do 
ataku. Po bramkach w  wyko-
naniu Szczepańskiego – w  54 
minucie oraz Ostrowskiego – 
w 67. minucie był remis 3:3. 

Ostatnie słowo należało jednak 
do gości z Wiśniowej Góry, któ-
rzy pokonali kutnowski KS Sand 
Bus 3:4. 

W barwach III-ligowców 
z  Kutna pojawiło się sporo no-
wych zawodników, którzy mogą 
zasilić drużynę. Sztab szkole-
niowy na razie nie chce jednak 
ujawniać ich nazwisk. Kolejnym 

sparingpartnerem dla KS Kutno 
będzie drużyna Polonia Piotrków 
Trybunalski, która w najbliższą 
sobotę, 4 lipca podejmie KS Kut-
no.  mr

Skład KS Kutno (i połowa): za-
wodnik testowany, Sadziński, 
Gawlik, Kowalczyk, wielgus, Ka-
cela, zawodnik testowany, bujalski, 
Kralkowski, zawodnik testowany, 

dynel; (ii połowa): Sokołowicz, 
Maryniak, Sobczak, zawodnik 
testowany, zawodnik testowany, 
ostrowski, dąbrowski, wodzyński 
zawodnik testowany, Szczepański, 

Świątkiewicz. Trener: dominik Tom-
czak.
Sparing: 

 KS Sand Bus Kutno – Andre-
spolia Wiśniowa Góra 3:4

CZWARtEK, 2 lIPCA:
 9.00-11.00 i 17.00-19.00 – hala 

sportowa oSir nr 2 w Łowiczu, 
ul. Topolowa 2; uMKS Księżak 
Łowicz – 2. Summer Camp 
2020; dwa treningi dziennie po 
2h, dzielące się na: treningi ko-
szykarskie, treningi motoryczne, 
konkursy rzutowe, turnieje 1x1 
i turniej 3x3; kontrola motoryczna 
zawodników, testy sprawnościo-
we, rozpisanie indywidualnego 
planu treningu na okres wakacyj-
ny; świetną atmosferę i niespo-
dzianka dla każdego uczestnika;

 12.00 – boisko orlik w Łowiczu, 
ul. bolimowska 15/19b; „Sporto-
we Wakacje 2020”: Gry i za-
bawy – szkoły podstawowe;

 12.00-12.40 – pływalnia oSir 
w Łowiczu, ul. Kaliska 5; Nauka 
pływania (bezpłatna);

PIątEK, 3 lIPCA:
 9.00-11.00 i 17.00-19.00 – hala 

sportowa oSir nr 2, ul. Topolowa 
2; uMKS Księżak Łowicz – 2. 
Summer Camp 2020; 

SOBOtA, 4 lIPCA:
9.00 – boisko Sp nr 2 w Łowi-
czu, ul. A.Mickiewicza 1; Księ-
żacki Basket – turniej ko-
szykówki 3x3; turniej 3x3. 
Kategorie wiekowe mężczyzn: 
Open, u18, u16, u14, u12 
i u9, kategorie wiekowe ko-
biet: u14 i u9; 

 9.00-10.00 – Korty Tenisowe 
w Łowiczu, ul. powstańców 1863 
roku 10; Nauka gry w tenisa 
ziemnego;

  11.00 – boisko GKS olimpia 
w chąśnie, chąśno drugie 44a; 
Sparingowy mecz piłki noż-
nej: KS Pelikan Łowicz – ZKS 
Wisła II Płock SSA;

PONIEDZIAŁEK, 6 lIPCA:
 12.00-12.40 – pływalnia oSir 

w Łowiczu, ul. Kaliska 5; Nauka 
pływania (bezpłatna);

WtOREK, 7 lIPCA:
 12.00 – boisko orlik w Łowiczu, 

ul. bolimowska 15/19b; „Sporto-
we Wakacje 2020”: Gry i za-
bawy – szkoły podstawowe;

 12.00-12.40 – pływalnia oSir 
w Łowiczu, ul. Kaliska 5; Nauka 
pływania (bezpłatna);

ŚRODA, 8 lIPCA:
 12.00-12.40 – pływalnia oSir 

w Łowiczu, ul. Kaliska 5; Nauka 
pływania (bezpłatna);

CZWARtEK, 9 lIPCA:
 12.00 – boisko orlik w Łowiczu, 

ul. bolimowska 15/19b; „Sporto-
we Wakacje 2020”: Gry i za-
bawy – SP. Gogo 

Piłka nożna | okręgowy puchar polski

Rozlosowano pary rundy 
wstępnej i pierwszej
W poniedziałek 
w siedzibie Łódzkiego 
Związku Piłki Nożnej 
rozlosowany pary rundy 
wstępnej oraz pierwszej 
rundy rozgrywek 
Pucharu Polski sezonu 
2020/2021. Rywalizacja 
w tych rozgrywkach 
rozpocznie się w trzeci 
weekend lipca. 

Rozlosowano rundę wstępną 
i pierwszą Pucharu Polski na se-
zon 2020/2021 nie tylko okrę-
gu łódzkiego, ale również okrę-
gów piotrkowskiego, sieradzkiego 
i  skierniewickiego. Mecze zapla-
nowano na 18 i 19 lipca. Przypo-
minamy, że nadal trwają pucharo-
we rozgrywki sezonu 2019/2020 
na szczeblu województwa łódz-
kiego. 

W rundzie wstępnej łódzkie-
go okręgu Pucharu Polski zagrają 
drużyny z naszego powiatu: Kro-
śniewianka, GKS Byszew, Vic-
toria Grabów, Ostrovia Ostrowy. 
Zaś w rundzie pierwszej łódzkie-
go okręgu Pucharu Polski wystąpi 
KS II Kutno. 

W okręgu skierniewickim Pu-
charu Polski zespoły rozpoczną 
rozgrywki od rundy pierwszej. 
W nich będzie rywalizować GKS 
Bedlno, który wyjdzie na murawę 
boiska w jeden z weekendowych 
dni 18-19 lipca.  mr 

Runda wstępna 18/19 lipca:
 orzeł Łódź – Victoria Łódź
 AKS SMS Łódź – włókniarz Kon-

stantynów
 włókniarz ii pabianice – orzeł 

piątkowisko
 pogoń rogów – lKS Gałkówek
 Krośniewianka – GKS byszew
 włókniarz ii Zgierz – huragan 

Swędów

 Grom powodów – lKS Świnice 
warckie

 Saints Łódź – husaria rzgów
 Victoria Grabów – ostrovia ostro-

wy
 błękitni dmosin – Milan club 

polonia
 ŁKS iii Łódź – lZS Justynów
 Sokół lutomiersk – orzeł Kazi-

mierz
 lKS dąbrówka – włókniarz 

Zgierz
 powstaniec dobra – Kotan ozor-

ków

I runda 25/26 lipca:
  zwycięzca meczu 1 – UKS SMS 

Łódź
  zwycięzca meczu 2 – GKS Ksa-

werów
  zwycięzca meczu 3 – GlKS dłu-

tów
  zwycięzca meczu 4 – Start brze-

ziny
  zwycięzca meczu 5 – orzeł pa-

rzęczew

  zwycięzca meczu 6 – KS ii Kutno
  zwycięzca meczu 7 – lKS Sar-

nów/dalików
  zwycięzca meczu 8 – pTc pabia-

nice
  zwycięzca meczu 9 – Termy Unie-

jów
  zwycięzca meczu 10 – lKS ró-

życa
  zwycięzca meczu 11 – KKS Ko-

luszki
  zwycięzca meczu 12 – KAS Kon-

stantynów
  zwycięzca meczu 13 – lKS ro-

sanów
  zwycięzca meczu 14 – Zawisza 

rzgów
 włókniarz pabianice – widzew ii 

Łódź
 Sokół ii Aleksandrów – Victoria 

rąbień

Pary rundy pierwsza okręgu 
skierniewickiego 18/19 lipca:

 Sokół popów – GKS bedlno
 fenix boczki – olimpia chąśno

 lKS Grabice – GlKS wołucza
 Meteor reczyce – Victoria bielawy
 GKS Głuchów – olimpia Jeżów
 Astra Zduny – Korona wejsce
 Victoria Zabostów – pogoń beł-

chów
 Korona Stary dwór – Manchatan 

nowy Kawęczyn
 naprzód Jamno – Zryw wygoda
 oldboy Mazovia rawa Mazowiec-

ka – orlęta cielądz
 Start Złaków borowy – pelikan ii 

Łowicz
 Sokół regnów – Mazovia rawa 

Mazowiecka
 Sobpol Konopnica – Juvenia wy-

sokienice
 Muskador wola pękoszewska – 

GlKS rZd żelazna
 Vagat domaniewice – Macovia 

Maków
 dar placencja – Unia ii Skiernie-

wice
 widok Skierniewice – olympic 

Słupia
 pogoń Godzianów – wolny los

Piątkowy drugi z kolei sparing KS Kutno kontra Andrespolia wiśniowa Góra, zakończył sie. porażką gospodarzy 3:4. 
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